
številka 15 • cena 80 Шп Celie, 17. april 1986 
GLASILO OBČINSKIH ORGANIZACIJ SZDL CEUE. LAŠKO, iWOZIRJE, SLOVENSKE KONJICE. ŠENTJUR, ŠMARJE PRI JELŠAH IN 2ALEC 

letošnjo pomlad, ki je prišla z zamudo, so kmetje težko čakali.Prejšnji teden je bilo že prijetno toplo, polja so oživela, 
kmetje so orali, sejali, v hmeljiščih so pričeli z odoravanjem in obrezovanjem hmelja, potem pa so hitro nadaljevali z 
obešanjem vrvic za hmelj. Sobotni sneg je delo za krajši čas ustavil, vendar le do prvega lepega dne. 
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Večina postelj za tulce 
Letni oddih je, kot radi poudarjamo, nujna potreba. Še 

več! Kot je pred nedavnim poudaril Maijan Rožič, pred-
sednik Zveze konference SZDL Jugoslavije, je letni oddih 
v teh stabilizacpskih časih še bolj pomemben kot sicer in 
bi celo moral biti del stabilizacijske strategije. Temu lahko 
pritrdimo, a žal tudi ugotovimo, da moije zaradi vsega 
¡2rečenega in zapisanega našemu delavcu ne bo nič bolj 
dostopno. Prej bi lahko rekli, da se bo še bolj kot prejšnja 
leta ob našem Jadranu letos govorilo nemško, angleško, 
italijansko, s^jje večina postelj namenjena tujcem. 

Turizem je trenutno naša edina panoga, ki na tujem 
dosega boljše cene kot doma, zato je bolj ali manj jasno, 
^цј se naše turistične organizacije obračajo na tuje, zak^ 
so najprej objavile devizne cenike in tem primemo dolo-
Ole naknadno še domače. Dan Jadrana nas bo tako letos 

najmaiìj 50Q0 dinarjev, zato organizirane oblike delav-
skega turizma post^ajo vse bolj edina možnost, ki jo ima 
naš delavec in upokojenec, da preživi nekaj dni na morju. 
Temu in pa organiziranju Počitniških skupnosti, najraci-
onahiejši obliki povezave samoupravnega povezovanja 
nosilcev delavskega turizma, posvečamo temo tedna (na 
strani 9). 

S kurlrčkovo 
torbico po žalski 
občini 

Pionirji iz žalske občine 
so danes (v četrtek, 17, apri-
la ob 10. uri prejeli kurirč-
kovo torbico, v kateri bodo 
pozdravno pismo jugoslo-
vanskih šolarjev Zvezni 
štafeti mladosti, nosili do 
prihodigega četrtka. 

Žalski pioniiji so torbico 
dobili od vrstnikov iz Dom-
žal, predali pa jo bodo ve-
lenjskim osnovnošolcem. 
Od Zaplanine pri Vranskem, 
kjer bodo torbico prejeli v 
svoje varstvo, jo bodo pone-
sli do osnovnih šol Vransko, 
Tabor, Gomilsko, Prebold, 
Griže, Liboje, Petrovče, Ža-
lec, Pirešica, Vinska gora, 
Ponikva, Gotovlje, Šempe-
ter, Polzela in Braslovče. Pi-
onirji iz Letuša pa jo bodo 
prihodnji četrtek v Slatinah 
predali vrstnikom iz velenj-
ske občine. I p 

Samoupravne funkcije 
pač niso nekaj težkega, 
da bi se jih bilo treba 
otepati ali bati. V Celju 
je baje celo primer, ko 
predsednik delavskega 
sveta šteje bolj kot čast-
ni funkcionar, saj zve za 
sejo šele takrat, ko mu 
direktor pošlje vabilo za 
sejo delavskega sveta. 

(Novi tednik. 8. 4. 1971) 

Slovenski teden 
stoeilstotnl uspeh 
Odlično opravljeno kulturno poslan-
stvo Celja v nemškem Singenu. Stran 
12. 

Rešitev v sili, pa še ta z vprašajem 
Bodo v Podčetrtku po 1. juliju ostali brez osnovne pre-
skrbe. Stran 7. 

Ekologi o umiranju gozdov 
Celjski mladinci so pripravili prvo ekološko stojnico. 
Stran 24. 

Pozdrav štafeti 
Letošnjo štafeto mladosti 

so včeraj šmarski mladinci 
prvič ponesli po našem ob-
močju. V Bistrici ob Sotli so 
jo sprejeli od vrstnikov iz 
Hrvaške, nato pa so jo pone-
sli po občini do Šentvida 
pri Grobelnem, kjer so jo 
predali šentjurskim mla-
dincem. Mladi Šentjurčani 
so jo predali vrstnikom iz 
Sevnice, le-ti pa so jo popol-
dan znova vrnili na naše ob-
močje, saj so jo gostili še 
mladinci iz Laškega. 

Ponovno bodo štafetno pa-
lico prinesli na naše območje 
žalski mladinci, ki jo bodo v 
nedeljo (20. 4.) sprejeli od 
vrstnikov iz Domžal. V žal-
ski občini so letos speljali 
traso, po kateri bodo nosili 
zvezno štafetno palico v se-
vernem delu občine, v Vin-
ski gori pa bodo štafeti v 
pozdrav pripravili tudi 
osrednjo prireditev. V juž-
nem delu občine mladinci iz 
osnovnih organizacij nosijo 
lokalno štafetno palico, ki jo 
bodo v nedeljo prik^učili 
zvezni štafeti. V nedeljo bo-
do šafetno palico pozdravüi 
tudi mladi Konjičani, ki jo 
bodo predali vrstnikom iz 
Slovenske Bistrice. 

V ponedeljek bodo na na-
šem območju prvi ponesli 
štafeto mladi Velenjčani. Le-
ti so se tudi odločili, da s šta-
fetno pahco ponazorijo letoš-
nje kongresno leto. Tako bo-
do štafeto prevzeli mladinci, 
ki so sodelovali na 12. kon-
gresu slovenske mladine, 
predali pa jo bodo ciciba-
nom, pionirjem in mladinki-
štipendistki Titovega sklada. 

ki bo prebrala pozdravno pi-
smo, nato pa jo bodo po ob-
čini ponesli srednješolci ter 
mladi iz združenega dela ter 
krajevnih skupnosti. Velenj-
čani bodo štafeto podali mla-
dim Mozirjanom, ki bodo na 
prireditvenem prostoru pred 
delovno organizacijo Glin 
Nazarje štafeti priključili tu-
di zadrečko in savinjsko lo-
kalno štafetno palico. Kot 
zadnji z našega območja bo-
do štafetno palico prejeli 
celjski mladinci. Celjani tudi 
letos pripravljajo osrednjo 
prireditev v dvorani Golo-
vec, štafeto pa bodo predali 
vrstnikom iz Ptuja. 

Skoraj v vseh občinah na-
šega območja so se mladinci 
letos odločili, da štafeti v 
pozdrav ne pripravljajo 
osrednjih prireditev, ampak 
manjše prireditve v vseh 
večjih kr^ih , kjer se bodo 
nosilci šafetne palice ustav-
ljali. Prav zaradi tega so se v 
Celju in Šmarju pri Jelšah 
tudi odločili, da letos ne bo-
do nosili lokalne štafete. V 
šmarski občini so tudi meni-
li, da je potrebno štafeto in 
njen pomen poživiti s sprem-
Ij^očimi prireditvami. Tako 
so se odločili za vrsto prire-
ditev, ki so obeležile letošnje 
mednarodno leto miru in šti-
ridesetletnico mladinskega 
prostovoljnega dela. 

Zvezna štafetna palica naj 
bi šla skozi čimveč parov 
rok, pozdravilo naj bi jo kar 
пгу več ljudi. Prav zaradi tega 
jo bodo ponesli tudi po šte-
vilnih delovnih organizaci-
jah na našem območju. 

IVANA FIDLER 

jiova Elkrojeva tovarna lilač 
soboto so v Odžaku v Bos-

•dh Hercegovini slovesno 
РП1 novo Elkrojevo tovar-

Iv̂ h P»"oizvodnjo hlač, eno 
^cn pomembnejših investi-

Jih nazarska konfekcij-
oelovna organizacija le-

|^®?Pira na nerazvitih po-

y^ontve , trak pred novo to-
je svečano prereza! na-
heroj Uglješa Danilovič, 

јЛ̂ е̂ udeležile tudi delegacije 
Alibunaija, Čajetine 

loj ®'rovca na Mlavi, občin, ki 
I^Podarsko sodelujejo z Od-
fcln Slovesnosti seje udele-
iŽa delavcev Elkroja. 
BrpL. Odžak, mesto z .30 tisoč 
L °»valci, ki leži ob sotočju 
ĵ lijt Bosne, je nova tovarna 
ob^ Pridobitev, saj je v tej 
^ mi več kot 1500 zaposlenih. 

V tovarni, vredni 518 milijonov 
dinarjev, 100 milijonov pred-
stavljajo pri tem obratna sred-
stva, bo namreč zaposlenih 250 

delavk in delavcev. Polovica 
teh je že opravila tro-mesečno 
priučevar^e v Elkrojevi matič-
ni tovarni. 

Nov proizvodni obrat, ki so 
ga pričeli graditi lani, je tudi 
velika pridobitev za Elkroj, ki 
bo ob letni proizvodnji 330 ti-
soč hlač, toliko jih bodo na-
mreč sešili v Odžaku, svojo 
skupno proizvodnjo povečal 
za 20 odstotkov. Pretežni del 
denarja, ki so ga vložili v iz-
gradryo nove tovarne, je iz re-
publiških sredstev za nerazvi-
te, investicijo pa sta z bančni-
mi krediti podprli tudi Pri-
vredna banka Sarajevo in In-
vesticijska banka iz Tuzle. 

Elkroj bo letos odprl še eno 
tovarno, ki bo v vojvodinskem 
Alibunarju zgrajena sredi tega 

R. PANTELIČ 

Ob Dnevu železničarjev so bile povsod pri nas številne proslave. Krajša slovesnost je 
bila tudi v Celju, osrednja republiška proslava pa v LJubljani. Več o tem na 5. strani. 
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Odločajo naj delavci v združenem delu 
Delegati s Celjskega bede to zahtevo postavili na 10. kongresu ZKS v ospredje 

Komunisti celjskega ob-
močja se v pripravah na 10. 
kongres Zveze komunistov 
Slovenje, ki se danes priče-
nja v Ljubljani, niso omeje-
vali na formalno sestanko-
vanje z obravnavo kongres-
nih gradiv, temveč so po be-
sedah predsednika medob-
činskega sveta zveze komu-
nistov Celje Emila Rojea te-
žili k ustvarjanju pravega 
vzdušja, k spopadanju s 
problemi sedanjega družbe-
nogospodarskega trenutka 
in k obravnavi razvojnih 
vprašanj. 

Razprave v osnovnih orga-
nizacijah so usmeqali k po-
vezavi kongresnih doku-

mentov z delom in uresniče-
vanjem družbene vloge Zve-
ze komunistov v lastni os-
novni organizaciji. Na ta na-
čin so oblikovali tudi vrsto 
določenih pripomb tako k 
predlogu resolucije in spre-
membi statuta Zveze komu-
nistov Slovenije kot tudi gle-
de reševanja problemov go-
spodaijenja in samouprav-
ljanja v delovnih organizaci-
jah in kregevnih skupnostih. 
»Vendar nam ni uspelo, da 
bi del nalog Zveze komuni-
stov uresničili že pred sa-
mim kongresom,« ugotavlja 
Emil Roje. 

Osnovna ugotovitev pred-
kongresnih razprav je bila, 

da je odločanje delavcev v 
združenem delu v sedanjih 
pogojih bistveno zoženo ob 
neusmiljenem poseganju dr-
žavno administrativnih orga-
nov v gospodarjenje. Zato je 
vprašanje, kako v prihodnje 
znova približati delavcem te-
meljne proizvodne odnose, v 
katerih bi delavci razpolagali 
s celoto svojega dela, eno 
osrednjih vprašanj, kijih bo-
do delegati celjskega območ-
ja postavili na kongresu. Na 
to vprašanje se navezujejo 
tudi vse druge razprave, ki 
seg^o od sproščanja ustvar-
jalnosti in inventivnosti v 
združenem delu, do krepitve 
vzajemnosti in solidarnosti v 

skrbi za hitrejši razvoj manj 
razvitih občin in skrbi za člo-
vekovo in naravno okolje. 

Delegati ne bodo razprav-
ljali le o težavah, temveč tudi 
o izkušnjah, dosežkih. Teh 
na celjskem območju pe 
manjka. Sanacija Gorenja je 
primer celovitosti sanacij-
skega pristopa, saj je enako-
vredno vključila strokovni, 
tehnološki, poslovodni in sa-
moupravno pohtični pristop, 
brez česar ni zanesljive in 
dolgoročne sanacije. S pra-
vočasnim prestrukturira-
njem in dolgoročno izvozno 
usmerjenostjo se lahko po-
stavijo v steklarni Rogaška 
Slatina, v konjiškem Konu-
su, v celjski Cinkarni. O iz-
kušnjah v dohodkovnem po-
vezovanju in krepitvi odno-
sov v reproverigah lahko ve-
liko povedo v Merxu in žele-
zarni Štore. Pomemben je 
dogovor o domicilnem zdru-
ževanju sredstev med obči-
nami območja za potrebe de-
lovanja krajevnih skupnosti, 
komunalnega urejanja ter 
splošne ljudske obrambe, pa 
tudi o povezovanju zdrav-
stva in dosežkih zdraviliške-
ga turizma imajo delegati kaj 
povedati. 

Bolj kot sam prispevek de-
legatov na kongresu bo po-
membno, kako bodo komu-
nisti v bodoče kos zahtev-
nim preizkušnjam časa, v 
kolikšni meri bodo kongres-
ne zaključke sprejeli za vodi-
lo svojega dela 

MILENA B. POKLIČ 

Za dolgoročno sodelovanfe 
Dolgoročno sodelovanje 

med Zdravstvenim cen-
trom Celje in Zdravstvenim 
centrom Titovo Velenje je v 
interesu obeh občin, zato ga 
podpira tudi celjski izvršni 
svet. Osnutek samouprav-
nega sporazuma, ki to dol-
goročno sodelovanje opre-
deljuje, pa bo potrebno še 
pomembno dograditi, še 
zlasti glede na družbeni do-
govor o delitvi dela med 
zdravstvenimi delovnimi 
organizacijami v Sloveniji. 

Pripombe in stališča" so 
oblikovali tudi strokovni 

svet za specialistično ambu-
lantno in bolnišnično dejav-
nost, medicinski svet in ko-
lektivni poslovodni organ 
Zdravstvenega centra Celje, 
njihovo mnenje pa je v skla-
du z mnenjem Republiškega 
komiteja za zdravstveno in 
socialno varstvo. 

Pripombe so usmeijene 
predvsem na v Topolšici 
predvideno medicinsko re-
habilitacijo travmatoloških, 
ortopedskih in reparatornih 
bolnikov ter bolnikov, ki so 
preboleli infarkt. Če želi To-
polšica izv^ati to dejavnost, 
mora pridobiti verifikacijo 

zanjo. Potrebna paje tudi us-
kladitev med zdravilišči na 
celjskem območju, pred-
vsem zaradi omejenih denar-
nih možnosti. 

Dolgoročno sode lov^e 
med obema zdravstvenima 
centroma in s tem tudi enot-
no načrtovanje, medicinska 
doktrina in financiranje, zah-
tevajo tudi razrešitev vprša-
nja o razširitvi celjske zdrav-
stvene regije z vključitvijo 
občinskih zdravstvenih 
skupnosti Titovo Velenje in 
Moziije. 

MILENA B. POKLIČ 

Delegati za 10. Icongres 
zveze icomunistov Slovenije 
s celjskega območja 

Na 10. kongresu zveze komunistov Slovenije bodo dele-
gati delovali v štirih komisijah. 

V komisiji za naloge zveze komunistov pri uveljavlja-
nju socialističnih družbenolastninskih odnosov in raz-
voja političnega sistema socialističnega samoupravlja-
nja so z območja medobčinskega sveta zveze komunistov 
Celje vključeni delegati: iz občine СеЦе Alojz Bombai, 
Helena Juras, Roman Kovač, Peter Krašovec, Stane Mele[ 
Dragirya Pavkovič, Vih Selič, Slavko Zorko in Matevž 
Žugelj, iz občine Laško Roman Mavri in Tomaž Kravogel, 
iz občine Moziije Slavko Rosenstein in Anton Boršnak, iz 
občine Slovenske Kor^ice Majda Groleger, iz občine Šent-
jur Stanko Lesnika, iz občine Šmaije Nikola Bursač in 
Jože Božiček, iz občine Veleme Anton Ocepek, Julijana 
Alijagič, Rafael Kopitar, Jože Znidarič, Božidar Repnik in 
Jože Zupančič, iz občine Žalec Majda Kotnik in Miran 
Miklavžin ter iz občine Celje še Milena Brezigar, Andrej 
Godec in Aleš lic. 

V Komisiji za naloge zveze komunistov v material-
nem, znanstvenotehnološkem in kulturnem razvoju 
sodelujejo: iz Celja Roman Bastič, Ivanka Đesnič, Jožica 
Farčnik-Mrvar, Silva Glušič, Slavko Horvat, Ivan Repše, 
Anton Sagadin, Zorica Sevšek, Izidor Sodja, Darko Zako-
šek in Ludvik Zupane, iz Laškega Raša Brkljačič, iz Slo-
venskih Konjic Anica Vehovar in Jože Košir, iz Moziija 
Alojz Pečovnik, iz Šentjurja Slavko Zalokar in Irena 
Frece, iz Šmarja Darko Pepevnik, iz Titovega Velerya 
Rihard Zagmeister, Franc Avberšek, FVanc Rat, Saàf 
Omerčič, Sonja Druks in Drago Šulek, iz Žalca Edi Omla-
dič, Mirko Maček in Jože Brielak. 

V komisiji za naloge pri idejnoteoretskem, organiza-
cijskem in akcijskem usposabljanju ter razvoju zveze 
komunistov sodelujejo: iz Celja Ivan Jezernik, Zlatko 
Leskovšek, Iztok Mavec, Oskar Naglav iz Zora Ternovšek, 
iz Laškega Pavla Lapomik, iz Moziija Andrej Ermenc, iz 
Slovenskih Konjic Alojzija Kovačič, iz Šentjurja Avgust 
Božič, iz Titovega Veleria Nada Zavolovšek, Saša Piano, 
Ferdo Kovič in Brane Temovšek, iz Šmarja Marija Birsa in 
Dragica Planine, iz Žalca Boris Krt in Dragica Naraglav. 

V komisiji za naloge zveze komunistov pri nadaljnjem 
podruibljanju in samoupravnem odločanju v mednarod-
nih odnosih, v boju za mir, neuvrščenost in vprašanja 
socializma kot svetovnega procesa sodelujejo: iz Celja 
Samo Senegačnik, iz Laškega Drago Zupane, iz Sloven-
skih Konjic Ivan PavUč, iz Šmarja Branka Aralica, iz Tito-
vega Velenja Drago Seme, Vladka Korošec in Vlado 
Videmšek ter iz Žalca Zora Premik. 

Nekaj se bo 
moralo spremeniti 
Upadanje Izvoza kot posledica nove 
devizne zakonodaje 

če skušamo povzeti oceno 
sedanjih razmer v združenem 
delu na celjskem območju, ki 
sta jo sredi prejšnjega tedna 
na skupni seji oblikovala 
Medobčinski svet Zveze ko-
munistov in Medobčinski 
svet Zveze sindikatov, bi se 
glasila: Nova devizna zakono-
daja je naše gospodarstvo pri-
peljala v izredne težave, kar 
se najbolj odraža v upadanju 
Interesa za izvoz, vendar v 
tem trenutku ne moremo sto-
riti ničesar drugega, kot da 
skušamo po samoupravni po-
ti prepričati naše zakonoda-
jalce in zvezno administraci-
jo, da odpravijo vsaj največje 
nesmisle. 

Skupno je gospodarstvo 
celjskega območja v prvih 
dveh mesecih izvozilo za 28 
milijonov dolarjev blaga, od te-
ga za 21 milijonov dolarjev bla-
ga na konvertibilno področje. 
Skupni izvoz v prvih dveh me-
secih tako zaostaja za izvozom 
v enakem obdobju lani za tret-
jino, konvertibilni pa za 37 od-
stotkov. Celotna podoba je še 
slabša, če primerjamo letošrgi 
januarski in februarski izvoz, 
februarski konvertibilni izvoz 
je namreč mar\jši od januar-
skega za četrtino, kUrinški pa 
za polovico. 

Padel je tudi delež regijske-
ga izvoza v slovenskem in sicer 
iz 9,2 na 8,9 odstotka. Veča se 
delež klirinškega izvoza in vse 
več kolektivov se usmerja na 
domače tržišče, kajti tečajna 

politika ni odpravila neskladja 
med domačo in izvozno ceno 
izdelkov oziroma neskladja 
med klirinškim in konvertibil-
nim izvozom. Združeno delo je 
tako prisiljeno na takšno rav-
падје, kajti vsak dober gospo-
dar mora пгдргеј misliti na za-
služek. 

Zaradi neurejene devizne za-
konodaje tudi ni zaživel deviz-
ni trg, kar pomeni, da bodo 
imeli kolektivi v kratkem pre-
cejšnje težave z uvozom. Zaen-
krat je združeno delo celjskega 
območja še zadovoljivo pre-
skrbljeno s surovinami in re-
promaterialom, saj je v prvih 
dveh mesecih uvozilo za 24 mi-
lijonov dolarjev materiala ali 
za 2 odstotka več kot v enakem 
obdobju lani. Konvertibilni 
uvoz se je povečal za 9 odstot-
kov, klirinški pa je padel za 
пекад manj kot 20 odstotkov. 
Tudi polcritost uvoza z izvo-
zom je na Celjskem trenutno 
še pozitivna, n^več težav pa se 
obeta tistim kolektivom, ki 
skoraj izključno izvažajo na 
konvertibilno področje. 

Kot trenutno kaže, tudi 
predvidene izvozne stimulaci-
je ne bodo združenemu delu 
veliko FKïmagale, saj bodo tako 
nizke, da bodo pomenile v do-
hodku kolektivov le drobtini-
co in še to le v primeru, če 
bodo pravočasno izplačane. 
Zaključimo laliko z mislijo, ki 
je bila na seji večkrat izrečena: 
»Nekaj se bo moralo spreme-
niti!« 

VILI EINSPIELER 

Osebni dohodki 
v družbenih 
dejavnostih 
zaostajajo 

Zaostajanje osebnih do-
hodkov delavcev v druž-
benih dejavnostih za oseb-
nimi dohodki delavcev v 
gospodarstvu se je lani še 
povečalo, namesto da bi se 
v skladu z dogovorom 
zmanjšalo. 

To velja za vse družbene 
dqavnosti razen petih, kjer 
pa se je zaostanek zmanjšal 
le malenkostno. Razlog za 
neuspeh dogovora so oseb-
ni dohodki v gospodarstvu, 
ki so porasli preko dogo-
vorjenih resolucijskih izho-
dišč. Osebne dohodke so v 
gospodarstvu povečali za 
100 odstotkov, v družbenih 
dejavnostih pa za 95 od-
stotkov. 

Med tistmi, ki so nekoli-
ko zmanjšali zaostajarye 
osebnih dohodkov je Cen-
ter za poklicno usposablja-
rye in zaposlovanje invali-
dov, ki pa po osebnih do-
hodkih še vedno najbolj za-
ostaja za gospodarstvom, 
s^ osebni dohodki pri njih 
zaposlenih delavcev dose-
g l o le 60 odstotkov oseb-
nih dohodkov v gospodar-
stvu. Večina delavcev v 
družbenih dejavnostih zao-
stćga za gospodarstvom za 
10 do 20 odstotkov. 

V občini nameravajo zao-
st^jarye osebnih dohodkov 
v družbenih dejavnostih 
premostiti še v tem letu in 
sicer postopno od meseca 
m^a do decembra. Zato 
bodo samoupravne interes-
ne skupnosti potrebovale 
dodatna sredstva, na izvrš-
nem svetu pa so se oprede-
lili, da bodo metodologijo 
izračuna višine osebnih do-
hodkov in s tem zaostaja-
nja ter potrebnih dodatnih 
sredstev izenačili z v repu-
bliki dogovorjeno, ki se od 
celjske nekoliko razlikuje. 

MILENA B. POKLIČ 

Prednost sanaciji mlekarne 
Izgubo bi morali pokriti do konca marca 

Celjska mlekarna, ki je 
imela lani 790 milijonov di-
narjev izgub, je prve mese-
ce letos dobro poslovala. 
Začasni kolektivni poslo-
vodni odbor je dobro zasta-
vil delo; uresničili so veči-
no nalog zastavljenih v sa-
nacijskem načrtu, zapletlo 
pa se je pri pokrivanju lan-
skih izgub. 

Tu so v mlekarni nemočni, 
zato so o pokrivanju izgub 
razpravljali tudi na zadnji se-
ji sveta občin celjskega ob-
močja (zadnji v tej sestavi). 
Gospodarstvo je po zaključ-
nih računih odstopilo 550 
milijonov dinarjev rezerv^nih 
sredstev, zapletlo pa se je pri 
sredstvih iz republiškega re-
zervnega sklada. Mlekarna 
ima sicer obljubljenih 300 
milijonov din za pokritje iz-

gub, vendar pa je ta sklad 
trenutno nelikviden. Po sa-
nacijskem načrtu pa je eden 
izmed pogojev, da letos po-
slujejo brez izgube, tudi ta, 
da vso izgubo pokrivajo do 
konca marca, sicer bodo 
obresti »požrle« prevelik del 
dohodka (približno 20 milijo-
nov d i n ^ e v na mesec). 

Na seji sveta občin so me-
nili, da bi morala tudi celjska 
mlekarna imeti prednost pri 
sredstvih iz republiškega re-
zervnega sklada, saj gre za 
drugo n^večjo mlekarno v 
republiki. Dogovorili pa so 
se tudi, da bi nekeO denaija 
za mlekarno zagotovili iz ob-
činskih skladov za interven-
cije v kmetijstvu, proučili pa 
naj bi tudi možnost, da se 
nekaj denaija nateče tudi iz 
dela tako imenovanega 

mlečnega dinarja, ki ga pri-
delovalci z našega območja 
združujejo v republiki 
Vključili naj bi tudi banke, 

da bi odpisale del obresti na 
investicijska posojila. 

Če ti ukrepi ne bodo uspeli 
oziroma če ne bodo prinesli 
uspeha, пгд bi občine spreje-
le obveznost za pokrivanje 
letošnjih izgub. Deleže bi do-
ločili glede na porabo mlefr 
nih izdelkov. 

S. ŠROT 

V Ar ji vasi je začela delati 
tudi nova sirarna. Poskusa« 
obratovanje je že mimo, ii-
daja uporabnega dovolje 
nja pa je vezana na čistilno 
napravo, ki naj bi jo zgradi-
li šele do konca junija. . . 

Tudi letos za bolnišnico 
Lanska prizadevanja za 

hitrejše posodabljanje bol-
nišnice v Celju s pomočjo 
dodatnega združevanja de-
narja so zlasti zaradi so-
glasnega odziva delavcev, 
ki so prispevali enodnevni 
zaslužek, uspela. Za bolniš-
nico pa bo tudi letos potreb-
no združevati denar ne sa-
mo po podpisanem družbe-
nem dogovoru, temveč tudi 
na druge, večinoma že uve-
ljavljene načine. 

Ko je predsedstvo občin-
skega sindikalnega sveta Ce-
lje obravnavalo pobudo o 
enodnevnem zaslužku za 
bolnišnico, člani niso imeli 
pomislekov in so akcijo pod-
prli. N^kasneje prihodnji 
mesec bi se n ^ v občini že 
opredelili, kdaj bi na prosto 
soboto delali za bolnišnico. 

Na predsedstvu so tudi 

ugodno ocenili gospodarje-
nje v občini v preteklem le-
tu, za prve letošnje mesece 
pa so menili, da sicer ni bilo 
slabo, vendar ne tako dobro 
kot lani, kar lahko pripišejo 
vphvom nove devizne zako-
nodaje. Podprli so tudi oce-
ne in usmeritve sveta za de-
lovne in življenske razmere 
delavcev o socialni politiki. 

Izhodišče je znano - vsak 
delavec si mora materialno 
in socialno varnos zagotav-
ljati na osnovi lastnega dela. 
Iz tega izh^^o tudi zahteve 
po učinkovitejšem gospo-
darjenju, pregledom nad so-
cialno ngjbolj ogroženimi 
delavci, nepodpiranje orga-
nizacij združenega dela brez 
obetavnih programov in zah-
teva, da republiški svet zve-
ze sindikatov čimprej izdela 
metodologijo za določanje 
vrednosti enote enostavnega 

dela kot osnove za načrto-
vanje. 

Precej je nalog v zdrav-
stvenem varstvu, prepreče; 
vanju invalidnosti ter pp 
uresničevanju načela, da je 
pokojnina rezultat minulega 
dela. Doseči je potrebno ¿e 
celovitost razporejanja sred-
stev za skupne potrebe v or-
ganizacijah združenega deli 
in s tem tudi načrtovanja 
skupnih potreb v samou-
pravnih interesnih skupno-
stih, kijih ne smemo več poJ' 
movati kot porabo. Razreši" 
vanje stanovanjskih vprä' 
šanj mora bolj kot doslej naj' 
ti svoje mesto v o r g a n i z a d ' 
jah združenega dela, pri 
mer bo več potrebno stori'' 
za učinkovitejše gospodarji' 
nje z obstoječim stanovanj" 
skim skladom. 

MILENA B. POKLl*^ 



priznanja za 
pogum in čut 
odgovornosti 

v temeljni organizaciji 
peKor Kozje Steklarne 
Boris Kidrič iz Rogaške 
Slatine, se je 24. marca 
vnel požar, ki bi lahko 
povzročil ogromno ma-
terialno škodo, če ne bi 
gasilci iz Kozjega nemu-
doma ukrepali. 

prvi pa so na mesto po-
žara prišli Anton Jost, de-
lovodja v tozdu Dekor, 
Ivan Perčič, delavec toz-
da Metka in član GD Koz-
je ter Mirko Kunst, obrat-
ni elektrikar v tozd Metka 
in Dekor. V izredno tež-
kih pogojih, ko je zmanj-
kovalo zraka in je pretila 
nevarnost eksplozije plin-
ske jeklenke, so bila v ne-
varnosti njihova življenja. 

Za pogum, izjemen čut 
odgovornosti in prepreči-
tev velike škode, jim je 
zavrovalna skupnost Tri-
glav, območna skupnost 
Celje, na osnovi sklepa iz-
vršilnega odbora, podeli-
la priznanja in denarne 
nagrade. Priznanja je pre-
jelo tudi gasilsko društvo 
iz Kozjega. Skromna slo-
vesnost ob podelitvi je bi-
la prejšnji teden v 
Kozjem. M. A. 

V Celju izbirali župana med dvema Ifandidatoma 
Tuál v ¥seh ostalih občinah na CeUskem so na pnfih šolah novih delegatskih skupščin opravili volitve 

Ko so se ta teden po obči-
nah prvič sestali delegati 
četrtega mandatnega ob-
dobja na sejah občinskih 
skupčin, so povsod brez pre-
senečenj ali zapletov izvoli-
li nosilce odgovornih dolž-
nosti v občinski skupščini, 
predsednika in člane pred-
sedstva SR Slovenije, dele-
gate za zvezni zbor skupšči-
ne SFR Jugoslavije ter sku-
pine delegatov v zbor občin 
skupščine SR Slovenije. 
Bolj »napeto« je bilo edino 
v Celju, kjer so prvič v po-
vojni zgodovini izbirali 
predsednika občinske 
skupščine med dvema капг 
didatoma. 

V prvem krogu volitev se 
delegati niso dokončno 
opredelili niti za Toneta 
Zimška iz Razvojnega centra 
niti za Maijana Zumra iz 
Elektra. Za izvoUtev je bila 
potrebna večina v vseh zbo-
rih, te pa v zboru krajevnih 
skupnosti ni dobil ne eden 
ne drug. Potrebno je bilo po-
novno odločanje. Tik pred 
njim je kandidat Maijan tu-
rner odstopil od kandidatu-
re, tako da so se delegati od-
ločali samo o enem kandida-
tu. Tone Zimšek je v drugem 

krogu volitev, ki so bile seve-
da tajne, dobil podporo v 
vseh treh zborih, po izvolitvi 
pa je povedal, da oba z Mar-
janom Žumrom menita, da 
so takšne neposredne voli-
tve še korak naprej k demo-
kratičnosti. 

Sicer pa po njegovem ni 
najpomembneje, kdo je nosi-
lec najodgovornejše dolžno-
sti, s ^ je sedaj čas kolektiv-
nega dela in ne posamezni 
kov. Spregovoril je tudi o na-
logah občinske skupščine 
pri razvoju delegatskega si-
stema, gospodarstva in druž-
benih dejavnosti ter delova-
nja občanov v krajevnih 
skupnostih. Vse delo morata 
voditi dve načeli - nadaljne 
odpiranje Celja v regijo in 
širši prostor, proti stroki, 
kulturi in znanosti ter sočas-
na notranja povezanost, je 
dejal. 

Na prvem zasedanju ob-
činske skupščine so soglas-
no izvolili tudi nov izvršni 
svet in predsednika Miloša 
Pešca, vsem tistim, ki jim je 
mandat na odgovornih dolž-
nostih potekel, pa so se zah-
valili za dobro opravljeno de-
lo v težkih pogojih. 

Delegati Šentjurske ob-

činske skupščme so izvolili 
predlagane kandidate za naj-
odgovornejše funkcije v ob-
čini. Tako so za predsednika 
občinske skupščine izvolili 
Vlada Gorjupa, za predsed-
nika izvršnega sveta pa dose-
da^ega predsednika Serge-
ja iŠ^ešerka. 

Izvolili so tudi predsedni-
ke skupščinskih zborov. Pri 
volitvah podpredsednikov 
pa so v dveh zborih izbirali 
med dvema kandidatoma. V 
zboru združenega dela so iz-
volili Bogdana Uratariča, v 
zboru krajevnih skupnosti 
pa Radka Pušnika. 

Na javnih volitvah so dele-
gati v Laškem na prvi seji 
skupščine občine v ponede-
ljek za predsednika skupšči-
ne občine izvolili Jožeta 
Krašovca, za predsednika iz-
vršnega sveta pa Romana 
Matka. Prav tako so izvolih 
predsednike skupščinskih 
zborov. 

Na prvi seji skupščine ob-
čine Slovenske Konjice, bila 
je v ponedeljek, so za pred-
sednika skupščine občine iz-
volili Avgusta Špoljerja, za 
predsednika izvršnega sveta 
pa Staneta Kokelja. 

Za zvezni zbor pa niso iz-

volili l-ranca Detičkoviča iz 
Ptuja. Sklenili so tudi, da bo-
do volitve v krajevni skup-
nosti Sojek-Kamna gora za 
dva delegata, ki v marčev-
skih volitvah nista dobila 
podpore, ponovili 11. maja. 
Pred tem pa bodo sklicali 
zbor krajanov. 

Na skupnem zasedanju 
vseh zborov skupščine obči-
ne Velenje so delegati v po-
nedeljek izvolili Draga Šule-
ka za predsednika skupščine 
in Mirana Arzenška, za 
predsednika izvršnega sveta. 
Predsednika družbenopoli-
tičnega zbora niso izvolili, 
ker sta oba kandidata, Miran 
Ahtik in Drago Bahun, zbra-
la približno enako število 
glasov. Volitve za predsedni-
ka DPZ bodo ponovili. 

Na prvi skupni seji zborov 
skupščine občine Mozirje so 
za predsednika skupščine 
občine soglasno izvolili An-
tona Boršnaka iz tozda 
Stavbno pohištvo Glin Na-
zarje, za predsednika izvrš-

nega sveta pa Ivaaa Kosa. 
Izvolili so tudi vse druge 
predlagane delegate. 

Novi predsednik skupšči-
ne občine Šmarje pri Jelšah 
je Veljko Kolar, predsednik 
izvršnega sveta občinske 
skupščine pa Marjan Babič. 
Delegati so na ponedeljko-
vem zasedanju skupščine iz-
volili tudi vse kandidate za 
najodgovornejše funkcije v 
republiki in zvezi ter delega-
te družbenopolitičnega zbo-
ra v slovenski skupščini. 

Delegati zborov občinske 
skupščine v Žalcu so na po-
nedeljkovem zasedanju izvo-
lili tudi tiste, ki bodo odslej v 
občini opravljali najpo-
membnejše dolžnosti. Za 
predsednika skupščine obči-
ne so izvolili Ludvika Sem-
primožnika, za podpredsed-
nika pa Franca Žužeja. Novi 
predsednik izvršnega sveta 
žalske občinske skupščine je 
Anton Bratuša, ki je bil do-
slej zaposlen v šempetrskem 
Sipu. 

Gorenje Muta bo prva 
koristila nov sporazum 
Združevanje za naložbe v sozti Gorenje 

Naložba Gorenja Mute, gre za po-
stavite^ proizvodnje nove palete 
multikultivatorjev, je prva, ki jo bo-
do v sozdu Gorenje uresničili na os-
novi novega samoupravnega spora-
zuma o združevanju dela in sredstev 
članic sozda, ki je bil sprejet prejšnji 
teden. Delavci Gorenja Mute so nas 
na tiskovni konferenci seznanili tudi 
i izvoznimi rezultati in najnovejšimi 
izdelki, ki so plod lastnega znanja. 

Gorenje Muta je lani zabeležila naj-
večji uspeh z izvozom, ki je bil za 38 
odstotkov večji kot predlani in za 15 
odstotkov večji od načrtovanega. Pri 
tem gre izključno za izvoz na konverti-
bilno področje, v Zvezno republiko 
Nemčijo, Francijo, Italijo, Skandinav-
ske države in Švico. 

Med novostmi v proizvodnem pro-
gramu velja izpostaviti enoosne trak-
torje, (prvih tristo so lani že izvozih v 
Zvezno republiko Nemčijo), univerzal-
ni ročaj za vrtno orodje, (za katerega, 
kljub praktičnosti in manjšim stro-
škom, še ni pravega zanimanja), dro-
bilnik organskih odpadkov, k i je v sve-
tu zelo iskan, na domačem tržišču pa 
še ne gre najbolje v prodajo) in mali 
komunalni traktor, ki je primeren 
predvsem za komunalna podjetja. 

Zelo zanimiva je bila tudi predstavi-
tev zložljive nosilne konstrukcije, ki v 
zloženem položaju dosega le pet od-
stotkov celotne možne velikosti. Zaen-
krat v Muti izdelujejo konstrukcije do 
40 metrov višine, skušali pa jih bodo 
izpopolniti do te mere, da človek pri 

postavitvi in razstavitvi ne bo več po-
treben. 

S samoupravnim sporazumom so se 
članice sozda Gorenje opredelile, da 
bodo letno namenile za prednostne na-
ložbe največ 40 odstotkov tekoče re-
produkcije. Stopnjo bodo odmerjale 
vsako leto sproti, za letos pa so se odlo-
čile, da bodo združile 15 odstotkov 
amortizacije in 30 odstotkov poslovne-
ga sklada. Prednostne naložbe bodo 
določali po obstoječih bančnih in po 
internih kriterijih. Upoštevah bodo 
ekonomičnost, tehnološko in energet-
sko intenzivnost ter inventivnost na-
ložb. Kot kriterij bodo upoštevali tudi 
to, ali je članica, ki kandidira z nalož-
bo, na manj razvitem območju ali ni. 

Sporazum so skleniU za obdobje pe-
tih let, o njem pa so razmišljali že veh-
ko prej, vendar ga niso mogli sprejeti, 
dokler niso natančno začrtali srednje-
ročnega razvoja. Gotovo gre za odloči-
tev, ki lahko služi za zgled tudi drugim 
sozdom. Ob tem je tudi pomembno, da 
denar ni zastonj, temveč ga bodo mo-
rale članice sozda, ki ga bodo dobile, 
vrniti po tedaj veljavnih obrestnih 
merah. v . E. 

Zanima jib orožje 
Predsedstvo občinske 

konference ZRVS Mozirje 
se je sestalo na prvi seji v 
novi sestavi. Imenovali so 
predsednike in člane čast-
nega razsodišča, odbora za 
kontrolo finančnega poslo-
vaja ter komisij za idejno-
politično izobraževanje in 
splošno vojaško usposablja-
nje, za organizacijsko-ka-
drovske zadeve, za SLO in 
DS in za informativno pro-
pagandno dejavnost. 

Govorili so tudi o progra-
mu dela posameznih komisij 
in odborov. Največ dela čaka 
člane komisije za idejno-po-
litično izobraževanje in 
splošno vojaško usposablja-
nje, ki mora v naslednjih 
dneh pripraviti program izo-
braževanja, usposabljanja in 
preverjanja znanja. Člani 
predsedstva so menili, da bi 
veljalo v sedanji način izo-
braževanja in preveijanja 
vpeljati nekatere novosti. 
Rezervne vojaške starešine 
si želijo več stika z novejšimi 

orožji in drugo vojaško opre-
mo. To pa pomeni, da bi mo-
rali organizirati ogled tehnič-
nega zbora v kakšni bližnji 
vojašnici. Člani predsedstva 
pa so se seveda zavedali, da 
bi take oblike dela zelo pove-
čale stroške izobraževanja in 
usposabljanja. 

Člani predsedstva ZRVS 
so govorih tudi o pripravah 
na bližnja tekmovanja mla-
dih v znanju in veščinah 
SLO in DS. Tekmovanja bo-
do organizirana na vseh os-
novnih šolah. V orientaciji, 
streljanju z zračno puško in 
drugih veščinah se bodo po-
merih vsi učenci na šolskih 
prvenstvih, najboljše ekipe 
pa se bodo uvrstile na občin-
sko prevenstvo. Predsedstvo 
je sklenilo, da morajo člani 
ZRVS aktivno sodelovati v 
pripravah za ta tekmovanja, 
kakor tudi na samih tekmo-
vanjih. Za realizacijo te nalo-
ge so zadolženi predsedniki 
posameznih osnovnih orga-
nizacij v KS. 

RAJKO PINTAR 

»Ne« za delavnice 
konjiški IS o problemih zaposlovanja 
invalidov 
l*rejšnjo sredo se je zadnjič 

v stari sestavi sešel konjiški 
«vršni svet in postavil v 
ospredje problematiko usta-
novitve posebne delavnice za 
^poslovanje invalidnih oseb. 
Posebni iniciativni odbor, ki 
K dve leti proučeval umest-
nost ustanovitve takšne de-
lavnice, je pripravil obširno 
Poročilo skupig s skupnostjo 
^ zaposlovanje, na podlagi 
»aterega se je izvršni svet od-
Jočil, da ne podpira ustanovi-
tve takšne delavnice. 

; Pri takšni odločitvi ne gre za 
da bi problematiko invali-

I ôv postavili na rob družbenih 
^gospodarskih dogajanj. Na-
Protno: razreševanju invalid-

problematike bodo v obči-
^ fiamenjah stalno skrb, je za-
1̂ 'sano v poročilu. Dokazano je 
1 f^reč, da so lahko invalidni 
ГЧе, vključeni v normalno 
J^vno okolje še bolj produk-

¡ kot ostali, če so razpore-
' Izl A '^^iogan^. ki so jim kos. 

sg °c?vanje invalidov iz proce-
¿^^roizvodnje ima lahko celo 
ml̂  negativne posledice, 
'^atem ko smo v naši družbi 

ј Д eli načelo, da je potrebno 
^ aiidne osebe v kar največi 
cif/'.^^Posliti v pogojih enakih 

Sirn delavcem. Zaposlova-

nje pod posebnimi pogoji paje 
sprejemljivo le takrat, če zapo-
slitev z drugimi delavci resnič-
no ni mogoča. V tem primeru 
pa se marsikdaj zgodi, ugotav-
lja analiza, da, organizacije 
združenega dela »proizvajajo« 
invalide, potem pa jih zaposli-
jo v takšni posebni delavnici. 
Kopičenje ljudi z določenimi 
lastnostmi pa vodi v izolacijo 
in celo diskriminacijo, zato je 
potrebno invalidnim osebam 
priznati enakopravnost in ena-
kovrednost. 

Mnogo boje bo, da bodo or-
ganizacije združenega dela več 
naredile na področju preventi-
ve, se glede invalidnih oseb v 
večji meri povezovale s stro-
kovnimi institucijami in iskale 
v lastnem okolju možnosti za 
prerazporejanje in zaposlova-
nje invalidnih oseb. 

V konjiški občini je potreb-
no na leto zaposliti pod poseb-
nimi pogoji le štiri delavce in 
skoraj ni dvoma, da zanje zdru-
ženo delo ne bi imelo posluha. 
V kolikor pa res ne bi našli 
ustreznega delovnega mesta, 
se bodo v občini povezali s 
Centrom za rehabilitacijo inva-
lidov v Celju, ki je za to uspo-
sobljena ustanova. 

MATEJA PODJED 

POGLED V SVET 

Ameriške bombe na Tripoli 
Ameriško-Ubijski odnosi se zaostrujejo 

pravzaprav že od decembra 1979, ko so 
demonstranti zažgali veleposlaništvo 
ZDA v Tnpoliju, do vnetljivosti pa so se 
poslabšali v zadnjem času, ko je Was-
hington začel ponavljati obtožbe o vple-
tenosti Libije v nekatera teroristična de-
janja po svetu in ko je v zalivu Sirta 
prišlo do manjšega spopada med libijski-
mi silami in tremi ameriškimi letalonosil-
kami, ki so si prav vode v bližini libijske 
meje izbrale za prizorišče vsakoletnih 
manevrov. 

Znamenj, da se med Ameriko in Libi-
jo nekaj kuha, tudi sicer ni manjkalo, še 
posebej, ko je Bela hiša v Zahodno 
Evropo poslala generala Waltersa, ki naj 
bi pri atlantskih zaveznikih skušal dobiti 
podporo za skupen vojaški nastop proti 
Tripoliju. Kljub temu pa je napad ameri-
ških bombnikov osupnil svet, kajti »ma-
čelna akcija'^, kot so jo označili v Wa-
hingtonu, pomeni ne le najvišjo točko 
zaostrovanja med državama, temveč je 
tudi povzročila nevarnost odpiranja no-
vih križih žarišč v svetu, v Sredozemlju 
ali kje drugje. Formulo za opravičilo na-
pada, s katero so postregli v Washingto-
nu, češ da gre za samoobrambo ter da je 
odgovor v skladu z 51. členom ustanovne 

listine Združenih narodov (ki si ga Ame-
ričani kot vsak napadalec pač po svoje 
razlagajo, četudi zelo natančno govori, 
kaj sodi v samoobrambo), je namreč mo-
goče uporabiti kjerkoli drugje, recimo v 
Nikaragvi ali v kaki drugi državi, kije ali 
pa utegne postati tm v peti ameriške po-
litike. Ne gre namreč pozabiti, da je 
predsednik Reagan v izjavi za ameriško 
javnost poudaril: »Če bo treba, bomo to 

spet storili«, državni sekretar George 
Shultz paje Nikaragvo označil za rakasto 
tvorbo, to pa je treba izrezati, je $ç 
dodal. 

V tem ozračju grobega uveljavljanja 
pravice močnejšega pa velja poudariti, 
da je Amerika med napadom na Libijo 
ost^a skorajda osamljena. Bombe z 
ameriških letal Fl-11 so sprožile proteste 
po vsem svetu, še posebej v neuvrščenih 
državah, ki so na sestanku koordinacij-
skega biroja v New Delhiju ostro obsodi-
le uporabo sile, pa tudi pri ameriških za-
veznicah. Od evropskih članic severnoat-

lantskega pakta se je le Velika Britanija, 
od koder so vzleteli ameriški bombniki, 
solidarizirala z vojaškim napadom na Li-
bijo, vse druge pa so izrazile nasprotova-
nje ali negodovanje in niso dovolile pre-
leta čez svoja ozemlja. V Evropskem 
parlamentu v Strasbourgu je le poslanec 
francoska skrajnodesničarske Nacionalne 
fronte zaploskal ameriški nasilni akciji, 
sicer pa je bilo slišati izjemno ostre bese-
de na rovaš ameriškega predsednika, češ 
da je zlorabil oporišča severnoatlantske-

,ga pakta za napad, četudi so namenjena 
zgolj obrambi držav NATO. 

Tako je poleg jasne obsodbe edini 
možni odgovor na ameriški napad zahte-

I va, da je ameriško-Ubijski spor treba ure-
diti na miren način, z razpravo v Združe-
nih narodih ter z ponovno vzpostavitvijo 
miru na tem območju, kar je v svoji izja-
vi poudarilo tudi predsedstvo SFRJ. Kaj-
ti neodločnost in inertnost mednarodne 
skupnosti pri reševanju zaostritve v Sre-
dozemlju lahko povzroči politično neva-
rost vznemirljivih razsežnosti: države, ki 
so zapletene v spore, utegnejo - pogoste-
je kot doslej - seči po orožju, da bi dose-
gle, za kar se zavzemajo, ob tem pa nih-
če ne bo mogel predvideti, kdo je nasled-
nji na vrsti. 

Piše: Božo Mašanovič 



Brez znanja nadaljnji razvoj ni mogoč 
Tone Sagadin bo na 10. kongresu ZKS spregovoril o prolektu -P« 
Na 10. kongresu Zveze ko-

munistov Slovenije, ki se je 
danes pričel v Ljubljani, bo-
do sodelovali z razpravami 
tudi celjski komunisti. Naj-
več govora bo o trenutnih 
gospodarskih razmerah, ki 
ne zaposlujejo le gospodar-
stvenikov, temveč celotno 
našo politično nadgradnjo. 

Ob tem pa ne velja razmi-
šljati zgolj o težavah, ampak 
je treba poiskati najustrez-
nejši izhod iz gospodarske 
krize. Besede, ki jih bomo na 
kongresu gotovo velikokrat 
slišali. Zato smo se v uredni-
štvu odločili za pogovor s 
Tonetom Sagadinom, samo-
stojnim svetovalcem pri 
Razvojnem centru Celje, ki 
bo v svoji razpravi na kon-
gresu skušcil prikazati, kako 
se na celjskem območju lote-
vamo prestrukturiranja na-
šega gospodarstva in kolike 
je le-to odvisno od sistem-
skih rešitev v širši družbeno-
politični skupnosti. 

Lani je bil zaključen razi-
skovalni projekt »Prestruk-
turiranje celjskega gospo-
darstva«, o nujnosti le-tega 
pa smo govorili že veliko 
pred tem. Se je v zadnjem 
letu karkoli premaknilo na-
prej? 

Sagadin: »Letos nismo de-
lali celovite ocene, vendar je 
tudi iz podatkov, ki so nam 
na razpolago razvidno, da 
smo dosegli določene premi-
ke. Drži pa trditev, da se vse 
skupaj le počasi premika na-
prej. Med dosežki velja izpo-
staviti, da se je v celjskem 
gospodarstvu v tem letu 
zmanjšal delež delovno in-
tenzivne, kapitalno intenziv-

ne in kapitalno tehnološke 
intenzivne proizvodnje, 
medtem ko seje delež tehno-
loško intenzivne proizvod-
nje povečal iz lanskih 19̂ 2 
odstotka na 20 odstotkov. 
Tako se uresničuje ena bi-
stvenih nalog, ki smo jih za-
stavili z raziskovalnim pro-
jektom. Res pa je, da veliko 
prepočasi.« 

Vlaganje v razvoj in števi-
lo delavcev zaposlenih v 
razvojno-raziskovalnih 
službah posameznih kolek-
tivov sta podatka, ki dajeta 
vsaj približno podobo o 
tem, koliko celjsko združe-
no delo dejansko dela na 
prestrukturiranju proiz-
vodnje . . . 

Sagadin: »Že podatek, da 
je v celjskem združenem de-
lu zaposlena le petina razi-
skovalcev, v primerjavi z nji-
hovim številom v ljubljan-

skem sozdu Iskra, nazorno 
pove, kje smo. Glede vlaga-
nja v razvoj prednjačijo Žele-
zarna Štore, Cinkarna, Emo 
in Aero, kar je razumljivo, 
ker gre za največje celjske 
firme. Glede na delež od 
ustvarjenega bruto dohodka 
pa so na prvem mestu Etol, 
Libela, Železarna Štore, 
Emo, Zlatarna in Aero. Naj-
močnejše razvojno-razisko-
valne službe, glede na celot-
no število zaposlenih pa ima-
jo v Etolu, Libeli in Aeru. 
Gre za lanske podatke.« 

Evident ir^e razvojno-
raziskovalnih dokumentov 
v celjskem združenem delu 
je pokazalo, da z idejami ni-
smo tako revni kot z de-
narjem . . . 

Sagadin: »Idej in razisko-
valnih programov sicer še ni 
dovolj, gotovo pa jih je več, 
kot se običajno govori. Bi-
stveni problem je vsekakor, 
kako jih uresničiti. Razmi-
šljamo o združevanju aku-
mulacije za razvoj, pri čemer 
ne bo šlo brez selekcije raz-
vojno-raziskovalnih progra-
mov. Kriteriji za selekcijo še 
niso izdelani, gotovo pa bo-
mo upoštevali pri odločitvah 
kazalce kot so: trg, izvoz, 
tehnologija, ekologija in last-
ne denarne možnosti kolek-
tivov. Bistvenega pomena za 
nadaljni razvoj pa je vseka-
kor še večje uveljavljanje 
znanja.<' 

V tem trenutku, ko vrsta 
celjskih kolektivov nima 

dovolj denarja niti za teko-
čo reprodukcijo, ko beleži-
mo padec akumulacije in 
vse manjše zanimanje za iz-
voz, je znanje drugotnega 
pomena.. . 

Sagadin: »V sedanji krizi 
znanje res nima takšne velja-
ve, kot bi ga moralo imeti, 
vendar če hočemo v Celju 
karkoli premakniti naprej, 
brez vlaganja v znanje ne bo 
šlo. Veliko se da doseči že z 
množično inovacijsko in in-
ventivno dejavnostjo ter z 
razvojnim načrtovanjem, ki 
se ga je celjsko združeno de-
lo doslej le redko posluževa-
lo. Pomembneje tudi ustrez-
no vrednotenje in nagrajeva-
nje znanja, dodatno usi)o-
sabljanje ' in izobraževanje 
ter občutek, da lahko vpliva-
mo na razvojne odločitve. V 
Celju moramo v večji meri 
vključiti v raziskovalno delo 
mlade diplomirance in se ta-
ko vključiti v aktivnosti re-
publiške raziskovalne skup-

nosti, ki načrtuje v tem sre(}, 
njeročnem obdobju 2000 по! 
vih raziskovalcev. Padeç' 
akumulacije in drugi neg^i 
tivni trendi v celjskem zdruJ 
ženem delu pa pomenijo 1¿1 
še večjo nujo po združevanju 
sredstev.« 

In kaj pričakuje celjska 
združeno delo od širše druj. 
benopolitične skupnosti? 

Sagadin: »Gre za potrebne 
dopolnitve Zakona o združb, 
nem delu, ki ne omogofj 
ustanavljanje malih, še pose. 
bej tehnološko zahtevnih 
proizvodnih enot, za odprav! 
Ijanje normativizmov v na-
ših samoupravnih aktih, î j 
temeljijo na sprejeti zakono-
daji, za reformo visokega šol-
stva, ki bi se moralo bolj od-
preti in povezati z gospodar-
stvom, za zagotovitev ugod-
nejših uvoznih pogojev, ki so 
nujni zaradi odpisanosti in 
tehnološke zastarelosti naše, 
opreme, ipd.« 

VILI EINSPIELEH 

V Slunju bodo delali posebna oblačila 
V začetku maja bodo v Slunju polo-

žili temeljni kamen za nove proizvod-
ne obrate tekstilne tovarne Prebold. 
V njej bodo proizvajali specialna zaš-
čitna oblačila za gasilce, za potrebe 
Jugoslovanske ljudske armade in ra-
zlične vrste specialnih uniform. Tka-
nine za vse to bodo proizvajali v Pre-
boldu, v Slunju pa bo predvsem kon-
fekcijski obrat, kjer bodo krojili še 
nekaj drugih konfekcijskih izdelkov. 

Za Slunj so se odločili predvsem za-
td; ker je tam na voljo dosti delovne 
sile. Po podatkih tamkajšnjega Zavo-
da za zaposlovanje je v gospodarstvu 
te občine zaposlenih le dvanajst od-
stotkov prebivalcev, starejših od pet-
najst let. V obratu v SlUnju bo zaposle-
nih 240 delavcev, prvih dvajset delavk 

iz tega kraja pa je že na priučevanju v 
Preboldu. 

V Preboldu pravijo, da so pri skup-
nosti občin v Karlovcu ter v občini 
Slunj naleteli na vse razumevanje in 
podporo, dobili pa so tudi komunal-
no urejeno zemljišče. Tovarna bo 
zgrajena v rekordnem času, saj bo 
otvoritev že 13. novembra, ko občina 
Slunj praznuje svoj praznik. 

Vrednost naložbe znaša po lanskih 
decemberskih cenah 644 milijonov di-
narjev. Polovico sredstev je prispeval 
sklad za nerazvite Socialistične repu-
blike Hrvatske, Gospodarske banke iz 
Karlovca je prispevala osemdeset mili-
jonov dinarjev kreditov za izvozno 

usmeijene naložbe, izvajalec gradbe-
nih del trideset milijonov dinaijev kre-
dita, dvanajst milijonov je prispevala 
občina Slunj, sedemnajst odstotkov 
vrednosti naložbe je delež investitorja, 
oziroma tekstilne tovarne Prebold, 90 
milijonov pa bo prispevala JLA. 

Načrtujejo, da bodo v Slunju letno 
izdelali 100.000 gasilskih in drugih uni-
form, deset tisoč zaščitnih oblačil, ki 
varujejo pred ognjem, nekaj deset ti-
soč otroških zaščitnih pelerin, štiri mi-
lijone kuhinjskih brisalk, izključno za 
izvoz, ter milijon otroških plenic. Kot 
vse kaže, bodo tam izdelovali tudi uni-
forme za pilote iz posebne tkanine, ki 
jo sedaj razvijajo v Preboldu, že sed^j 
pa med letalskimi prevozniki vlada za-
nje precejšnje zanimanje. 

JANEZ VEDENIK 

Čeki za 
25.000 dinarjev 

Lastniki tekočih računov se pritožujejo, da marsikje računov ne 
morejo poravnati s čeki, na katere po bančnih informacijah lahko 
vpišejo že zneske do 25.000 dinarjev. 

Zato želimo še enkrat opozoriti vse udeležence v plačilnem 
prometu, da je po sklepu izvršnega odbora Združenja banka 
Jugoslavije dne 28. marca 1986 mogoče 

na ček vpisati znesek do največ 25.000 din 
pri brezgotovinskem poslovanju, pri gotovin-
skem dvigu pa ček lahko glasi na znesek 
največ do 10.000 din in ne manj kot 500 din. 

Na območju splošnih in temeljnih bank LB, Združene banke 
Ljubljana pa so se vse temeljne banke LB dogovorile, da je 
mogoče na ček dvigovati tudi zneske do največ 25.000 dinarjev. 
Ali drugače povedano: s čeki LB je mogoče v vseh njenih 
bankah dvigovati gotovino v znesku največ do 25.000 dinarjev. 

In, da ne pozabimo: poslej je mogoče iz hranilnih knjižic z 
vlogami na vpogled drugih bank (izven sistema LB) brez primer-
jave stanja dnevno dvigniti tudi do 30.000 din. 

V Kozjem oživljajo barok 
Unikatna proizvodnja zahteva veliko znanja 

z lansko posodobitvijo in 
razširitvijo proizvodnje v ste-
klarni Boris Kidrič Rogaška 
Slatina še niso izčrpani vsi 
načrti te vodilne jugoslovan-
ske proizvajalke vrhunskih 
izdelkov iz kristalnega stekla. 
Naložba v vrednosti 2,6 mili-
jarde dinarjev pomeni nadalj-
nja iskanja in obveznosti za 
razvoj v prihodnje. 

V dva tisoč članskem kolek-
tivu steklajev ima pomembno 
mesto, zlasti za o^e Когјап-
sko, temeljna organizacija 
»Dekor« v Kozjem, z okoli 200 
zaposlenimi. Tu so ugodni po-
goji za razvoj programa, ki ga 
Rogaška steklarna ne zane-
marja, to je unikatni in bouti-
que program. 

V tozd Dekor so lani obrusiil 
dobrih 560 tisoč kristalnih iz-
delkov. To so količine, ki se 
približujejo največjemu mož-
nemu izkoristku sedanjih 
zmogljivosti. Okoli polovico 
teh izdelkov so lani izvozili in s ^ 
tem ustvarili dobrih 70 odstot-
kov celotnega prihodka. Bru-
silni program Rogaške je iz-
jemno zahteven, zato iz leta v 
leto izboljšigejo strokovnost z 
izobraževanjem oziroma šti-
pendiranjem v Steklarski šoli 
v Rogaški Slatini. 

Sočasno s klasičnim bruše-
njem, v Kozjem že drugo leto 
dograjujejo unikatni program 
brušenja in graviranja. Ta de-
javnost je v okviru oddelka 
Atelje Gry (Gravura-Rogaška-
Jugoslavija), kjer se strokov-
r\jćiki ukvarjajo z brušer^em in 
graviranjem kristalnih unika-
tov. Pri tem se stalno usposab-
ljajo ob pomoči zunanjih sode-
lavcev, organizirajo okrogle 
mize na temo »steklo in upo-
dobitve«, izdelujejo potrebno 
zahtevno embalažo, zbirajo ek-
sponate, starinske predmete in 
podobno. 

Danes ustvarja v ateljeju Gry 
pet do sedem izkušenih brusil-
cev-graverjev in oblikovalcev, 
pet pa jih obiskuje poseben te-

čćO likovne vzgoje, ki ga vodi 
ákademski slikar in profesor 
Peter Krivec. Čez tri leta naj bi 
se v Kosgem ukvarjalo z umet-
niško gravuro in likovno dog-
nanim brušergem dvanajst lju-
di. Kozjanski graverji so lani 
dali na tržišče* le okoli šest ti-
soč takšnih izdelkov, ki so da-

nes v svetu le še posebnost raz-
stavišč in muzejev. Gravura na 
steklu sicer ni novost, v svetu 
je bolj poznana iz daljne prete-
klosti, iz dobe baroka, danes 
pa je velika redkost v umetni 
obrti. 

Žal so proizvodne in prostor-
ske zmoglivosti v brusilnici v, 

.Kozjem omejene. Zato so sedal 
izdelah idejni načrt, po kat^ 
rem naj bi v Kozjem zgradili 
tudi nove prostore za u n i k a t n " 
proizvodnjo. Povečanje vseh 
proizvodnih zmogljivosti pa j' 
povezano s povečanjem skla-
diščnih površin, kislinske po' 
lirnice in embalirnice. Po idej-
nem načrtu naj bi skupne pi^ 
izvodne površine povečali ^ 
okoli 1200 kvadratnih metroV' 

Z unikatnim programom 
najtesneje povezana skrb ^ 
vzgojo in izobraževanje, saj no-
vi projekt predvideva najma™ 
40 izkušenih brusilcev-gravef; 
jev, od katerih bi naj imela vŝ  
polovica izobrazbo od P̂ v 
stopnje navzgor. Med ok"̂  
osemdeset na novo zaposlen' 
mi naj bi našli svoje d e lov i j 
mesto oblikovalci, a r h i t e k t i , 
kovniki. 

MARJELA AGRŜ  

V Dekor danes prihajajo 
priznani likovni umetniki in 
strokovnjaki, ki ponujajo 
znanje in zamisli. Eden prvih 
se je povabilu odzval Jože 
Horvat-Jaki, na pomoč je pri-
skočil Stane Jagodič z grafíko 
na kozjansko tematiko, pa 
naš največji zbiratelj ljudske 
ornamentike Ivan Razboršek 
in drugi. 

V ateljeju »Gry* zaenkrat še pionirsko delo. 



Brez zaupanja do Cinkarne na bo šlo 
^¡¡^¡tatejam 

^ ^ zadeva predlog za spremembo 
»rama ekološke sanacije in predlog 

j'lforočnega načrta Cinkarne, oba do-
menta sta že v javni razpravi, je tre-
najpr®j zapisati, da ni prav nič odlo-

'"„0 vnaprej. Edina odločitev, od kate-
^ celjski izvršni svet ne odstopa je, da 
^ leta 2000 gradnja druge faze titano-
eia dioksida ni mogoča. Cinkarnarji 
btetn zagotavljajo, da ničesar ne pri-

"ravljaj® skrivaj, medtem ko o mož-
osti podvojitve te proizvodnje še ved-

¡0 razmišljajo. 

Celjani bodo o nadaljnjem razvoju 
Cinkarne dejansko odločali v široki in 
demokratični javni razpravi, tako kot le-
ta 1978-

Q obeh dokumentih Cinkarne bodo 
r a z p r a v l j a l i občani vseh krajevnih skup-
nosti in društev. Aktiv celjskih gospo-
darstvenikov in Cinkarnaiji se zavzema-

jo tudi za razpravo v združenem delu. 
Največ pripomb, ki zaenkrat krožijo le 

še v obliki govoric, se nanaša na ekono-
mičnost predlaganih rešitev in na zahte-
vano ustavitev proizvodnje žveplene ki-
sline na piritni Ijniji Kontaktna kislina 
Čret. Da Cinkarnaiji ne načrtujejo na pa-
met, pričajo njihovi proizvodni uspehi, 
saj so se od leta 1978 do danes prelevili 
iz zgubaija v uspešno delovno organiza-
cijo. In kar je pri tem najpomembnejše, 
to so dosegli le v manjši meri na račun 
višjih cen. Kar zadeva ekonomičnost 
predlaganih sprememb programa ekolo-
ške sanacije in dolgoročnih naložb, bo o 
цјеј mogoče govoriti šele takrat, ko bodo 
Cinkarnaiji izdelali investicijske zasno-
ve. Cinkarnaiji na tem že delajo in kot 
zaenkrat kaže, je uvedba dvostopenjske 
nevtralizacije ekonomičnejša kot izgrad-
nja tovarne amonosulfata. Po njihovih 
zagotovilih je za nove tržne proizvode, ki 

bi jih na ta način pridobivali, veliko za-
nimanja. 

V zvezi s proizvodnjo ž\'eplene kisline 
na piritni liniji Kontaktna kislina Čret 
očitajo Celjani Cinkarni, da je dobila 
pred leti S-kislina zeleno luč tudi zaradi 
oblj'>'be,ia bodo to proizvodnjo ustavili. 
Cinkarnaiji tega ne zanikajo, vendar pra-
vijo, da bi bila ustavitev nesmiselna, ker 
zagotavlja modernizacija boljše ekološke 
učinke. 

Rezultate javne razprave iz leta 1978 
žanjemo še danes, saj ni nihče izmed 
večjih celjskih onesnaževalcev naredil 
za izboljšanje ekoloških razmer toliko 
kot Cinkarna, zato velja pred kakršnoko-
li odločitvijo trezno razmisliti. Brez dolo-
čene mere zaupanja do Cinkarnaijev pa 
tudi tokrat ne bo šlo, vendar je treba ob 
tem vedeti, da brez zaupanja ni ne razu-
mevanja ne napredka. 

VILI EINSPIELER 

prenizke cene 
Da ne bi preveč zaostaja-
bi morali v tem srednje-

i^nem obdobju na našem 
območju vložiti v razvoj 
poštne infrastrukture nekaj 
već kot 6 milijard dinarjev 
(po lanskih cenah). Cene 
poštnih storitev so tako niz-
ke, da komaj zagotavljajo 
enostavno reprodukcijo, za-
to bo potrebno vire fînanci-
ranja najti drugje. 

Gre predvsem za združe-
vanje sredstev, zato пгд bi 
dali vsem družbenopolitič-
nim skupnostim na našem 
območju večje možnosti za 
združevanje. Hkrati pa n ^ bi 
se postopoma povečala tudi 
cena poštnim storitvam, ta-
ko da bi ob koncu tega sred-
Rjeročnega obdobja že lahko 
pokrili poleg enostavne še 
del razširjene reprodukcije. 
Poštaiji predlagao, da bi de-
lovne organizacije tudi do-
datno združevale 45 odstot-
kov cene telefonskega im-
pulza (108 par). Na takšen 
način, na primer, že dodatno 
zbirajo denar na Koroškem 
in v Slovenski Bistrici. Le z 
izdatnim sofinanciranjem bi 
namreč lahko do leta 1990 
zgradili načrtovanih 11.000 
novih telefonskih priključ-
kov (skup^ bi jih bilo že sko-
raj 40.000), morali pa bi zgra-
tiiti tudi poštno-prometni 
center v Celju, sćO poštaiji 
sedaj delžuo v nemogočih po-
gojih. Na seji sveta občin so 
podprli predlog poštaijev za 
zdmževanje sredstev (pre-
-ejšnja pripravljenost za 
združevanje je bila tudi do-
slej), hkrati pa so menili, da 
w morali nujno dvigniti cene 
poštnim storitvam. g š 

Naši železničarji niso za 
centralistični sistem 

Ob Dnevu železničarjev je bila osrednja proslava na 
našem območju v ponedeljek v Celju, ko so tudi podarili 
priznanja in značke delavcem, ki že 10 oziroma 20 let 
delajo na železnici (na fotografíji), zlate značke za 30 letno 
delo na železnici pa so podelili na osrednji republiški 
proslavi v Ljubljani. Letos je dobilo zlate značke 24 želez-
ničarjev z našega območja. 

Praznik (železničaiji praznujejo v spomin na štrajk želez-
ničarjev pred 66 leti, ki je bil v krvi zadušen na Zaloški cesti 
v Ljubljani) pa je tudi priložnost za razprave o prihodnosti 
našega železničarskega gospodarstva. Celjski železničarji se 
- tako kot tudi drugje v naši republiki - zavzemajo za 
nadaljnjo krepitev sedanje organizacije železnic in so proti 
centralistični ureditvi, ki jo nekateri vsiljujejo. Menijo, da bi 
morali poslovati po ekonomskih načelih, zavzemajo pa se 
tudi za realen vozni red (in s tem za odgovornost za zamude 
vlakov), za bolj točno vodenje evidence vagonov ipd. O tem 
bo na kongresu ZKS razpravljal tudi vodja celjskega tozda 
za signalno varnostne in telekomunikacijske naprave 
Andrej Godec. 

S. Š. Foto: E. MASNEC 

V treh občlnali tekmovanja 
Tito-revoluclja-mir 

v Laški, žalski in mozirski občini so mladinci 
konec tedna pripravili občinska tekmovanja »Tito-
revolucija-mir«, v soboto pa se bpdo pomerili še šent-
jurski mladinci. Območno tekmovanje za osnovno-
šolce in starejše mladince bo v začetku maja. 

Mozirski mladinci so tekmovanje pripravih v Nazar-
jah, udeležilo pa se ga je trinajst ekip. Med osnovno-
šolci so zmagali učenci celodnevne osnovne šole Frana 
Kocbeka iz Gornjega grada, med starejšimi mladinci 
pa so se najbolje odrezali mladi delavci iz Smreke 
Gornji grad. V žalski občini so med osnovnošolci osvo-
jih prva tri mesta Senka Žerič iz Šempetra ter Boštjan 
Vozelj in Saša Lipovšek iz Petrovč, med starejšimi 
mladinci pa so bih n^boljši mladi iz Šempetra. Prva tri 
mesta so zasegh Branka Vidmar, Saša Ropotar in 
Mateja Zvonar. V laški občini so pripravili tekmovanje 
samo za osnovnošolce, падboljši pa so bili učenci 
Simona Klemenčič, Romana Gradič in Andrej R^jh iz 
Laškega. 

L F. 

Premalo strokovnega kadra 
čeprav so člani prosto-

voljnih in industrijskih ga-
silskih društev v celjski ob-
čini v zadnjih letih pri svo-
jem delu dosegli nekaj lepih 
uspehov, pa morajo na svo-
je delo vseeno gledati kri-
tično. To je bila osnovna 
misel predsednika občinske 
gasilske zveze Celje Janka 
Rebova na letni konferenci, 
ki so jo tokrat pripravili v 
Vojniku v avli osnovne šole. 

»Predvsem nam primanj-
kuje strokovnega kadra in 
prav izobraževanju bomo v 
bodoče namenili vso pozor-
nost,« je poudaril Janko Re-
bov. »Neurejen je tudi še 
alarmni sistem.« 

Ivan Pasero se je dotaknil 
problema prevoza pitne vo-
de s tako imenovanim gasil-
skim dinaijem, problema ne-
dodelanega sistema obveš-
čanja, kajti še bi bil ta urejen, 
bi bili učinkovitejši in po-
novne strokovne vzgoje. 
Stane Ocvirk je opozorñ, da 
smo vsi člani požarne varno-
sti, to je prišlo v našo zavest 
in je seveda dobro. Požarna 
varnost torej že dolgo ni sa-
mo naloga gasilcev, pač pa 
slehernega občana in kraja-
na, saj mora vsak skrbeti, da 
ne pride do požara ali česa 
drugega, kar bi uničevalo na-
še skupne dobrine. Veliko 
pozornosti so razpravljalci 
na letni konferenci namenili 

tudi XI. kongresu gasilske 
zveze Slovenije, ki bo pri-
hodnje leto v Celju. 

Ob lanski 30 letnici občin-
ske gasilske zveze Celje so 
tokrat podelili še nekaj 
priznanj, ki so jih dobile po-
bratene zveze v Banovičih, 
Doboju, Ćupriji in Šentjur-
ju ter Martin Cmok. 

Tone Sentočnik je opozo-
ril na še vedno prešibko 
opremljenost z najsodobnej-
šo opremo. Poiskati bo treba 
dodatna sredstva, da se bo ta 
oprema nabavila, kajti z njo 
in usposobljenim kadrom 
bomo varnejši in učinkovi-
tejši. 

AIVID Laško med brigadirji 
Pridobivanje novih čla-

nov je ena glavnih nalog, ki 
so si jo v program dela za 
prihodnje obdobje zadali na 
zadnjem občnem zboru 
skupščine Avtomoto dru-
štva Laško. Laško društvo 
je pred tremi leti imelo 239 
članov, letos le 218. 

AMD Laško posveča ve-
liko pozornosti cestno pro-
metni vzgoji in preventivi 
mladih. Na vseh štirinajstih 
osnovnih šolah v občini to 
društvo trikrat letno organi-
zira predavanja o varnosti v 
prometu, predvaja filme, vo-
di krožke, sodeluje v akciji 
»pokaži кдј znaš« in podob-

no. Se posebno odgovorno 
pa je to društvo za izvajanje 
prometne vzgoje na šoli s 
prilagojenim programom v 
Laškem in tedi eno redkih 
društev, ki organizira teč£ye 
cestno-prometnih predpisov 
v vseh treh izmenah na mla-
dinski delovni akciji Koz-
jansko. 

Lani je AMD Laško imelo 
nekaj organizacijskih spre-
rneb, ki jih nalaga spreme-
njen zakon o delovanju avto 
- moto društev, zaradi boljše 
organizacije dela in geograf-
ske zaokroženosti pa so se 
združile avtošole AMD La-
ško, Hrastnik, Radeče in Za-
goije. 

Tudi finančni rezultati so 
bili lani dobri, AMD Laško je 
obnovil svoj vozni park z 
dvema stoenkama, Zastavo 
750 in motornim kolesom. 

Z občnim zborom je AMD 
Laško počastilo tudi 40 letni-
co ustanovitve avtomoto 
društev Jugoslavije in Slove-
nije. Ob tej priložnosti je 
Zveza organizacij za tehnič-
no kulturo Jugoslavije pode-
lila plaketo Boris Kidrič, 
Viktoriji Vezjak, dolgoletni 
vodji laške avtošole. Dru-
štveno priznanje pa je za 20 
letno delo v AMD Laško pre-
jel inštruktor Vinko Špilar. 

W E 

Za čisto Celje 
iJ^ejšnji petek se je v Ce-
Sg ïaèela letošnja akcija 
"^nja okolja. 

Oo sedcO so odvoz odpad-
jov že organizirali v kraj e v-
¡¡J. skupnostih Štore, Dolgo 

Aljažev hrib in Ljubeč-
Komunala, tozd Javne 

^Prave pa je skupaj s pred-
^vniki kr^evnih skupnosti 
opravila že tudi nadaljni 
^ o r e d : 
- 16. do 18. aprila: Šmart-

Л v Rožni dolini, Lava, 
^^ožno 

do 21. aprila: Nova 
Dečkovo naselje, Ga-

6.7 21. do 23. aprila: Slavko 
i^der, Karel Destovnik-

Savinja 
Hi,j- • 25. aprila: Center, 

Škofja vas 
]f do 28. aprila: Dobrna, 
"J'iik, Strmec 

IímT®- 30. aprila: Svetina, 
^ Jog , Trnovlje 

y'' iTankolovo, Teharje 
Hojf-^^ini krajevnih skup-

^ bodo Javne naprave 

postavile po šest kontejner-
jev na mesta, ki jih bodo do-
ločiU v krajevnih skupno-
stih. Tudi v letošnji akciji so-
delujeta Surovina in Dinos, 
ki bosta odvažala le koristne 
odpadke. Takšne prvoze pa 
morajo krajevne skupnosti 
posebej naročiti. 

S.Š. 

Za zeleno Laško 
Laščanom že zdavnaj ni več 

vseeno kakšen videz ima kraj, 
zato se vsako leto lotevajo ak-
cij očiščevanja okolja. 

Letos bodo kraj še ozelenili. 
Akcija bo jutri in v soboto, pri-
pravljajo pa jo delavci Komu-
nalno obrtno ^adbene delov-
ne organizacije tozd Komu-
nala. 

Zasadili bodo več kot 1700 
različnih rastlin: drevja in gr-
movnic. Pričakujejo, da se bo 
akciji za ozelenitev Laškega 
priključilo kar največ obča-
nov, pa tudi hortikulturno dru-
štvo in organizacije združene-
ga dela. 

MP 

DELOVNA ORGANIZACIJA 
»SLOVENIJALES« 
TRGOVINA, n. sol. o. 
UUBUANA, Titova 52 
TOZD Lesni in gradbeni material 
PE 355 CEUE, CELJE, Mediog 18 

po sklepu samoupravnega organa 
oglaša 
prosta dela in naloge 

servlserja-monterja 

POGOJI: Srednja strokovna izobrazba - smer KV 
mizar in tri leta delovnih izkušenj pri opravljanju 
podobnih del in nalog. 

Delovno razmerje se sklene za nedoločen čas s pol-
nim delovnim časom. Poskusno delo je določeno s 
pravilnikom o delovnih razmerjih TOZD. 

Kandidati naj svoje vloge z dokazili o izpolnjevanju 
pogojev in opisom dosedanjega dela vložijo v roku 8 
dni po objavi na naslov: SLOVENIJALES-TRGOVINA. 
sektor za kadrovske in socialne zadeve, Titova 52, 
61000 UUBUANA. 

Kandidate bomo o izbiri obvestili v roku 8 dni po 
sklepu samoupravnega organa. 



V Baski lio letos 500 otrok 
^шшшlшшÊШШÊШШÊÊШШlШÊШÊÊШШшшÊШÊÊÊШ^шшÊШÊШÊmшшÊШÊШÊШШшшÊÊШШ 
Do ßullja bo obnovljena kuhinja doma 

Približno 500 otrok iz celj-
ske občine bo tudi letos le-
tovalo v Baški, za njihovo 
desetdnevno bivalve pa bo-
do starši morali odšteti 
19.500 dinarjev. To so skle-
nili na zadnji seji odbora za 
letovanje otrok. Govorili so 
tudi o obnovi doma v Baški, 
zaradi katere je letos prišlo 
do nekaterih sprememb v 
letovanju. 

Po lanski odločitvi sanitar-
ne inšpekcije občine Krk, ki 
je prepovedala nadaljnjo 
uporabo doma zaradi njego-
ve dotrsganosti, so se lotili 
izdelave načrtov, da bi dom 
obnovili. V fazi, to je do za-
četka julija, bodo uredili ku-
hinjo, do leta 1988 pa še vse 
ostale prostore, hkrati pa n ^ 
bi nadzidali pritlični del do-
ma in pridobili nove sobe in 
sanitaire. S tem bi tudi v pri-
hodnje v eni izmeni letovalo 
150 otrok, sobe pa bi bile 
manj natlačene. 

Zaradi adaptacije bo letos 
lahko letovalo le po sto otrok 
v izmeni, na razpolago pa bo 

tudi manj časa, zato so njiho-
vo bivanje skriošali na deset 
dni. Prednost naj bi še vedno 
imeh otroci, ki so zdravstve-
no ah socialno ogroženi, pri-
jave pa bodo šole zbirale do 
15. maja. 

Zaradi manjšega števila 
otrok v eni izmeni je eko-
nomska cena letovanja pre-

cej višja kot lani, zato bodo 
morale sredstva prispevati 
interesne skupnosti. Te pa 
bodo skupžo z Združenimi 
osnovnimi šolami zbrale de-
nar tudi za obnovo doma, 
kar ПсО bi po predračunih ve-
ljalo 12 milijonov dinaijev. 
Dve tretjini od te vsote so že 
zagotovili. TC 

Tudi letos 
Pisani balon 

Pisani balon, tradici-
onalna prireditev za otro-
ke ob koncu šolskega le-
ta, ki jo že tretje leto zapo-
red organizirajo pod gra-
dom Tabor v Laškem, bo 
14. junija. Do konca me-
seca bo organizacijski od-
bor sestavil program te 
prireditve, katere se bo 
udeležilo okoli 2500 otrok 
iz vse regije. W E 

Lovskih petdeset let v Grižah 
člani Lovske družine 

Gozdnik Griže praznujejo 
letos petdesetletnico delo-
vanja, na zadnjem občnem 
zboru pa so spregovorili 
predvsem o večji skrbi za 
varstvo narave ter podelili 
priznanja najprizadevnej-
šim članom. 

Med drugim so lovci pove-
dali tudi to, da na njihovem 
lovnem območju ni več div-
jih svinj, da zaradi kamnolo-

ma v Kotečniku vse bolj izgi-
nja muflon in da je na Gozd-
niku vse t e^e nsyti divjega 
petelina. Prav zaradi varstva 
narave pa lovci tudi izredno 
dobro sodelujejo z učenci os-
novne šole Nade Cilenšek iz 
Griž. Lovci pripravijo za os-

novnošolce vsako leto пекад 
predavanj o skrbi za naravo, 
v zimskem času pa jim ponu-
dijo svoj lovski dom na 
Gozdniku, kjer imajo osnov-
nošolci šolo v naravi. Učenci 
jim vse to vračajo tako, da 

jeseni nabiréyo želod za 
divjad. 

Na svojem občnem zboru 
so lovci podelili tudi prizna-
nja najprizadevnejšim čla-
nom Lovske družine. Za živ-
ljenjska jubileja, šestdeset-
letnico in petdesetletnico, 
sta prejela priznanji Nestl 
Uplaznik in Miro Golavšek, 
za 30-letno članstvo v Druži-
ni Jože Vodovnik, za 20-let-
no članstvo Karli Gorišek in 
za 10-leto članstvo Jože Šu-
ster, Ivan Zavrl ter Karli 
Gril. Za izredno aktivnost pa 
so priznanja prejeli Jakob 
Štopfer, Cveto Uduč, Vojko 
Gorišek, Danilo Kranjc, Da-
nijel Petek, Konrad Drobne 
in Franc Petek. Lovski dru-
žini Gozdnik Griže bo še na-
prej predsedoval Marjan 
Burjan, za lov pa bo skrbel 
Jakob Stopfer. 

FRANC JEŽOVNIK 

Sicer pa so lovci tudi dru-
gače aktivni v kraju. Sode-
lujejo v delu organov kra-
jevne skupnosti Griže, lani 
so si uredili strelišče, skrbi-
jo pa tudi za lovske steze, 
pre^, njive ter zimsko krm-
ljenje divjadi. Za čisto okolje 

Me le akcija Ena družina - eno drevo 
Komisija za varstvo oko-

lja v šentjurski občini ugo-
tavlja, da so podatki o ones-
naženosti zaskrbljujoči, če-
prav se v občini nekatere 
stvari že obračajo na bolje. 

Tako upoštevajo pripom-
be komisije, ko gre za vpra-
šanja onesnaževanja v indu-
striji in kmeUjstvu, lani pa so 
skupíó z ribiči dosegU, da so 
pri meUoraciji vogl^jnske 
doline ohranili nekaj mrtvic, 
ki so pomembne za ohrani-
tev vodnega življa. Vse to pa 
je še premalo, zato se je ko-
misija lotila nekaterih kon-
kretnih akcij, s katerimi bi 
zmanjšali onesnaženost v 
Šentjurju. 

Tako so že lani pripravih 
akcijo Б1па družina-eno dre-
vo, ki je letos nadaljujejo. Pri 
tem jim je nekoliko zagodlo 
vreme, vendar so del načrto-
vane količine le uspeh posa-
diti, z akcijo pa bodo v tem 
mesecu še n a d ^ e v a h . S tem 
želijo zmanjšati hrup v nase-

ljih, ustvariti zelenice, pa tu-
di olepšati videz kraja. 

K zmanjšanju onesnaženo-
sti zraka v Šentjurju, kjer je 
v centru nakopičena vsa in-
dustrija in je od leta 1980 
zrak vse slabši tudi zaradi in-
dividualnih kurišč, pa naj bi 
prispevala pobuda komisije, 

bi v občini zaposlih po-
sebnega strokovnjaka. Ta bi 
skrbel za urejenost kurišč, 
dimnikov in dajal nasvete, 
kako kuriti, da bi bilo ones-
naženje čim marySe. Ta 
predlog žehjo uresničiti v je-
senskih mesecih, s čimer bi 
lahko za tretjino zmamšali 
onesnaženost zraka v Šent-
jurju. • 

Komisija si prizadeva tudi 
za ureditev odlagahšč v obči-
ni, s ^ i m ^ o samo v Šentjur-
ju in na Ponikvi urejen od-
voz smeti s kontemerji, dru-
god pa rastejo diÀ^a odlaga-
hšča, ki bi jih komisija rada 
nadzirala, dokler v občini ne 
níúdejo skupne rešitve. ТС 

Povsod postaje RK 
Občinska organizacija 

Rdečega križa Laško daje 
vse večji poudarek delu 
krajevnih odborov in išče 
nove metode dela s kateri-
mi naj bi še bolj učinkovito 
nudila pomoč tistim, ki so 
jo potrebni 

Rdeči križ Laško po kra-
jevnih skupnostih organizira 
tečaje za pomoč in nego bol-
nika na domu. Doslej se je 
teh tečajev udeležilo 78 kra-
janov, 156 krajanov pa je do-
datno vključenih v razne 
oblike dela na terenu. Obiski 
starim in bolnim občanom 
niso namenjeni zgolj spozna-

v i ^ u stanja. Odborniki de-
lajo tem ljudem družbo, jim 
pospravljeno stanovanja, gre-
do po nakupih, skrbijo za 
kurjavo, kličejo sorodnike in 
zdravnike, če je to potrebno 
in podobno. 

Zadnja leta se v dejav-
nost sosedske pomoči vse 
bolj vključujejo mladi. Lani 
je v akciji sodelovalo 205 
osnovnošolcev, ki so skrbeli 
za 113 starejših in 32 inva-
lidnih oseb, opravili pa so 
okoli 5000 delovnih ur. 

Rdeči križ v Laškem vsako 
leto organizira več srečanj 
starejših občanov. Lani s e j e 
takšnih srečanj udeležilo 
skor£ù 600 občanov, starih 
nad 70 let. 

Pomoč v oblačilih, postelj-
nini, pohištvu in drugih po-
trebščinah, ki jih ima na za-
logi Rdeči križ, pa je prejelo 
40 oseb. 

Kljub dobrim uspehom pri 
razmahu dejavnosti Rdečega 
križa v laški občini, zlasti še 
pri razvijanju dejavnosti so-
sedske pomoči, ta organiza-
cija išče novih oblik dela s 
katerimi naj bi še učinkovi-
teje pomagala ljudem. Tako 
razmišljsOo, da bi v vseh kra-
jevnih skupnostih občine 
ustanovih postile Rdečega 
križa. Enkrat tedensko bi se 
tu s e s t a l i odborniki Rdeče-
ga križa, socialne komisije 
krajevnih skupnosti in pa 
dežurna zdravstvena služba. 

O dejavnosti Rdečega kri-
ža občine in o načrtih so se 
seznanili tudi drugi, ki jih ta 
dejavnost zanima, na razgo-
voru, ki ga je Rdeči križ or-
ganiziral v počastitev Sve-
tovnega dneva zdravja. 

W E 

Start novoizvoljenii 
Praznik občine bo letos na Uubečnl 

V krajevni skupnosti Lju-
bečna se je konec tedna na 
prvi seji skupščine zbrali 
novoizvoljeni delegati. Na 
seji so izvolili novo vodstvo 
skupščine in njenih orga-
nov. Predsedstvo skupščine 
so zaupali dr. Jožetu Auž-
nerju, podpredsednik bo 
Milan Bred. Svet skupščine 
bo vodil Maks Naglič. An-
ton Mirnik pa mu bo poma-
gal kot podpredsednik. 

Na seji so bih skor^ vsi 
delegati. Ko so ocenjevaU 
opravljeno delo, so bili enot-
ni, da je v zadnjih letih kra-
jevna skupnost Ljubečna na-
predovala hitreje kot leta po-
prej. Plan, ki so si ga zastavi-
И v začetku mandata, so re-
alizirah v celoti. Veliko pa še 
тогдјо postoriti. Zato so de-
legati odločno pritrdih novo-
izvoljenemu predsedniku, 
da bodo štorih vse, da bo 
кгцј še naprej napredoval ta-

ko kot je zastavljeno s srçj 
njeročnim načrtom. 

Letos bodo še posebej p, 
zornost posvetili komu^j 
nemu urejanju кггуеуђ 
skupnosti. Praznik občin, 
ki ga bomo letos praznova 
na Ljubečni, nameravajo p, 
čakati z novimi р о т е т ђ ђ 
mi komunalnimi pridob 
tvami. 

Tako že nadaljujejo gr̂ , 
njo peš poti proti TVnovljat 
Zgraditi želijo pločnik od g 
silskega doma do zadružn 
ga doma. Posodobih boc 
nekaj krajevnih cest. Nek 
cest bo dobilo javno razsv« 
Ijavo. Uredili bodo okoli; 
zadružnega doma in še kj 
N ^ b o ^ pa se veselijo nô  
prireditve v delovni orgaj 
zaciji Ljubečna, s katero zel 
uspešno sodelujejo. V tej i 
lovni organizaciji bodo ¡ 
občinski praznik izročili ц 
menu novo tunelsko peč.j 

Griški informator 
V krajevni skupnosti Griže 

so za obveščanje krajanov po-
skrbeli z izdajanjem krajev-
nega glasila Informator. V 
zadnji številki so osrednjo po-
zornost namenili pripravam 
na krajevni samoprispevek, 
za katerega so referendum 
razpisali 11. maja, svoje me-
sto pa so našli tudi obisk 
predsednice jugoslovanske 
mladine Silvije Rijavec, po-
ročilo o delu v lanskem letu 
ter priprave na srečanje upo-
kojenih rudarjev. 

V začetku m^a bodo v kra-
jevni skupnosti Griže razpisali 
referendum za krajevni samo-
prispevek, s katerim naj bi v 
prihodryih petih letih zagoto-
vih več kot četrtino potrebnih 
sredstev za gradnjo prizidka k 
osnovni šoh, modernizacijo in 
vzdrževalce krćOevnih cest, 
urejaiye lokalnih vodovodov, 
ojačanje električnega omrežja, 
javno razsvetljavo, priključitev 
novih telefonov ter urejanje 
pokopališča in nekaterih dru-
štvenih objektov. 

V Informatorju so nekaj sti 
ni namenili tudi drugim i 
godkom v кгдји. Tako lahi 
krajani Griž berejo o obisk 
predsednice jugoslovaml 
mladine Silvije Rijavec, ki; 
med svojim obiskom v Žalt 
in delovni organizaciji Hre 
zad za nekaj časa prišla tuni 
Griže ter o delu v letu 1985i 
nalogah za letos. Odbor za sr 
čanje upokojenih rudarjev je 

glasilu objavil pregled jubii 
jev, ki jih praznujejo letos. Gi 
za petdesetletnico ustanovit» 
partijske organizacije, obleta 
ce ustanovitve odborov Os4 
bodilne fronte, napada i 
Rudnik, petinštiridesetletnio 
Brežiškega pohoda in Sestà 
setletnico Gasilskega druit« 
iz Zabukovice. 

FRANC JEŽOVNB 

V Grižah načrtujejo vlaf 
nja v višini 300 milijonov i 
narjev, s krajevnim samopi 
spevkom pa naj bi zbrali a 
kaj več kot 80 milijonov i 
narjev. 

Tisoč gasilcev v šmarski občini 
Marjan Pušnik, podpoveljnik občinske gasilske zve 

Šmarje: »Trenutno imamo 27 gasilskih društev z okoli Ш 
člani. Lani smo ustanovih novo društvo v Dobovcu, imamo C 
takoimenovane gasilske trojke v Pristavi in njeni okolici ter t 
industrijska gasilska društva v steklarski šoli, steklarni i 
Bohoiju. Največji problemi so pomanjkanje ustrezno usposot 
Ijenega kadra, opreme, ki je zastarela in istrošena. Prav zarac 
tega bo glavna naloga letos in prihodnja leta патегцепа odprav 
teh problemov ter akcijam za večje požarno varnostno osvešii 
rye ne samo gasilcev, pač pa vseh krajanov v vseh zaselkih.« 

To je bilo med drugim povedano na občnem zboru občinski 
gasilske zveze Šmarje, ki je bil v soboto, 12. aprila v Podft 
trtku. 

Občni zbor PD Zabukovica 
Pred kratkim je bil v dvorani duštva upokojencev v Gritt 

občni zbor planincev PD Zabukovica, najstarejšega plani! 
skega društva v občini Žalec. 

Podobno poročilo o delu v minulem obdobju je podal tajn« 
društva Franci Ježovnik, v razpravi pa so sodelovali tudi Dr«l 
Kozole, predsednik IO PZS ter predstavnika planinskih sekcij 
Juteksu in Keramični industriji Liboje. 

Na zboru so se domenili, da bodo sedaj za dežurstvo v nji'i' 
vem planinskem domu na Homu (608 m) skrbeli planinci saß 
ker stalnega oskrbnika trenutno nim^o. Spregovorih so tudi 
planinskih poteh, ozneikah in markacijah, pa tudi o prehojein 
transverzalah. Zabukovški planinci so bili eni prvih, ki so opf 
vili Yu planinsko pot, kar pa ne pomeni, da bodo sedaj P ^ 
sko pot po domovini opustili. 

Predsednik društva bo še naprej Matija Kajtna, taj»' 
Franci Ježovnik, gospodar pa Karli Kolar. ^ 

Planinski večer 
Planinska sekcija pri športnem društvu Partizan Pod 

dom v Celju bo pripravila jutri, v petek, 18. aprila zani>̂  
planinski večer v domu krajanov Pod gradom (pri StegO'' 
pričetkom ob 18. uri. 

Z barvnimi diapozitivi z razhčnih izletov in tur v naša go^ 
se bodo predstavili člani planinskih društev Celje, Železnićaf^ 
Železar, planinske sekcije Cinkarna, Kovinotehna in Zlatar 
ter postaja gorske reševalne službe Celje. V ostalem delu f 
grama pa bodo nastopili člani planinskih sekcij na osnov^ 
šolah Polule in Hudinja, ženski vokalni kvintet pod v o d s t V 
Cvetke Jagodič s prepevanjem starih planinskih pesmi, pev '̂ 
godbeniki domače planinske sekcije, medtem ko bo 
Grešak izvajala odlomke iz melodij operete Radovana Gô  
Planinska roža. Program bo povezoval domačin Slâ  
Zgoznik. " 

Jurče Vreže 
Kljub osemdesetim kri-

žem, ki si jih je Jurče Vre-
že iz Celja naložil včeraj, 
se mu ob pogovoru o mla-
dinskem zborovskem 
petju zaiskrijo oči in ob 
spominih se mu utrne 
marsikatera misel ali ide-
ja, ki bi jo lahko koristno 
uporabili in uresničili tu-
di danes. 

Že v rani mladosti je bi-
la pesem njegova sprem-
ljevalka, saj so pri njih 

doma, rodil seje v Šmar-
ju pri Jelšah, veliko pre-
pevali. Zato ni čudno, da 
je namesto med duhovni-
ke odšel med pedagoge. 
Tako je že na učiteljišču v 
tretjem letniku dirigiral 
tamkajšnjemu zboru. 

Takoj po nastopu prve 
službe, to je bilo leta 1926 
v Šoštaiyu, je na tamkajš-
nji šoh ustanovil tudi 
mladinski zbor Zvonček 
in Jurče Vreže še danes 
pravi, da bi s tem zborom 
lahko dosegel še več kot 

je. Toda, njegova napred-
na miselnost je bila 
vzrok, da so ga pričeli 
preganjati, sßj so sloven-
ski večeri z recitacijami 
in petjem slovenskih pe-
smi marsikoga bodle v 
nos. Tako so ga prestavili 
v Pišece in pozneje tudi v 
Avstrijo. 

Že v tistem času pa je 
vzniknila ideja o množič-
nem nastopu mladinskih 
zborov, ki bi spodbudil 

tudi nastajanje novih zbo-
rov. Pred vojno tega ni bi-
lo mogoče izpeljati in Jur-
če Vreže pravi, da ga je 
med vojno pogosto grizla 
vest, da te akcije niso iz-
peljali do konca. Zato se 
je v to zagrizel takoj po 
vojni in to je bilo tudi roj-
stvo celjskega mladinske-
ga pevskega festivala. 

Jurče Vreže je s svojo 
vztrajnostjo in ljubeznijo 
do mladinske zborovske 
glasbe veliko naredil za 
napredek in razvoj te 
glasbene zvrsti, pa naj bo 
to z ustanavljanjem mla-
dinskih zborov kot sta 
Zvonček v Šoštanju in 
France Prešeren na tretji 
osnovni šoli v Celju, kot 
tudi kasneje z urejanjem 
notnega in ostalega mate-
riala v knjižnici tovrstne 
literature, ki deluje v ok-
viru Mladinskega pevske-
ga festivala pri Zavodu za 
kulturne prireditve v 
Cehu. 

Še na mnoga leta! 
F. PUNGERČIČ 

Novi tednik - Radio Ce-
lje, Trg V. kongresa 3a, 
Celje. Telefoni uredniš-
tva: 22-369, 23-105, 27-

728, 28-408. . 



Kdaj 
nionografija lil. 
urigade VDV? 

y Slovenskih Konjicah 
«e je 9- aprila sestal odbor 
^upnosti III. brigade 

fl VDV, ki je pregledal in 
^enil svoje dosedanje de-
10. Za delo v prihodnje je 
Jbor kot najpomembnej-
je sprejel organizacijo sre-
¿anj® borcev po bata-
ljonih. 

NiOtežji problem, pred 
Katerim so se znašli, pa je 
¿okončanje monografije 
brigade. Zadnja tri leta so 
borci veliko delali pri zbira-
д̂ и in pisanju gradiva. Za 
pisca so pogodbeno n^eh 
novinarja Draga Vresnika. 

Í Gradivo, ki gaje zbral pisec 
so prebrali, dali svoje pri-
pombe in čakah na izid 
loijige. Žal pa je Drago 
Vresnik sredi februarja od-
boru sporočil, da mu zdrav-
je ne dopušča dokončati 
dela. V pismu pravi, da je 
gradivo pripravil do zak-

I
ljučne faze, tako da ostane 
le še dokončanje teksta, ki 
ga bodo zahtevali recen-
zenti. Da ne bi zadrževal 
izida knjige, navaja, pa od-
stopa od avtorske pravice. 
Predlaga, naj knjiga izide 
Icot kolektivno delo odbo-
ra, ki naj tudi poskrbi za 
nekoga, ki bi to delo do-
končal. 

Sicer pa so se na seji od-
bora med drugim tudi zav-
reli, da bodo še naprej dela-
li" za poimenovanje objek-
tov in ustanov ter ulic po 
enotah VDV v občinah svo-
jega področja in pri ureja-
дји zgodovinskih kotičkov. 
Skromno pozornost so 
sklenili posvetiti tudi svo-
jim jubilantom. 

FRANO MAROŠEK 

Rešitev v sili, pa še ta z vprašajem 
Bodo po I . / II / / / II ¥ Podčetrtku brez osnovne preskrbe? 

V Podčetrtku sicer imajo 
trgovino z najnujnejšimi 
vsakdanjimi potrebščina-
mi, vendar je le-ta že davno 
premajhna za krajevno 
skupnost, ki je ena največ-
jih v šmarski občini in kjer 
je turistični utrip iz leta v 
leto živahnejši. Tolažbi, da 
je bolje vsaj nekaj, kot nič, 
se je pridružila bojazen, da 
v Podčetrtku še te trgovine 
ne bo več. O problemu os-
novne preskrbe v tem kraju 
je prejšnji teden razpravlja-
lo predsedstvo konference 
potrošnikov pri občinski 
konferenci SZDL Šmarje 
pri Jelšah. 

Jelšina trgovina v Podče-
trtku domuje v prostorih pri-
vatnika, ki se je letos januar-
ja odločil, da trgovski delov-
ni organizaciji odpove koriš-
čenje prostorov prodajalne, 
ker jih potrebuje zase. Odpo-
vedni rok se zadnjega junija 
izteče, nihče pa še danes ne 
ve, kako bo po tem datumu v 
Podčetrtku s preskrbo. 
Predstavnik TDO Jelša je na 
seji jasno povedal, da z novo-
gradnjo ne bo nič, ker ni de-
narja in ni dovolj obratnih 
sredstev za najetje posojila. 
Jelša ima namreč v tem času 
večje finančne obveznosti 
pri gradnji poslovno-trgov-
skega centra v Rogaški Slati-
ni. Zaradi nastale situacije in 
zaradi potrebe po večji trgo-
vini kot je sedanja, je Jelša 
kot nosilka preskrbe v obči-
ni pripravljena odstopiti me-
sto drugemu investitoiju аП 
na soinvestitorstvo. V tem 

primeru bi trgovina, nova, 
večja, sicer bila, nikakor pa 
ne do 1. julija. Ah je v novem 
gasilsko-kulturnem domu v 
središču Podčetrtka mogoče 
kakšen prostor preurediti v 
trgovinskega, so se vprašaU 
na seji in kmalu ugotovili, da 
je ta inačica zelo vprašljiva. 
Drugega primernega objekta 
v kraju ni, so ocenih, pri tem 
pa so si bih vsi edini, da s I. 
julijem Podčetrtek ne sme 
ostati brez osnovne pre-
skrbe. 

Ostala je edina možna reši-
tev: pogovor z lastnikom se-
danjega lokala, da odpoved-
ni rok odloži. V kolikor bo le-
ta razumel, da gre za širši 
družbeni interes, pa bo prav 
gotovo hotel vedeti, do kdsg 
пгу še počaka. Na to vpraša-
nje mu bodo odgovorni, od 
Jelše, krajevne skupnosti, iz-
vršnega sveta občine, do so-
cialistične zveze, morali od-
govoriti. Po dogovoru na seji 
predsedstva konference po-
trošnikov, mora kar najhitre-

je steči akcija za pridobitev 
zemljišča in ustrezne doku-
mentacije za novogradnjo tr-
govinskega objekta, treba bo 
najti investitola in pričeti z 
gradnjo. 

V tem trenutku pa je seve-
da vse najbolj odvisno od ra-
zumevanja in potrpljenja 
lastnika lokala. Za t rdnejšo 
rešitev bo treba hitreje ukre-
pati, saj problem preskrbe in 
trgovske ponudbe v turistič-
nem Podčetrtku ni od 
včeraj. MARJELAAGREŽ 

Tuje znanje je večicrat slabo 
kupljeno, pa slabo uporabljeno 
žalska akcija Mladi raziskovalec se bliža koncu 

Akcija z naslovom Mladi 
raziskovalec, ki jo je pripra-
vila občinska raziskovalna 
skupnost iz Žalca, bo zaklju-
čena prihodnji mesec. Na-
men te akcije, ki traja dru-
go leto je, da bi že najmlajši 
doumeli pomen inventivne 
dejavnosti. O tem smo se 
pogovarjali s predsedni-
kom komisije Mladi razi-
skovalec pri raziskovalni 
skupnosti Ivanom Podpe-
čanom. 

»Akcija vključuje osnov-
nošolce, sredješolce in tudi 
študente. Mlade namreč želi-
mo usmeriti v razvojno ter 
raziskovalno delo ter inven-
tivno dejavnost. Lanska ak-
cija je pokazala, da je treba s 
takšnimi razpisi nadaljevati, 

sćy je bil odziv boljši kot smo 
pričakovah. Prejeli smo štiri-
najst nalog iz osnovnih šol 
ter eno iz univerze. Letos po-
skušamo akcijo vključiti več 
srednješolcev, ki lani niso 
sodelovah, sgj so bih v po-
dobno akcijo vključeni v 
celjski občini, kjer so tudi 
šole usmerjenega izobraže-
vanja. 

- Imajo mladi razisko-
valci tudi kakšno strokov-
no pomoč pri svojem delu? 

»Že ko smo razpisaU akci-
jo, smo predpisali tudi teme, 
ki naj bi jih zajemale naloge 
mladih raziskovalcev. Gre 
predvsem za problematiko, 
ki zajema področje žalske 
občine. V osnovnih šolah 
smo se dogovorili z učitelji, 
pa tudi z zunanjimi mentorji, 
kako naj poteka ta akcija in 
kakšen naj bi bil njihov de-
lež pomoči mladim razisko-
valcem.« 

- Pred časom smo že go-
vorili o problematiki inven-
tivne dejavnosti v žalski 
občini. Takrat ste omenili, 
da to dejavnost nemalokrat 
ovirajo iz večih vzrokov. 
Tudi nevoščljivost ste ome-
nili. So opazne v zadnjem 
obdobju kakšne pozitivne 
spremembe? 

»Odnos do teh stvari se v 
zadnjem času spreminja na 

bolje. Ne tohko zaradi spre-
membe mišljenja nekaterih 
odgovornih ljudi, pač pa za-
radi čiste ekon'omske nuje. 
Nobena organizacija združe-
nega dela ne more svojega 
razvoja nadaljevati izključno 
na uvozu tehnologije ter zna-
nja, ki je večkrat slabo kup-
ljeno ter še slabše uporablje-
no. Treba se je opreti na last-
ne sile. Rezultat je viden, saj 
v prenekaterih organizacijah 
že ustanavlja o lastne razvoj-
ne službe ter skupine stro-
kovnjakov, ki se ukva^iOo z 
določenimi razvojnimi pro-
blemi. Sem je vključena tudi 
inventivna dejavnost. Tudi 
zato smo se v naši občini od-
ločili za akcijo Mladi razisko-
valec, saj se tovrstna vzgoja 
pričenja že pri najmlajših.« 

JANEZ VEDENIK 

V Bočni srečanje brigadirjev 
Mozirski mladinci so ob koncu tedna pripravili v Zadruže-

nem domu v Bočni srečanje brigadirjev. Zbralo se je približno 
štirideset brigadirjev, ki so z mozirsko mladinsko delovno 
brigado v zadnjih osmih letih delali na številnih deloviščih, in 
neki^ veteranov. 

Brigadirji so se največ pogovarjali o delu mladinske delovne 
brigade Slavko Šlander, ki so jo pred osmimi leti ustanovili v 
Mozirju. Spregovorili pa so tudi o lanski lokalni delovni akciji 
na Menini. Mozirski brigadirji bodo letos delali na republiški 
delovni akciji Rogla 86, kjer bodo urejali cestišče Rogla-Pesek 
in čistih zemljišče za novo smučišče. ¡ p 

Franc 
Žveplan 

Pretekli četrtek so se šte-
vilni šolarji, učitelji, znanci, 
krajani IJubečne in Šmi-
klavža nad Rimskimi To-
plicami poslovili od Frànca 
Žveplana, voc^e podružnič-
ne šole na Ljubečni in ne-
umornega družbenopolitič-
nega aktivista v krajevni 
skupnosti Ljubečna. Vsi, ki 
so poznali tovariša Francija 
niso mogli verjeti, da si je 
po šestindv^etih letih uči-
teljevanja v Jurkloštru in 
Ljubečni tako nepričako-
vano zaželel spokoj. 

Smrti v objem je stopil 
sredi ustvarjalnega dela in 
poln načrtov. Vedno Je rad 
vsakogar spomnil, da bo 
potrebno urediti še to in 
ono tako v šoli kot v krajev-
ni skupnosti. Ves čas, od-
kar Je pred šestnajstimi leti 
prišel na Ljubečno, Je bil 
zraven povsod, kjer so kra-
jani delali ali se dogovarjali 
o delu. Dva mandata Je 
uspešno vodil krajevno 
konferenco SZDL. Bil Je 
prvi predsednik kulturno 
umetniškega društva in ve-
lik prijatelj gasilcev in 
športnikov na LJubečni. 
Aktiven Je bil v lovski dru-
žini Jurklošter, kamor Je ob 
prostem času zelo rad zaha-
jal. Če sta mu čas in obvez-
nosti dopuščala. Je odšel v 
naravo. Ce ni bil na lovu, Je 
gobaril ali pa planinaril po 
slovenskih gorah. Mnoge 
krajane Je popeljal vrh Tri-
glava. 

V krajevni skupnosti, v 
šoli in v društvih še niso 
dojeli njegovega nepriča-
kovanega odhoda. Besede, 
ki so Jih izrekli govorniki 
ob grobu so bile redke, trp-
ke in zastajajoče. Vse so go-
vorile o veliki žalosti in 
povdarjale njegovo ustvar-
jalno delo, ki bo venomer 
zavezovalo krajane, da ga 
ne bodo pozabili. Številne 
generacije učencev se ga 
bodo spominjale kot učite-
lja, ki Jim je razkril marsi-
katero življenjsko resnico. 

Da so krajani in njegovi 
sotovariši cenili njegovo 
delo kažejo tudi odlikova-
nja in priznanja, ki jih Je 
prejel. Tako je prejel visoko 
državno odlikovnaje, srebr-
ni in bronasti znak OF, več 
lovskih priznanj in prizna-
nje krajevne skupnosti. 

MB 



Temellna (ne)gotovost svétnih menjav 
Jowan Hristić: Savonarola In njegovi prUatelßl, predstava celßskega gledališča 

Igra sodobnega srbskega 
dramatika Jovana Hristića, 
ki nam jo je prvič v Sloveniji 
predstavilo celjsko gledališ-
če, nas vodi v zgodovino, kon-
kretno v Firence leta 1498. 
Kot pa se že pri takih stvareh 
dogaja, imamo na voljo, ali 
ostanemo pri zgodovini ali pa 
prevzamemo zgodbo kot širše 
veljavni nadčasovni model, 
kot živo zvezo preteklosti in 
sedanjosti. Običajnejše in 
plodnejše dojemanje je najbrž 
drugo. 

Savonarola za naš občutek 
ni posebno simptična oseba. 
Bil je dominikanski menih, ki 
je kot eden vnetih poboljševal-
cev pokvaijenega sveta nasto-
pil ob koncu 15. stoletja v Fi-
rencah proti tedanji vlad^oči 
družini Medici, a tudi proti 
rimskemu dvoru znamenitega 
renesančnega papeža Aleksan-
dra VI. iz družine Borgia. Za 
kr^ši čas je po izgonu Medi-
čejcev celo vzpostavil neke vr-
ste teokratsko republiko, v ka-
teri pa je zavladala še hujša ti-
ranija kot pri prejšnjih vladar-
jih. Zagorele so grmade s hu-
manističnimi in renesančnimi 
knjigami, s senzualistično in 
neopagansko usmerjenimi sli-
kami, s posvetno lepotilno kra-
mo meščanskih gospa. Ponuja 
se primerjava z grmadami, na 
katerih so nacisti požigali dela 
nč^boljših književnikov, in z 
njihovim preganjanjem mo-
derne likovne umetnosti, ozna-
čene kot »entartete Kunst«. 
Skratka, nič novega pod son-
cem. Pod zastavo velikih be-
sed Bog, Narod, Razred, Pravi-
ca, Resnica, Svoboda ipd. se je 
v zgodovini nagomililo že ne-
šteto zločinov. Ko je papež Sa-
vonarolo izobčil, je slednji iz-
gubil večinsko podporo v Fi-

rencah in novi oblastniki v me-
stu so ga dali zapreti, obesiti in 
zažgati. 

Hristič obravnava v igri za-
res dramatične, odločilne tre-
nutke. Savonarola že dvomi 
sam vase, v svoje preroštvo, v 
svoj res in prav, po drugi strani 
pa ga množično zapuščajo pri-
vrženci; vseskozi prisostvuje-
mo bistvenemu obratu usode 
od vrha k padcu. 

Drama tako spretno povezu-
je problem voditeljstva in 
zlomljenega voditelja s proble-
mom spremenljive naklonje-
nosti množic in posameznikov 
do voditeljev. Avtor zanimivo 
označuje dramo o Savonaroli 
kot dramo o ljudeh, ki jim ni 
nikoli uspelo dozoreti. Méni, 
daje znak nezrelosti tako abso-
lutna vera v absolutno resnico 
kot absolutni skepticizem. 

Režiser Zvone Šedlbauer je 
zgradil zanesljivo, lepo poteka-
jočo predstavo, tekstu zvesto 
in ustrezno. Ob poetiki znane-
ga, ki v predstavi prevladuje, 
je oblikoval prizore, ki s speci-
fičnim vzdušjem posebej in 
posebno pritegnejo. Scena Bo-
ra Rotovnika je bila zelo prak-
tična in večpomenska in je 
nevsiljivo močno sooblikovala 
predstavo. Opazen delež k 
vzdušju je prispevala tudi glas-
ba Lada Jakše. Pri redkokateri 
predstavi je prisotnih tako 
enako pomembnih vlog. Tako 
ni niti mogoče govoriti o glav-
nih in stranskih vlogah, ampak 
le o naslovni in drugih enako-
vrednih vlogah. Začnimo 
kljub vsemu z naslovno, ki jo 
je podal zbrano in izdelano 
Igor Sancin. Nazorno je prika-
zal razpon Savonarole od v 
nadzemskem miru mudečega 
se meniha do dvomečega in v 
krhkosti izgubljajočega se člo-
veškega bitja, ki ga že požira 

kruti Cas. Močno izrazito je iz-
peljal svojega Malatesto Janez 
Bermež, sprva kot nedostop-
nega in hladnega človeka, poz-
neje kot razumevajočega oko-
liščine, ki nastopajo in preo' 
bračajo včerajšnje dobro v da-
našnje zlo. Poleg Malateste 
drugi humanist, preoblečen v 
dominikanca, je bil Bogomir 
Veras. Jasno je razvil osebo, ki 
je razpeta med filozofijo (delne 
resnice) in vero (v trdnejši ab-
solut). Fanatično zagnani mla-
di menih, do konca zaverovan 
v voditelja Savonarolo, je bil 
Bojan Umek. Posvetni pol so 
predstavljali: Iztok Valič kot 
položaj izgubljajoči mestni 
oblastnik Valori, ki skuša v 
zadnjem trenutku še reševati 
sebe in Savonarolo; dalje kur-
tizana Izot^, ki jo je tempera-
mentno udejanila Milada Kale-

zič; Miro Podjed kot Glasnik 
in Bruno Baranovič kot Rabelj 
pa sta bila predstavnika tistega 
ljudstva, ki je še včeraj pritrje-
valo Savonaroli, danes pa ga 
bo izdalo in postavilo na ^ma-
do. Obenem z Izoto sta bila tu-
di razvidna predstavnika ze-
meljske, mesene, vsakdanje 
stvarnosti. Nikakor ne na zad-
nje mesto, niti po dramskem 
pomenu niti po pomenu vloge, 
sodi Gobavec; to izobčeno kre-
aturo z družbenega dna, a ven-
dar vedca in videa tega sveta, 
komentatorja dogajanja, tiste-
ga, ki reče piko na I, je tehtno 
predstavil Stane Potisk. 

Za sklep morda še to, da je 
ponovno treba pozdraviti celj-
sko gledališče zaradi načrtne-
ga uvrščanja jugoslovanske 
dramatike v spored. 

ANDRIJAN LAH 

Odličja ZKOS Svobode 
V petek, 11. aprila so v Mali dvorani Cankarjevegji 

doma v Ljubljani podelili odličja Svobode za delo na 
kulturnem področju. Odličje Svobode z zlatim listom sta 
prejela Ivan Marin iz Titovega Velenja in Drago Medved 
iz Celja. Odličje Svobode s srebrnim vencem pa Ivan 
Marovt iz Letuša. 

Ivan Marovt: »To visoko priznanje za ljubiteljsko kul. 
turno ustvarjanje zaokrožuje moje šestdesetletno delova-
nje na kulturnem področju. Čeprav sem za svoje delo 
prejel tudi številna druga priznanja, je slednje med najbolj 
dragocenimi in resnično sem ga vesel.« 

Ivan Marin, ravnatelj glasbene šole: »Predvsem se mi 
zdi pomembno izpostaviti, da je z mojim priznanjem 
dobila priznanje tudi občina. Priznanje pa sem prejel za 
razvoj glasbenega življenja v občini in Sloveniji, za delo z 
mladimi in razvoj glasbenega šolstva. S kulturo se ukvar-
jam 37 let, od leta 1959 sem vodja glasbenega odbora pri 
ZKO.« 

Drago Medved, predsednik OK SZDL Celje: »Prvega 
priznanja je človek vsekakor vesel. Prijetno me je presene-
tilo. Kulturi sem se zapisal nekako pred 20 leti, ko še ni 
bilo kulturnih skupnosti in sem delal kot član občinskega 
odbora za kulturo in znanost pri občini. Ne bi našteval 
ostaUh mnogih funkcij, kajti meni osebno se zdi na primer 
pomembno, da je zaživela Naša besda, da so se uveljavili 
Obrazi.. Sodeloval sem pri soustanavljanju tako Naše 
besde kot literarne revije.« 

Znamenje v znaku 
V času, ki je nekako prelo-

men za tekoče celjsko likovno 
tkanje, ker je naše mesto 
končno le uspelo dobiti pro-
stor za postavitev vsaj dela 
stalne zbirke likovnih del, in 
zaradi dejstva, da je celjska 
likovna tvornost uspela pose-
či v srce slovenske kulture; 
Cankarjev dom (preko kriti-
čarke Premšak in kiparja 
Purga), za kar je bil že skrajni 
čas, saj je jasno, da »likovna 
dela mesecev« ne morejo na-
stajati le za vrati Cankarjeve-
mu domu najbližjih ljubljan-
skih ateljejev, se je v Likov-
nem salonu predstavil slikar, 
grafík in kipar Bogdan 
Borčič. 

Umetnik, ki je nedvomno 
znan tudi širšemu občinstvu, 
saj ima v svojem več kot tride-
setlenem delu (pedagoškem in 
likovnem) za seboj spoštljivo 
število razstav, bibliografskih 
zapisov in seveda tudi nagrad. 

To pot je Bogdan Borčič, ki 
je bil v naši hkovni zavesti 
znan predvsem kot neumoren 
^afični upodobljevalec školjk 
in rxjenih transformacij, pred-
stavil ciklus grafik in objektov, 
imenovan »Znamenja«, kateri 
ima bojda inspirativne vzgibe 
v znakih na Pohoiju. Ker pa v 
spremnem besedilu k rastavi, 
prispevku Mete Gabršek-Pro-
senc, ni bilo omeryeno za kakš-
ne znake gre, lahko le sumimo, 
da gre za nekakšne usmerje-
valne znake, kažipote; torej na 
vsak način za »od človeka izde-
lane predmete«. Ne pa za zna-
ke, ki bi jih morda oblikovala 
narava sama in, ki jih zna od-
kriti in pravilno dojeti le kak-
šen pohorski brezdomec. Ta 
misel, da se Borčič navdihuje z 
»od človeka izdelanimi pred-
meti« je pomembna zato, ker 
postavlja njegov sedanji ustar-
jalni proces, za razliko od pred-
hodnega, ko se je Borčič nav-
dihoval z »od narave oblikova-
nimi oblikami« v bližino, ta čas 
vse bolj prisotne postmoderni-
stične izkušnje. Za postmoder-
nizem, kije po dveh, pred krat-

kim pripravljenih simpozij ih o 
njem (v Zagrebu, v Ljubljani) 
ostal teoretično še vedno odprt 
za odgovor »kaj to je?« je zna-
čilno, da z dosedanjo moderni-
stično umetniško prakso pre-
kinja v toliko, kolikor se ne 
navdihuje več v Naravi, tem-
več v Umetnosti. Seveda table 
na Pohoiju nimajo namena bi-
ti umetnost, so pa zato umetni 
izdelki in ob tipični prisotnosti 
strogih geometričnih oblik, je 
v Borčičevih delih mogoče zaz-
nati paleto, za postmoderni-
zem tako značilnih retro efek-
tov: konstruktivizem, supre-
matizem, minimalizem, nume-
rizem, tudi gestualizem, plasti-
cizem in pa v samem ustvarjal-
nem dejanju močno prisotno 
izkušnjo Stupičinega ustvar-
jalnega pristopa (pri katerem 
je Borčič delal specialko za sh-
karstvo) - nenehne variacije 
osnovnega^ motiva. Borčičevi 
objekti pa v takšnem postmo-
dernističnem zaznavanju, ki 
nujno vključuje kontekst ce-
lotne umetnosti (v tem prime-
ru slovenske) pridobijo pridih 
nekakšne slovenske mrakob-
nosti, ki je morda še najbolj 
blizu pokojnemu Šušteršiču. 
Ti objekti, table so resda opo-
zorila, a istočasno tudi strašila, 
saj lahko v domišljijskem pre-
nosu zaslutimo v njih podobe 
kurentov, ki so v slovenski za-
vesti in podzavesti znanilci ne-
kih skrivnostnih, razumu ne-
dostopnih obrednih občutij, ki 
jim skozi prisotnost strahu, za-
gotovo kraljuje smrt. 

Tako je pred nami, skozi 
umetnost podna človekova 
slutrya, ki je posledica skriv-
nosti časa, večna in skorajda 
edina resnična tema umetno-
sti. To je vedno ista vsebina, v 
vedno novih videzih. Bogdan 
Borčič se nedvomno uvršča v 
reprezentativno nit slovenskih 
likovnih umetnikov, ki so 
uspeli kreativno izraziti svoj 
odnos o usodi človeškega živ-
ljenja, ki se v realni pojavnosti 
žal vse bolj spreminja le v golo 
dejstvo. 

BORI ŽZUPANČIČ 

Naša pesem 
Preteklo soboto in nede-

ljo je bilo v Mariboru že 
deveto tekmovanje slo-
venskih pevskih zborov z 
naslovom »Naša pesem 
86«. 

Letos je bilo tekmovanje 
po številu zborov zelo okr-
njeno, saj je nastopilo le 14 
zborov. Med temi sta bila 
tudi dva iz celjske regije, 
čeprav jih je na jesenski po-
dročni reviji pravico do 
udeležbe dobilo kar osem. 
Slaba udeležba nasploh, ne 
samo iz celjskega območja, 
je bila tudi osrednja tema 
nedeljskega posvetovanja 
zborovodij v Mariboru. 
Ugotovili so med drugim, 
da ne gre toliko za krizo 
zborovodstva, kot za krizo 
tekmovanja samega. Sicer 
pa je bila na tem posveto-
vanju nakazana vrsta pro-
blemov v slovenskem zbo-
rovskem petju, večina teh 
pa je prisotna tudi na celj-
skem območju. 

Zaradi skromne udeležbe 
je bila precej okrnjena tudi 
kvaliteta petja na maribor-
skem tekmovanju »Naša pe-
sem 86«. Le-ta je bila doslej 
med n^slabšimi. KJjub temu 
pa je žirija podelila plakete 
vsem sodelujočim zborom. 
Tako sta priznanji dobila tudi 
oba zbora iz celjskega ob-
močja. Ženski zbor »Sklada-
teljev Ipavcev« pod vod-
stvom Franca Klinarja brona-
sto, mešani zbor iz Šoštanja 
pod vodstvom Anke Verdnik 
pa srebrno plaketo mesta Ma-
ribor. EG 

Za zagrnjeno zaveso 
Prizadevni ljubiteljski kul-

turni delavci so v Slov. Konji-
cah in Zrečah zagrnili zaveso 
za sedmimi predstavami, ko-
likor so jih pripravili za letoš-
nji nekoliko ožji izbor »iz pro-
dukcije« zadnje sezone. Na 
splošno lahko ugotovimo, da 
se ljubiteljsko gledališko gi-
banje na Celjskem vrača tja, 
kamor je pred leti že sodilo: 
bili so med vodilnimi v repu-
bliki. 

Leošnje skupine so prikaza-
le zanimiv repertoar, njihove 
uprizoritve pa so pokazale več-
jo skrb za izvirnost uprizoritve 
in za celotno podobo predstav. 
Scensko zanimive predstave 
so dale slutiti napredek, kar so 
pokazali tudi razgovori po 
predstavah. 

V Slov. Konjicah so nastopi-
le naslednje skupine : KUD 
»France Prešeren« Vojnik z 
Goldonijevo »KRČMARICO 
MIRANDOLINO«, KUD »An-
ton Aškerc« iz Šmarja pri Jel-
šah z delom Edwarda Albeeja 
»Vrt« in KUD »Zarja« Tmovlje 
z Gogoljevo komedijo »ŽE-
NITEV«. 

Zreče pa so gostile Amater-
sko gledćilišče »Železar« Štore 
- СеЦе z uprizoritvijo dela Iva 
Brešana »SMRT PREDSED-
NIKA HIŠNEGA SVETA«, 
Gledališče pod kozolcem, ki se 
je predstavilo s Šehovičevim 
delom »KURBE«, gledališko 
skupino »Vrba« iz Vrbja pri 
Žalcu z »VEČEROM V CI-

TA VNICI« ter Kulturno dru-
štvo »Žavc« iz Gornjega grada 
z delom Kajuha in Stiha: 
MATI. 

Zanimivi so bili pogovori po 
predstavah, ki jih je usmerjal 
predsednik odbora za gledali-
ško dejavnost pri ZKO Celje 
Štefan Volf. Na njih so poizku-
šali zgladiti nekatere stare ne-
ljube zadeve, hkrati pa oživiti 
medsebojno gostovarysko po-
htiko. Delo režiserja ni samo v 
»produkciji«; biti mora peda-
gog, ki pravočasno opozori 
skupino na nevarne čeri, ki jih 
s sabo nosijo vprašanje presti-

ža, precenjevanja lastnega 
podcenjevanje tujega d' s 
»zvezdniških popadke 
ber režiser mora kot dc 
dagog spraviti v ustv» 
vode skupno delo v korisi 
pine same. V ta sklop sodi i. 
spoštovanje občinstva, ki m 
ra biti sestavni del gleda'" 

Ob koncu naj zapišerr i 
da so bili organizatori 
ko razočarani nad ski 
obiskom - to ne velja za 
Konjice - saj so pričakov ^ 
si Zrečani želijo dobrih gl 
ških predstav. 

ŠTEFAN Ž' 

Pergolesi v Celju 
Gostovanje oslješkega gledališča 
veteranov 

V torek, 8. aprila je v kon-
certni dvorani Glasbene šo-
le v Celju gostovalo z dve-
ma predstavama Gledališče 
veteranov iz Osijeka. 

To gledališče je nedvomno 
»stranska veja« dejavnosti 
osiješkega Hrvatskega na-
rodnega gledališča (Drama, 
Opera, Balet), nekakšen 
»off« teater, ki skrbi za popu-
larizacijo umetnosti širom 
po deželi, z minimalnimi (ne-

kakšen kondenziran i 
cip), a še vedno pri vlač. 
in funkcionalnimi sredsr 

Gostje (v glavnem trije . 
vaj alci in klavirska priredb, 
opere na magnetofonsken 
traku) so z najnujnejšim 
rekviziti na odru Glasbeni 
šole uprizorili skrajšano vei 
zijo komične opere Giovan 
nija Battiste Pergolesij 
»Služkinja gospodarica« (L 
serva padrona) v režiji (sce 
nografiji, kostumografiji i 
obdelavi proznega teksts 
Velimira Zgrabliča in o1 
(posneti) klavirski spremlja 
vi Liborja Dudaša. Pevca st 
bila: odlična, zvonko razina 
na sopranistka Božena C« 
bra v vlogi Serpine in izvi 
sten, suveren partner, barite 
nist (premagoval je tudi nižj 
tone in višje, v bližini tenoi 
skih partov) Velimir Zgra 
blič. Izredno mojstrstvo pet 
ja na posneto glasbo, ki n 
dopušča nikakršnih zamu( 
pri vstopanju v partiture 
Njima je igralsko sekundira 
v »gluhonemi« vlogi slug 
Vespona, z učinkovitim arzf 
nalom preizkušenih bufí' 
gagov, Džuro Mokran. 

To je bilo zares e n k r a t m 
srečanje z baročnim sklada 
teljem, ki ga kljub populai 
nosti le stežka n^demo ^ 
naših odrih. Kdor je zamu® 
to priložnost - je zamudil 
Slabo uro trajajoča izvedb^ 
je maloštevilnim (sic!) glj 
dalcem (popoldansko pre« 
stavo je rešil ravnatelj 
Mareen s svojimi razred 
učencev, improvizirano ji® 
je tudi obrazložil dogajanj' 
nudil vso bogastvo, s v e ž i f 
in radoživost Pergolesijev« 
ga baročnega mojstrstva. B* 
la je zgledna učna ura, nep" 
novljiv dogodek, a vend^ 
trajno zapisan v sporni''' 
obiskovalcev. , 

JANEZ ŽMAv' 

Revija malih vokalnih skupin 
V Vojniku je bila v sobo-

to, 12. aprila že tradicional-
na, šesta revija malib vo-
kalnih skupin iz celjskega 
področja; gostili pa so tudi 
nekatere skupine od dru-
god. Ponovno je svoje orga-
nizacijske sposobnosti po-
kazalo vojniško prosvetno 
društvo, ter njihov mešani 
oktet »LOKVANJ«, ki je bil 
že od vsega začetka pobud-
nik in glavni organizator te 
pomembne prireditve. 

Pokroviteljstvo je ponov-
no prevzela ZKO Celje, ki je 
to revijo že takoj na začetku 
vključila v svoj redni letni 
plan dela in nalog, kajti ne-
sporno je, da je treba tudi 
malim pevskim sestavom 
nuditi možnosti organizira-
nega prepevanja. Čeprav re-
vija nima tekmovalnega ali 
izbirnega značaja, pa je po-
membnost predvsem v tem, 
da se srečajo pevke in pevci, 
kjer merijo svoje sposobno-
sti in moči in se aktivno 
vključujejo v glasbeno sno-
vanje pri nas. Po koncertu 
naj bi bil strokovni posvet, 
kjer bi analizirali uspehe in 
pomanjkljivosti, kajti iz 

prejšnjih let se je pokazalo 
tako posvetovañje kot ko-
ristno. Zaradi dolžine kon-
certa in na željo organizator-
jev pa je bilo dogovorjeno, 
da bo vsaka skupina dobila 
pismeno oceno s kritičnimi 
pripombami o njihovem na-
stopu. 

V polni dvorani se je zvr-
stilo 14 skupin: mešani oktet 
»LOKVANJ« iz Vojnika, 
moški sekstet iz Dramelj, 
ženski kvintet iz Celja, kvin-
tet »bratje Firer« iz Dolge go-
re, kvartet »SMRTNIKOVI 
BRATJE« iz Železne Kaple, 
ženski sekstet iz Kozjaka, 
moški oktet »PONIKVA« iz 
Ponikve, moški kvintet »IN-
GRAD« iz Rogaške Slatine, 
dekliški septet »Viva M« iz 
Prebolda, »LOŠKI OKTET« 
iz Loč, moški oktet »CEN-
TRO VOD« iz Lenarta, »SA-
VINJSKI OKTET« iz Žalca, 
»KOROŠKI OKTET« Ravne 
in »RUDARSKI OKTET« iz 
T. Velenja. 

Prireditev je bila na do-
stojni višini. Pri skupinah, ki 
so že nastopale, je bilo čutiti 
napredek, pa tudi tisti, ki so 
se na reviji pokazali prvič 

(razen ene izjeme) so pokaza-
li, da jim strokovni pristop k 
pevskemu delu ni tuj. Pro-
gram je bil pester, pesmi se 
niso ponavljale. Prevladova-
le so narodne pesmi različ-
nih prirediteljev, slišati pa j e 
bilo tudi nekaj težjih priredb 
oz. skladb, ki že po svoji 
kompozicijski postavitvi ne-
коПко presegajo zmogljivo-
sti malega vokalnega telesa, 
ki mora biti natančno gla-
sovno izenačen, pevci pa 
sposobni večjih glasovnih 
razsežnosti in obsega. Pro-
blem takih vokalnih sesta-
vov je tudi dinamično obli-
kovanje skladb, kajti vedno 
je prisotna vehka nevarnost, 
da se bo porušila zlitost gla-
sov. Med debutanti je pose-
bej izstopal kvartet iz Želez-
ne Kaple, ki je svoj program 
odpel presenetljivo ubrano, 
z veliko muzikalnosti in har-
monske jasnosti. Če se bo 
število kandidatov na revijo 
iz leta v leto večalo, bi prire-
diteljem svetoval, naj najde-
jo nek način, kako uvesti 
predhodno selekcijo, če ho-
čejo obdržati sedanjo raven 
in zagotoviti umetniško rast. 

MARJAN LEBIČ 
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počitniška skupnost, žal, 
še vedno grad v oblakih 

v republiškem svetu Zveze sindikatov ugotavljajo, da 
^(evilo delavcev, ki letujejo na morju upada, da pa se 
število tistih, ki letujejo v lastnih sindikalnih domovih in 
prikolicah veča. Ob tem so pomembne tudi ugotovitve, da 
primanjkige kadrov za strokovno delo na tem področju, 
¿a je ureditev vprašanj s področja organiziranega oddiha 
y samoupravnih aktih dokaj neurejena, da so tudi pove-
{дуе delavskega in komercialnega turizma minimalne in 
¿Д je v objektih delavskega turizma vse premalo organizi-
raoih oblik izrabe prostega časa. Razen Krškega, Ptuja in 
¡jurske Sobote, ter nekaterih delovnih organizacij, ki se 
povezujejo s skupnostmi v drugih republikah, tudi ni 
povezovanja ponudbe delavskega turizma v počitniške 
skupnosti. 

V več primerih v objektih 
delavskega turizma posluje-
jo z izgubo (ponekod to tudi 
prikrivajo), predvsem zato, 

I icer vprašanja delitve regresa 
na sredstva, ki so potrebna 

I га obnovo in vzdrževanje do-
mov in na tisti del, ki ga do-
ibijo delavci neposredno, ni-
so rešena. V času, ko osebni 
m družbeni standard pada, 
se kljub usmeritvi, da se mo-

îo regresna sredstva na-
-sko koristiti, vse večji 

"çresa izplačuje nepo-
• delavcem in tako vse 

^o.st^ja nekak socialni 
' - tek, vse manj pa je na-

_ajen krepitvi materialne 
nove za organiziranje od-

p .v Sloveniji, podobno 
• idi v Celju in na na-

iii-šem območju. Prav 
; >zemimo za vzorec le 

io občino, v kateri so 
' î lani gospodarske in 

Jîoodarske organizacije 
i "^itniških ležišč in v 

^je letovalo 16 odstot-
vseh delavcev. Na bolj-

' so seveda tisti, ki so o 
iziranem oddihu raz-

.Ji že v preteklosti, ter v 
' ^.en izdvajali denar. Po 
* f 1 postelj na delavca so 

>oljšem položaju v ban-
Jculturi in delu družbe-
iejavnosti, precej, a še 

y'o premalo postelj, pa 
3 v kovinski industriji in 

. beništvu. Najslabše je v 
i-avstvu in tekstilni indu-

triji kjer skorajda nimajo 
vojih domov in prikoUc. 

ovpraševanje večje 
d ponudbe 

i Tudi letos je v delovnih or-
' apizacijah povpraševanje 
•'ečje od ponudbe, tako da 
"i^o po objavljenih razpi-
•ih letovanj povsod veliko 
iela pri izbiri delavcev, ki 
Wdo lahko letovah. Merila 
^ v večini primerov bolj ali 
panj jasna, prednost i m ^ o 
pti z vrha prioritetnih le-
dvic. Kako pa tam, kjer svo-
|h počitniških zmogljivosti 
^majo? 
i Marina Bohinec, Zdrav-
fveni center Celje: »Že ne-
ЈЦЈ let se pri nas trudimo, da 
pi zbrali denar za nakup last-
fih počitniških zmogljivosti. 
^ nismo uspeli s samo-
upravnih sporazumom za 
f ^ ž e v a n j e sredstev v te na-
r^'ie, zato se v zadnjih štirih 
№ povezujemo s TTG in 
l^naturistom iz Pule. V pr-
^ dveh letih je s pomočjo 
f®h organizacij letovalo 30 
J^ih družin, zatem pa zara-
Г ^anjš ih zmogljivosti ne-
pliko manj. Letos smo akci-
Г Se širše zastavih, ter se še 
W povezah s TTG. Zakupi-

prikoUce v Rabcu, da 
¡Даг п£цvečjemu številu de-
iĵ ĉev zagotovili malce ce-
I počitnice. Kljub temu 
l^^ftiishmo, da so to le začas-
(j^fešitve, in da bi morali v 
o u vztr^ati pri ustanovi-
t i počitniške skupnosti, ki 

sicer že nekaj let neuspeš-
1 ° Ustanavljamo, 
j "o nam ni uspelo, ker ver-
k ni bilo širšega interesa 

med tistimi, ki že imajo 
I zmogljivosti. 

Pozabljeni Invalidi 

š e v težjem položaju so in-
validi in upokojenci, v ime-
nu katerih je nedavno, v ra-
dijski oddaji o sindikalnem 
turizmu govoril Ludvik Pre-
gelj iz Društva invalidov Ce-
Це: »Generacija, ki je največ 
dala za izgradnjo počitniških 
zmogljivosti ima danes od 
tega vedno manj, velika veči-

na upokojencev, ki prejema-
jo varstveni dodatek pa sko-
raj nič, saj so ti za letovanje 
na morju takorekoč odpisa-
ni. Tudi v upokojenski dom 
v Izoli ne pridejo več, s ^ so 
tam ekonomske cene tako 
visoke, da si tega letovanja 
niti približno ne morejo pri-
voščiti. Žal pri nas preveč 
razmišljamo le o novih de-
lovnih programih, o odpira-
nju novih delovnih mest, o 
večjem dohodku, ustvarjal-
nosti in delitvi, malo pa sto-
rimo za tiste, ki so svoj de-
lovni prispevek že dali. Tako 
se tudi ne morem strinjati, 
da imamo počitnice za vsak 
žep ali za vsakogar. Podobno 
je pri preventivnem zdravili-
škem zdravljenju, saj smo z 
21 dni prišh na 14 in 10 dni 
takšnega zdravljenja. Regres 
tega vprašanja ne more reši-
ti, saj vemo, da upokojencu 
tisti milijonček predstavlja 
dodaten vir za nakup perila 
ali recimo para čevljev. 

Podpiramo ustanovitev 
počitniške skupnosti, kjer 
naj bi našli svoje mesto tudi 
upokojenci in invalidi, ven-
dar tudi to za vse ne bo reši-
tev. A kljub temu, če že raz-
mišljamo o tem, naj se en-
krat dokončno reče, Počitni-
ška skupnost da И pa ne. Re-
šitev za najbolj ogrožene pa 
je tudi v ustanavljanju soci-
alno zdravstvenih ustanov za 
oddih, preko katerih bi si 

lahko starejši privoščih po-
trebnih 10 ah 14 dni kUmat-
skega zdravljenja, seveda z 
olepšavami, brez turističnih, 
zveznih, republiških in osta-
lih dajatev.« 

Počitniške 
skunnostl? 

Počitniške skupnosti pred-
stavljajo najracionalnejšo obli-
ko povezovanja nosilcev de-
lavskega turizma. Ob tem, da 
so počitnice cenejše, nudijo 
možnosti izmenjave kapacitet, 
kar predstavlja pestrejšo in 
bolj zanimivo ponudbo, boljše 
je informiranje delavcev o 
možnostih koriščenja oddiha, 
boljša izkoriščenost postelj, 
počitniške skupnosti pa so tu-
di nosilke združevanja sred-
stev za vzdrževanje, posodobi-
tev in nove kapacitete. 

Zakaj je v Celju ideja pro-

padla in kakšni so načrti za na-
prej, je povedal Marjan Jeran-
ko, vodja komisije za letovanje 
in oddih pri OS ZSS Celje: 
»Ko smo v Krškem in na Ptuju 
videli, kakšne so prednosti po-
čitniških skupnosti in koliko 
delavcem omogočajo poceni 
počitnice, smo o ustanovitvi 
pričeli razmišljati tudi v Celju. 
Zal brez zemlje in objektov, os-
nove, ki so jo drugi že imeli. 
Tako smo morali najprej v ak-
cijo za nakup zemljišča. Žal je 
vse skupaj propadlo, saj samo-
upravnega sporazuma o zdru-
ževanju sredstev in počitni-
ških zmogljivosti ni podpisalo 
zadostno število delovnih or-
ganizacij. Podpisnikov je bilo 
34, med tistimi, ki niso pristo-
pili, pa je največ takšnih, ki se 
ne strinjajo z združevanjem ka-
pacitet, češ da so v preteklosti 
združevali regres in se marsi-
čemu odrekli. Pri tem je bil 
sporazum, sestavljen po vzor-
cu že uspešno delujočih počit-
niških skupnosti, v posamez-
nih delovnih organizacijah tu-
di slabo tolmačen. Marsikje so 
namreč mislili, da bodo svoje 
domove preprosto izgubili, 
vendar temu ni tako. Še vedno 
bi namreč imeli prednost pri 
koriščenju teh posteD delavci 
tistih organizacij, ki so te do-
move gradile, s tem, da bi jih 
takrat, ko ne bi bili zasedeni, 
ponudili tudi drugim. 

V sindikatih smo se zaradi 
neuspešne аксце odločili za 
postopno pot. V organizacije 
združenega dela smo poslali 
ankete in tako dobili podatke o 

tem, koliko je v posameznih 
delovnih organizacijah še pro-
stih zmogljivosti in katere or-
ganizacije so te pripravljene 
odstopiti tudi drugim. Odziv je 
dober, saj je takšnih delovnih 
organizacij že 28, bilo pa bi jih 
še več, če ne bi imelo toliko 
organizacij kolektivne dopu-
ste. V tem primeru gre torej le 
za pridobivanje in posredova-
nje informacij, kje in kdaj je še 
možno dobiti kakšno prosto 
posteljo, takšno posredno po-
vezovanje med delovnimi or-
ganizacijami pa naj bi pred-
stavljalo osnovo za kasnejše 
trdnejše povezovanje v počit-
niški skupnosti.« 

Za postonno pot 
Postopno pot z nekaterimi 

konkretnimi akcijami, ki bi jih 
lahko storili takoj, zagovarja 
tudi Vlado Nendl, zadolžen za 
rekreacijo in oddih delavcev 
Kovinotehne: »Če je prvotna 

zamisel o ustanovitvi počitni-
ške skupnosti ni uspela, to še 
ne pomeni, da ne bi kazalo o 
ustanovitvi spet razmišljati, 
vendar na drugačnih osnovah, 
kot je bilo najprej zasnovano. 
Dovolj bi namreč bilo, da bi 
najprej združevali sredstva za 
skupno vzdrževanje objektov 
ali prikolic, za skupen nastop 
na tržišču in za skupno borzo 
podatkov o naših zmogljivo-
stih. Če bi drago vzdrževanje 
objektov in prikolic opravljala 
le ena skupina vzdrževalcev, bi 
bila cena tega znatno nižja kot 
sedaj. Tudi skupen nastop na 
tržišču pomeni določene popu-
ste, kakršne recimo dajejo v 
kampih pri namestitvi večjega 
števila prikolic. Takšno začet-
no povezovale bi se sčasoma 
verjetno razširilo tudi na zdru-
ževa le objektov. Občinski 
sindikalni svet bi moral akcijo 
podpreti, ter vodstvo vsega 
prepustiti strokovnjaku s tega 
področja. Moj predlog je, da bi 
to vodili v sklopu Centra za 
mladinski turizem.« 

Verjetno bi sindikat zasnovo 
takšne akcije podprl, saj so po 
besedah Marjana Jeranka tudi 
v OS ZSS Celje razmišljali o 
združitvi številnih prikohc 
vsaj v dveh kampih Istre. Še 
vedno so tudi aktualna razmi-
šljanja o nakupu zemljišča, ka-
mor bi lahko postavil prikoli-
ce, vendar tudi če imaš denar 
zemljišča ni tako lahko dobiti. 
Je že tako, da so časi, ko je na 
obalah našega morja nek^ ve-
ljal le naš gost že zdavnaj mi-
mo in tudi stara slava in dinar, 
ki ga je tam pustil, nič več ne 
velja. Pri tem nikakor ne gre za 
razmišljćir^a, ki bi si bila sorod-
na z užaljenostjo, gre prepro-
sto za vprašarije, katerega bi si 
v sindikatih na bUžnjem držav-
nem kongresu morali zastaviti, 
namreč ali si naš delavec sploh 
ne zasluži več morja? 

Ločnico pa bo potrebno po-
tegniti tudi v Celju in se kljub 
vsem težavam, ki so bile pri 
ustanovitvi počitniške skup-
nosti doslej, odločiti za kon-
kretno akcijo. Več pa bi lahko 
storili tudi v republiškem sin-
dikatu, kjer imajo do delavske-
ga turizma v glavnem le načel-
ne opredelitve. 

RADO PANTELIČ 

Več so doslej za delavski turizem storili v sosedigi in drugih 
republikah. Lep primer je tako SIS za letovanje delavcev 
Beograd, ki deluje že od leta 1953 in združuje 180 delovnih 
organizacij iz vse Jugoslavije (precej tudi iz Slovenije). Z 
združevanjem sredstev so doslej zgradili 26 objektov tipa 
hotela B kat. (na 19 lokacijah od Rovinja do Ulcinja), v katerih 
imajo 8 tisoč postelj. Letno peljejo na počitnice 120 do 130 
tisoč delavcev, kar je ob skupnem številu 400 tisoč zaposlenih 
še vedno premalo, zato letno zakupijo še 2000 postelj v zaseb-
nih sobah. Letovanje v objektih sisa bo letos stalo od 2100 do 
2550 din dnevno (polni penzion), toliko, kolikor bodo v Slove-
niji v posameznih kolektivih delavci plačali le za dnevno 
najemnino sobe v objektu svoje delovne organizacije! V to 
samoupravno interesno skupnost se lahko vključi vsaka 
delovna organizacija v Jugoslaviji, ki je pripravljena združe-
vati sredstva za izgradnjo novih objektov ali pa tudi že svoje 
obstoječe objekte. Rentabilnost poslovanja je po besedah 
direktorja Srboljuba Vučkoviča zagotovljena. 



Cena jih ne stimulirajo 
Boljše sodelovanje rejcev In klavnic 

v šentjurski Klavnici so 
se prejšnji teden zbrali naj-
večji rejci iz regije, ki sode-
lujejo s klavnicami na Celj-
skem. Srečanje je bilo prvo 
te vrste, prišli pa so tudi 
predstavniki sozd Merx, 
kjer so si zastavili nalogo, 
da s strokovnim pospeševa-
njem proizvodnje dosežejo 
trajnejšo povezavo med rej-
ci in zadrugami. 

To pa naj bi dosegli z bolj-
šim delom med tistimi rejci, 
ki že imajo urejeno tržno 
proizvodnjo. Pri njih ngj bi 
skušah najti še dodatne mož-
nosti povečanja proizvodnje 
z raznimi izboljšavami v hle-

vih, z novo opremo, ureditvi-
jo novih površin . . . V kohč-
ni fazi naj bi bila takšna več-
ja proizvodnja cenejša, seve-
da pa je vprašanje, kako jo 
doseči. 

Kmetje so se načeloma si-
cer strinjali s povečanjem 
proizvodnje, hkrati pa so 
opozorili, da jih cene pri tem 
ne stimuhrajo, da ni nobenih 
zagotovil, da jim bodo živino 
odkupili tudi takrat, ko bo 
na trgu mesa preveč, da jih 
pestijo visoke obrestne mere 
za najete kredite . . . Vse to 
pa so problemi, kij ih klavni-
ce same ne morejo rešiti. 
Lahko se samo trudijo v ok-
viru zadrug ali kombinatov. 

da kmetom olajŠE^o položaj. 
Tako je na primer Kmetijski 
kombinat Šentjur lani regre-
siral obrestno mero za nakup 
gnojil in za privez telet, s či-
mer stalež ni padel tako kot 
v drugih deUh Slovenije, nji-
hova klavnica pa sije zagoto-
vila stalno delo in dohodek. 
Te ugodnosti пгд bi bile po 
občinah enake, saj se sedaj 
dogaja, da so nekateri rejci v 
neenakopravnem položaju. 

Na srečanju, kot je bilo to-, 
kratno, teh težav ne morejo 
reševati, lahko pa utrdijo so-
delovanje in medsebojno za-
upanje, s čimer bi bila boljša 
tudi oskrba. 

TC 

iCmečlfa žena podpira tri vogale 
Lahko tum dodamo, da še četrtega pol 

Niti ne bomo pogrevali 
prijetnih vtisov z letošnje-
ga izleta. Da pa ne bi imeli 
posebnih skrivnosti naj iz-
damo, da smo se tudi o teh 
vogalih s kmečkimi ženami 
pogovarjali na našem 
izletu. 

Treba se Je znajti 
Tako mish in naredi Marta 

Čretnik, doma iz Shvnice v 
šentjurski občini. Bilo je pre-
več problemov z oddajanjem 
mleka, pa se je odločila za 
domačo izdelavo sira. Zdaj je 
že tako znana v širši šentjur-
ski okohci, da ga kupci sko-
raj sproti pokupijo. Sicer pa 
se z možem Ivanom v hribo-
vitem svetu na 10 hektarih 
ukvarjata z živinorejo, jago-
dičevjem, malinami in ri-
bezom. 

V hlevu je zaenkrat mogo-
če našteti osem glav živine, 
obetata pa si še razširiti pri-
rejo, ko bosta zgradila silos. 
Na račun sodelovanja s šent-
jurskim kmetijskim kombi-
natom Marta nima bistvenih 
pripomb, poslovne zveze z 
ribezom in živino so dobre. 

Čretnikova kmetija je čista 
kmetija, za kmetijstvo pa sta 
znala navdušiti tudi svoje 
otroke, od katerih je najsta-
rejši sin končal kmetijsko 
šolo v Šentjurju, za študij 
agronomije, zlasti za sadjar-
stvo in vinogradništvo, pa se 
navdušuje tudi hči, ki bo 
kmalu končala sredno šolo. 
Seveda bo potrebno za študij 

spitati še marsikaterega bik-
ca. Marta mish, da kmetijska 
pohtika še premalo spodbu-
ja kmetovanje na hribovskih 
kmetijah, kjer so še posebej 
potrebne pridne roke, say s 
stroji ni mogoče vsega dela. 

Marta o drugačnem pokU-
cu kot kmečkem ni nikoli 
razmišljala. Osemnajst let 
stara se je poročila in rodila 
tri otroke, od katerih naj-
mlajša obiskuje prvi razred 
osnovne šole v Shvnici. 

S kobilo Je veselje 
Da, veselje, pa tudi delo, 

pravi Jožica Vengust, ki smo 
jo prav v Lipici povabili na 
kratek klepet; najprej seve-
da o konjih. Jožica nam je 
zaupala, da imajo doma veli-
ko veselje, največ njihov ate 
in mož, s kobilo haflinger pa-
sme, ki so jo tudi lepo vzredi-
li. Laskava priznanja je dobi-
la na živinorejski razstavi la-
ni v Šentjuiju, teden dni pa 
je v haflingerski družbi »go-
stovala« na Brdu pri Kranju. 

Hermina Sovič je doma iz 
Slatine pri Ponikvi. Ko smo 
se drugi dan izleta pogovar-
jah z njo, ji je bilo kljub le-
pim vtisom na izletu že malo 
dolgčas po domu. Doma je 
pustila za dva dni pet otrok, 
moža in mamo, pa jo je že 
malo skrbelo, kako so opra-
vili delo brez njene pomoči. 

Prej sem bila v 
službi 

»Sedaj sem spet prava 
kmetica«, nam je povedala 
izletnica iz Mrzlega polja pri 
Jurkloštru v laški občini, ki 
je med izletom tudi mislila 
na svoje doma, češ, ah bo v.se 
v redu. Nada Paščinski mo-
ra doma, skupaj s staršema, 
možem in otrokoma obvla-
dovat delo na petih hektarih 
zemlje, v hlevu pa je pet glav 
živine. Prej je hodila v služ-
bo, sedaj pa je že pet let spet 
prava kmetica. 

Silvi Novak iz Vodruža pri 
Šentjuiju bo ostal izlet v traj-
nem spominu kot lepo doži-
vetje, je pohitela z besedami 
priznanja za organizatorje in 
pokrovitelje. Mi pa veijame-
mo, da so njeno odsotnost 
dobro prestah doma, oba 
otroka in mož. 

Po naši uradni statistiki 
smo za пгуmlajšo izletnico 
proglasih Sonjo Antlej, do-
ma iz Planine pri Sevnici. 
К о т д ј 20 pomladi je napol-
nila (o pač lahko izdamo), pa 
je je bil sam smeh ip zado-
voljstvo. Nič kaj dosti pa ni-
smo iz nje »izvrtah«: le to, da 
je doma s kmetije, sicer pa 
sedaj združuje delo v delovni 
organizaciji Potrošnik, sozda 
Merx. Pa smo bih tudi s tem 
podatkom zadovoljni, s ^ je 
sozd Merx, skupeù s Hmeza-
dom, agroživilski sozd in 
smo bih tako le na kmečki in 
kmetijski liniji. 

Л/ГТТТД ттл/гмтхл 

Zavarovanje živali je 
gospodarska varnost 
Pogoji za zavarovanje živine v letu 1986 

S tem sestavkom želimo nadaljevati akcijo za povečanje obsega zavarovanja 
osnovne črede - plemenske goveje živine v zasebnem sektorju. Na akcijo opozo-
rimo vsako leto in to za območje osmih občin na širšem celjskem območju, hkrati 
pa ocenjujemo rezultate in uspehe takšnega zavarovanja. V bistvu gre za uskla-
jeno družbeno akcijo, za skupna prizadevanja, za uspešno solidarnostno združe-
vanje premij, kjer dobro sodelujejo tudi občinski skladi za pospeševanje Jimetij-
stva in porabo hrane. 

Na osnovi tako zbranih sredstev se dajatve živinorejcev zmanjšajo za približno 30 
odstotkov, kar je velika spodbuda zanje. Zato se je tudi zelo povečalo zanimanje za 
takšno zavarovanje, ki nudi rejcem - tržnim proizvajalcem večjo gospodarsko 
viimost. 

Tudi samo zavarovanje si krepi svojo funkcijo na ta način, ker se število zavaro-
vanj vsako leto poveča za 10 do 15 odstotkov in je sedaj zavarovanih že približno 
17.000 glav plemenske goveje živine v zasebnem sektoiju. To število po drugi strani 
predstavlja skoraj polovico v zavarovanje zajete živine na vsem celjskem območju. 
Najbolj množično zavarovanje je v občini Moziije 4.500 glav, kar je skoraj stood-
stotno zajetje živine v zavarovanje. Najslabše pa je v občinah Šmaije in Laško -
komaj 15 do 20 odstotkov živine je zajete v zavarovanje. Vendar pa tudi v teh 
občinah postopoma povečujejo število na novo zavarovanih živali. 

Celotna akcija zavarovanje plemenske goveje živine je naravnana dolgoročno, 
zato pričakujemo v prihodnje lahko še boljše rezultate. 

Zavarovanje plemenske goveje živine poteka po načelu skupinskega zavarovanja. 
Vsaka občina predstavlja eno skupinsko zavarovanje in svoje rizično območje, kar 
pomeni, da se zavarovalno tehnični rezultati upoštevajo za vsako občino posebej. To 
je zlasti pomembno pri določanju višine premije oziroma odstotka, ki ga mora 
plačati zavarovanec ob sklenitvi ali obnovitvi zavarovanja vsako leto. Seveda pa ima 
pri tem bistveno vlogo tudi višina zavarovalne vsote, ki mora biti v višini najmanj 70 
odstotkov od dejanske vrednosti. Ta se zaradi velike inflacije vsako leto močno 
povečuje, s tem, pa »avtomatično« tudi višina premije po zavarovani glavi živine. 

Pregled premij po glavi za posamezne občine 

Prispevek rejca pa se še zmanjšuje pri večjem številu zavarovanih glav. Tako 
upoštevamo pri zavarovanju 11 glav in več še 20 odstotkov popusta na celotno 
premijo. 

Pri tem zavarovanju je v zavarovalno jamstvo vključeno razen osnovnega rizika 
pogina in zakola tudi jamstvo za vse stroške veterinarskih storitev. Sem sodijo delo 
veterinaija, prevozni stroški in zdravila. Ti stroški so samo lani izredno narastli 
zaradi sprostitve cen. Tako so stroški veterinarskih storitev lani porasli za 100 do 150 
odstotkov. Ker pa so ti stroški sicer visoka postavka v sestavi premije, nam ne more 
biti vseeno, kako jih povečujemo oziroma obvladujemo. 

Iz tabele je razvidno, da je porast intervencij z oziroma na število zavarovanih krav 
zelo različen v posameznih občinah. To pa pomeni, da so negativni zavarovalno-
tehnični rezultati v tistih občinah, ki imajo indeks intervencij nad 80. Posledica tega 
je podražitev zavarovanja. Vsak živinorejec, ki ima zavarovano živino, bi se moral 
zavedati, da zavarovanje pomeni solidarnostno združevanje sredstev za večjo 
gospodarsko varnost v primeru nesreč in bolezni pri živini, ne pa, da je to neusah-
ljiva vreča brez dna, iz katere je mogoče samo jemati po mili vilji. 

Vsakdo bi moral tudi vedeti, da je treba ta, s težavo zbrana sredstva, skrbno čuvati 
in z njimi gospodariti, kot da so njegova lastna. Vsako nesmotrno ravnanje s temi 

sredstvi se maščuje vsem; še posebno skrbno je treba z njimi ravnati sedaj, v 
zaostrenih gospodarskih razmerah, ko je treba na vsak dinar gledati s skrbnostjo 
dobrega gospodarja. 

Vemo, da so najdražje storitve v nočnem času in izven rednega delovnega časa 
veterinarske službe, zato bi bilo prav, da se uslug v tem času čim manj poslužujemo, 
razen seveda v nujnih primerih, ko je obolelost živah takšnega značaja, da je 
takojšen poseg potreben. Veliko je tudi takšnih, manjših posegov pri živini, ki jih 
lahko izkušeni rejec opravi sam in ni potrebna strokovna pomoč veterinaija. 

Na takšen način bi lahko pribranih vehko denaija in prav zato bo zavarovalnica 
Triglav priprvila vrsto veterinarskih predavanj na terenu, o prvi pomoči, prehrani 
živine ipd. 

Občasno zavarovalna skupnost Triglav tudi fínancira razne akcije preventiv-
nega značaja, ki lahko veliko pripomorejo k boljšemu zdravstvenemu stanju 
zavarovanih živali; zlasti za preprečevanje tistih bolezni, ki zahtevajo več veteri-
narskih posegov. Zato v zavarovalni skupnosti Triglava, območni skupnosti 
Celje tudi želimo, da nam sami rejci sporočate in pišete, katere preventivne 
akcije in druge ukrepe naj pripravimo za izboljšanje našega skupnega dela ter, 
da bi zavarovanje potekalo v vse večje zadovoljstvo zavarovancev-živinorejcev. 



kljub prizadel. Sprašujem 
se, kako bo, ko bom tudi jaz 
stara in ko mi bo v oporo 
zvesta spremljevalka starosti 
- palica. Razmišljam o tem, 
kje je človekova morala. In 
kako da naši predpisi ne do-
voljujejo izstopa spredaj ni-
komur - z izjemo šoferjevih 
prijateljev. Ali pa le niso kri-
vi le predpisi marveč tudi 
človekova kultura? Šoferje-
va etika? 

M. V., Vojnik 

Hvala za Izlet 
v imenu vseh 100 kmečkih 

žensk, ki smo potovale z va-
mi na moije, se vam najlepše 
zahvaljujem za čudovita 
dneva preživeta na izletu. Bi-
lo je zelo lepo, zlasti pa so 
bili prijazni spremljevalci, ki 
so bili vsak hip pripravljeni 
pomagati. Ne morem se na-
čuditi Tonetu Vrablu, ki je 
ves čas hodil po avtobusu in 
nas zabaval. Tudi Heri Kuz-
ma je ves čas igral na harmo-
niko in to tako, kot so ženske 
pele - le domače pesmi. 

Zahvaljujem se tudi vsem 
pokroviteljem, ki so nam 
omogočili izlet, kakršnega si 
same ne moremo privoščiti. 
Še enkrat vsem najlepša 
hvala. 

TEREZIJA FRECE, 
Dobje 

Ponesrečen Izlet 
Pri Društvu upokojencev 

Celje sem se prijavila za izlet 
v Phberk na Koroškem, ka-
mor smo odpotovali v četr-
tek, 3. aprila 1986. Ker je bil v 
NT pred kratkim objavljen 
pohvalen članek o Zadrugi v 
PUberku, sem se tega izleta 
še posebej veselila. 

Kot mnogi drugi upoko-
jenci si tudi jaz ne morem 
privoščiti pretirane zaprav-
Ijivosti, privoščim pa si vs^ 
to veselje, da si ogledam lepo 
m okusno urejeno trgovino. 
Če pri tem lahko pričakujem 
še lepo slovensko besedo in 
prijaznost prod^alcev, se 
vse to lahko spremeni v res 
lepo doživetje. 

V Pliberku pa se niti slu-
č£yno nismo ustavili pri Za-

drugi, temveč pred trgovino 
SPAR, v katero se je po na-
kupih vsulo ljudi s treh avto-
busov. Vprašala sem, zakaj 
ne gremo v Zadrugo, a odgo-
vora nisem dobila. 

Zato se sprašujem sedaj, 
ali ta poteza šoferja ali vodi-
ča negira zapis o Zadrugi, še 
posebej zadnji del sestavka, 
ki je bil objavljen v NT. Pri-
šlo mi je na misel, da mora 
biti posredi preračunljivost 
(koristoljubje?!) in vpraša-
nje, kdo ima pri tem kakšne 
koristi. Slovenska ZADRU-
GA v Pliberku na Koroškem 
prav gotovo ne! 

IVANA ZUPANC, 
Celje 

O prodaji kokoši 
o NOVEM TEDNIKU dne 

3/4-1986 je bil med PISMI 
BRALCEV objavljen članek 
»Komu je bil prodajalec na-
poti?« Pisec članka nav^a, 
da j e tržni inšpektor na prija-
vo »nekoga« opravil v DO-
BRNI nadzorstvo v zadevi 
prodaja piščancev, vzgoje-
nih na domači farmi. 

Navedba, da je opravil 
nadzorstvo tržni inšpektor, 
ni točna. Nadzorstvo je dne 
21/3-1986 opravil veterinar-
ski inšpektor ob upošteva-
nju ustreznih določil zakona 
o zdravstvenem nadzorstvu 
nad živih (Ur. 1. SRS, št. 17/ 
75) in zakona tJ varstvu živali 
pred kužnimi boleznimi, ki 
ogrožajo vso državo (Ur. 1. 
SFRJ, št. 43/76). V postopku 
nadzorstva je bil obravnavan 
promet s trupi zaklane pe-
rutnine (kokoši). 

O opravljenem nadzorstvu 
je veterinarski inšpektor v 
petek, dne 28/3-1986 ustno 
informiral novinarja NOVE-
GA TEDNIKA ter razloge za 
nadzor, ki ga je moral opravi-
ti po uradni dolžnosti, tudi 
obrazložil. Gre za zaščito 
prebivalstva pred živalskimi 
kužnimi boleznimi, ki se pre-
našajo na ljudi. 

STANE GABERŠEK, 
načelnik inšpektorata, 

Celje 

Kdalfavno 
stranišče? 

O potrebi javnega straniš-
ča v Celju smo že večkrat 
brali in pisali. Zdi se mi pri-
merno da bi ga končno le do-
bih. Če ne drugje, v novi 
stavbi bančnega poslopja na 
Trgu V. kongresa. V pod-
zemlju bi kaj lahko uredili 
javno stranišče s stalnim 
nadzorstvom, seveda proti 
plačilu uporabnine. Tako bo-
do odpadle mlake in madeži 
po zidovih, ob hišnih vratih 
in po hodnikih, kamor se za-
tekajo občani v sili. Zdaj se 
občani v veliki meri poslužu-
jejo gostinskih stranišč. Naj-
bolj je bojda obremenjeno 
stranišče v gostišču Zvezda. 

Temu je enkrat že treba 
narediti konec. Celje mora 
imeti tudi javno stranišče, 
kakor ga imajo že vsi večji 
kraji v Sloveniji. Celje mora 
biti tudi v tem pogledu ure-
jeno in čisto. 

Če rešitev v novi zgradbi 
banke ni mogoča, je nujno 
treba najti drugo primerno 
rešitev tega perečega vpra-
šanja. 

dr. ERVIN MEJAK, 
Polzela 

Pripombe 
k turističnemu 
koledarčku 

V rubriki »Spomeniki« po-
grešam še vedno, kar sem 
omenil že ob lanski izd^i tu-
rističnega koledarčka Celja. 
Ni namreč omenjena spo-
minska plošča 44 padhm 
borcem za osvoboditev Slo-
venske Koroške leta 1918-19 
in ki je vzidana na prednji 
strani stare vojašnice na Tr-
gu svobode v Celju. Med 
padlimi sta tudi Fanjo Mal-
g^ in Srečko Puncer, ured-
nik »Jugoslovanskega Koro-
tana«. Prav tako ni omenje-
na spominska plošča na dvo-
nadstropni hiši na Muzej-
skem trgu 3 v Celju, kjer je 
bila vrsto let nastanjena ta-
kratna slovenska ^mnazija. 

V koledarčku bi prav lah-
ko omenili tudi veliki ribnik 
Preserje z ribiškim domom, 
kjer je pravi ribiški r^ in 
kjer gostov - ribičev in izlet-
nikov ne ma^ka. Tudi o 
Šmartinskem jezeru bi kole-
darček lahko к£ц več napisal. 

Pa še пекгд bi lahko ta do-
brodošli koledarček objavil 
- namreč imenoslovje vseh 
ulic in trgov v mestu СеЦи. 
Podatke bi кдј lahko zbrale 
vse celjske krîgevne skupno-
sti in jih poslale Turistične-
mu društvu. Ker še noben 
кгад v Sloveniji (kolikor mi 
je znano) tega nima, bi bilo 
lepo, če bi bilo Celje prvo. 

dr. ERVIN MEJAK, 
Polzela 

O morali 
v sredo, 19. februarja sem 

bila namenjena v Celje z lo-
kalne avtobusne postaje Voj-
nik. Ko je pripeljal šofer Ti-
linger smo, kot vedno, pri 
p r e d r t i h vratih vstopili. A 
z a r a d i tega, kar se je zgodilo 
potem, se v naši družbi bo-
jim biti stara. Smešne bese-
de za osemnajstletnico, a 
vendar je tako. Kaj se je zgo-
dilo? 

Mlajši ^udje so, polni ener-
gije in gibčnosti, kljub veli-
•kemu kupu snega pri enih 
v r a t i h , namenjenih za izsto-
panje in ogromnemu kupu 
premoga pri drugih, lahko 
izstopili. A kako пад zagazi v 
tak kup snega na pločniku 
starejši človek, ki pri hoji 
uporablja tudi palico? To je 
nemogoče. Tako sta proti 
prednjim vratom, namenje-
nih izključno vstopu, prišla 
dva starejša človeka. Bila je 
zgubana ženica, veijetno do-
ma s kakšne oddaljene kme-
tije. Edina opora ji je bila 
oguljena palica. Z njo je bil 
možak, sključen od prenoše-
nih bremen. Ko sta prišla do 
vrat, jih je šofer pred njuni-
ma nosovoma zaprl z bese-
dami, da tam že ne bosta šla 
dol. 

Še zdiO mi njegove ne-
sramne besede odmevajo v 
ušesih. Ženica je zatarnala, 
da zadaj ne moreta izstopiti, 
a šofer jo je odslovil, češ, da 
ga to nič ne zanima in da 
»mora biti pri hiši red«. Ni 
jima ostalo drugega, kot da 
sta se odpravila k zadnjim 
vratom, kjer jima je na po-
moč priskočil nek moški. A 
še preden sta izstopila, je šo-
fer že zaprl vrata, ker se mu 
je mudilo na kavico s prijate-
ljema. Med vrata je priprl 
plašč izstopajoče ženice in 
roko moškega, ki je poma-
gal. Šele, ko smo začeli kri-
čati, da naj še malo odpre 
vrata, je opazil, da ju je pri-
prl. Na široka se je nasmejal, 
odprl vrata in z^akričal, zakaj 
da sta tako počasna. Potem 
je odšel na kavico in se vrnil 
z nekajminutno zamudo. 

Dogodka ne morem poza-
biti, saj me je mladosti nav-

Lep spomin na 
Kitajce 

Ni vehko delovnih organi-
zacij, ki bi imele priložnost 
imeti v gosteh delavce s Ki-
tajske. Pred dobrima dvema 
mesecema je takšna čast do-
letela našo delovno organiza-
cijo Bor. Lesnina, katere 
tozd smo, nam je na uspo-
sabljanje poslala 18 strokov-
njakov s Kitajske. 

Gostov smo bih vsi zelo 
veseli, saj je bil njihov pri-
hod k nam veliko priznanje 
obenem pa tudi velika odgo-
vornost, da jim v dveh mese-
cih pokažemo kar največ, da 
bodo domov odšli s kar naj-
več znanja. 

Prepričan sem, da je njiho-
vo usposabljanje v celoti 
uspelo. Vsi, delavci in vodil-
ni, smo se potrudili, da smo 
jim pokazali kar največ. Vsa-
kemu gostu smo omogočili, 
da je v teh dveh mesecih de-
lal prav pri vseh fazah dela. 
Največ stikov z njimi smo 
imeU tako delavci v proiz-
vodnji. Spoznali smo njiho-
ve navade, vsi pa smo bili 
zadovoljni z njihovo delav-
nostjo. 

Tudi sam sem imel z njimi 
veliko stikov. Pomagah so 
mi pri delu, n^bolj pa sem 
se razvesehl njihove pohva-
le, da si kljub invalidnosti 
pri delu zelo prizadevam. To 
mi je bilo v zadovoljstvo in 
spodbudo, da si bom tudi v 
prihodnje pri delu priza-
deval. 

Seveda pa dvomesečno 
usposabljanje v našem tozdu 
ni bilo namenjeno le delu. 
Imeh so tudi več strokovnih 
predavanj, ogledali so si več 
zanimivosti v našem kraju, 
obiskali so tudi Postojnsko 
jamo in Lipico, ob povratku 
domov pa so se šh poklonit 
tudi spominu na tovariša 
Tita. 

V dveh mesecih smo se ze-
lo privadih drug na drugega 
in s težavo smo se poslovili. 
Prepričan sem, da nam bo to 
srečanje še dolgo ostalo v le-
pem spominu, prav kot sem 
prepričan, da so se gostje s 
Kitajske domov vrnili z lepi-
mi spomini in z mnogo nove-
ga znanja. 

IGNAC PFEIFER, 
Laško 
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PRIREDITVE 
V SLOVENSKEM LJUDSKEM GLEDALIŠČU bosta 

jutri dve predstavi Žogice Nogice. Ob 15. uri jo bodo 
uprizorili za abonma 5. šolski in za izven, ob 17. uri pa za 6. 
šolski in za iz\'en. 

Jutri in v soboto zvečer pa člani celjskega gledališča 
gostujejo v Kranju s Feydeaujevo Bolho v ušesu. 

MEDOBČINSKA REVIJA NAŠA BESEDA 86 bo v 
petek in soboto v dvorani kulturnega doma v Slovenskih 
Konjicah. V petek bodo predstave ob 9., 12., 16. in 18. uri, v 
soboto pa ob 9., 12. in 16. uri. 

KULTURNI DOM ZARJA TRNOVLJE: Jutri, v petek, 
bo tretja repriza Gogoljeve komedije Ženitev v izvedbi 
članov dramske skupine Zarje. 

TELOVADNICA OŠ FRANKOLOVO: V soboto se bo 
predstavila gledališka skupina Anton Bezenšek z delom 
Sergeja Mihaljkova Robinzoni in dekleti. 

NARODNI DOM: V sredo, 23. aprila bo v celjskem 
Narodnem domu skupni celovečerni koncert dekliškega 
pevskega zbora iz Titovega Velenja in mešanega mladin-
skega pevskega zbora Tehnik iz Celja. 

KLjUB, Center za klubsko dejavnost v Cankarjevi ulici 
v Celju bo v soboto ob 20. uri gostil monodramo: Željko 
Vukmirica - Povijesti moje gluposti. 

DOM SVOBODE POLZELA: V soboto ob 19. uri bo 
predstava amaterskega gledahšča Vrba iz Vrbja pri Žalcu 
Večer v čitavnici. 

ZDRAVIUŠKA DVORANA ROGAŠKA SLATINA: Ob 
20. uri bo koncert Moškega pevskega zbora Zdraviliška 
Rogaške Slatine. . 
KULTURNI DOM ŽALEC: V soboto ob 17. in 20. uri bo 
revija odrashh pevskih zborov občine Žalec. 

V nedeljo ob 20. uri se bo predstavilo gledališče Žarek iz 
Žalca s predstavo Hamlet v Blatnem dolu v režiji Iztoka 
Vahča. 

KULTURNI DOM VOJNIK: Nocoj ob 20. uri bo koncert 
ansamblov Francija Zemeta in Mirota Klinca ter šole ma-
gije. 

ZADRUŽNI DOM PETROVČE: V soboto ob 20. uri bo 
tam gostovalo gleališče KUD France Prešeren iz Vojnika z 
Goldonijevo Krčmarico Mirandolino. 

ZADRUŽNI DOM VINSKA GOR.\: V nedeljo ob 16. uri 
bo predstava Goldonijeve Krčmarice Mirandoline v 
izvedbi gledahške skupine KUD France Prešeren iz Voj-
nika. 

KULTURNI DOM VITANJE: V nedeljo ob 15. uri bo koncert 
moškega pevskega zbora iz vojnika pod vodstvom Mire Ko-
drun. 

KULTURNI DOM LOČE: Jubilejni koncert moškega pev-
skega zbora iz vojnika v nedeljo ob 19. uri. 

KULTURNI DOM HUDA JAMA: V nedeljo ob 16. uri bo 
predstava Trije vaški svetniki v izvedbi domače gledališke 
skupine. 

VEČNAMENSKA DVORANA ZREČE: V soboto ob 19. uri 
bo občinska revija odraslih pevskih zborov. Kot gost bo nasto-
pil Slovenski mešani pevski zbor iz Mirne pri Trstu. 

GLASBENA ŠOLA TITOVO VELENJE: Nocoj, ob 20. uri bo 
koncert moškega pevskega zbora Kajuh in Rudarskega okteta. 

DOM KULTURE TITOVO VELENJE: V torek ob 18 uri bo 
Tretje srečanje otroških folklornih skupin 

LIKOVNI SALON CELJE: Od sinoči je v Likovnem salonu 
odprta razstava akvarelov mariborskega slikaija Maijana 
Remca, ki prikazujejo njegovo desetletno ustvarianje. 

KNJIŽNICA ŠENTJUR: V petek ob 18. uri bodo odprli raz-
stavo akvarelov Janeza Kneza. 

KNJIŽNICA EDVARDA KARDELJA CELJE: V prostorih 
knjižnice sta odprti dve razstavi: Josip Stritar - ob 150-letnici 
rojstva in Po Celju in okolici s sliko in knjigo. 

MUZEJ REVOLUCIJE CELJE: V novih prostorih muzeja v 
1. nadstropju je odprta razstava izbranih likovnih del iz stalne 
zbirke celjskega Likovnega salona. 

Zavod Golovec obvešča vse ljubitelje tenisa, da bo 
v ponedeljek, 21. aprila odprl svoja peščena 
igrišča, ki bodo odprta vsak dan od 8. do 20. ure. 
Rezervacije pri varnostniku na telefon 33-098. 

Cenik uslug: 
Ob delavnikih od 8. do 12. ure - 1 ura po 400 din, 
ob delavnikih, sobotah in nedeljah od 13. do 20. 
ure in od 8. do 20. ure - 1 ura po 600 din. 
Letne pogodbe delovnih organizacij, športnih klu-
bov in drugih skupin 1 ura po 500 din. 
Igra na steno 1 ura 150 din, igra na asfaltnem 
igrišču 1 ura 500 din, izposojnina lopar in žogica t 
ura 150 din. 

Začetni in nadaljevalni tečaji za odrasle in otroke v 
tenisu vsak ponedeljek. 

Prijava pri varnostniku na telefon 33-098. 

Vabljeni! 



Slovenski teden stoodstotni uspeh 
Odlično opravljeno kulturno poslanstvo Celja v nemškem SIngenu 

Naslov enega izmed šte-
vilnih člankov v dnevniku 
Südkurier se je glasil «Slo-
venski teden stoodstotni 
uspeh« (podobno je objav-
ljal dnevnik Schwarzwäl-
der Bote). Bil jé kot odmev 
na uspešno zaključen Slo-
venski teden v Singenu, ki 
ga je pripravil Center za tu-
ristično in ekonomsko pro-
pagando pri Gospodarski 
zbornici Slovenije ob izdat-
ni, zlasti vsebinski podpori 
Celjanov. 

Zahvaljujoč izjemno do-
brim sindikalnim stikom 
med nemškimi sindikati 
IGM (kovinarski sindikati z 
2,6 milijona članov v vsej 
ZRN) in celjskimi, je večin-
ski delež Celja tudi povsem 
logičen. Člani Komornega 
moškega zbora iz Celja pod 
vodstvom Vida Marcena so 
minuli petek in soboto na 
treh koncertih »dokazali vi-
soko pevsko kulturo z med-
narodnim programom« v 
prijateljskem badenskem 
mestu Singen in zadovoljili 
okus pevskih kulturniških 
sladokuscev in širokih, mno-
žic, med katerimi so bili naj-
bolj hvaležni poslušalci in 
obiskovalci prireditev naši 
rojaki. Slovensko društvo 
Planinka iz Radolfzella ob 
Bodenskem jezeru se je zak-
ljučne prireditve udeležilo 
skoraj stoodstotno. 

Petje In kullnarlka 
Ne verjamem, da so člani 

Komornega moškega zbora 

iz Celja peli že kdaj prej pred 
tako številno množico, kot je 
bilo to v Scheffelhalle (sin-
genški novinarji so poročali 
celo o preko 700 poslušalcih 
na enem od koncertov) v pe-
tek popoldne. Isti večer so 
na zahtevnejši ravni koncer-
tirah v akustični Kunsthalle 
v Singenu, na zaključni pri-
reditvi Slovenskega tedna v 
soboto zveter pozno v noč 
pa so dodali še svoj družab-
niški delež ter za prijatelj-
stvo med narodi različnih 
kultur, zgodovine in politič-
nih sistemov. 

Da je Viki Ašič s svojim 
ansamblom na noge spravil 
številno poslušalstvo, je sko-
raj nepotrebno poudarjati. 

Poudariti moramo delež 
jugoslovanskih rojakov: 
Zaključno prireditev so v 
gostinskem smislu izpeljali 
člani jugoslovanskega klu-
ba iz Singena, folklorno pa-
šo za oči pa so prispevali 
člani mladinske skupine 
SKUD Triglav iz Sttutgar-
ta, na čelu s koreografînjo 
Danico Dajčer in predsedni-
co SKUD Triglav Ano 
Štuhec. 

Bistveno je to, da so se ra-
zhčne vrste glasbe in petja 
zlile v celoto, ki je dostojno 
predstavila Slovenijo in Ju-
goslavijo. V smislu hpovega 
lista in, da gre za deželo na 
sončni strani Alp, je intona-
cijo s citrami ves teden po 
različnih restavracijah d^al 
in navduševal Karli Gradiš-

nik, mladi citrar iz Logarske 
doline. 

Od 5. do 12. aprila so bih 
»kulinarične zvezde« (izjava 
hotelirja Litza) v sedmih re-
stavracijah trije kuharji, Jo-
že Goleč in Zdravko Voler iz 
hotela Merx in Andrej Stegu 
iz Zdravihšča Dobrna. Če bo 
singenška turistična agenci-
ja Mayer že v maju ah juniju 
pripeljala na celjsko območ-
je dva polna avtobusa nem-
ških turistov, potem lahko 

trdim, da je bilo krivo tudi 
Kulinarično zapeljevanje na-
ših kuharjev. 

»Partnerstvo od 
spodaj« 

Takšni so bili tudi uradni 
poudarki, zlasti singenškega 
nadžupana Friedhelma Mö-
hrleja in nemškega »motor-
ja« stikov s Celjem, prvega 
opolnomočenca sindikata 
IGM Heinza Rheinbergerja, 

ki so nakazali tudi željo po 
poglobitvi in razširitvi sode-
lovanja s športnih igrišč, kul-
turniških srečanj in turisitč-
no-gostinskih polnih miz na 
gospodarsko področje. Jam-
stvo za nadaljevanje takšnih 
stikov ostaja na celjskih sin-
dikatih, SZDL in skupščini 
občine, ki so v tem času pre-
tresali skupéy z gostitelji na-
daljnje možnosti sodelo-
vanja. 

Možnosti vsekakor so v 
povezavi delovnih organiza-
cij, izmenjavi kovinarskih 
učencev v gospodarstvu, kar 
je že tradicija, in druge, kar 
bi kazalo v Celju uskladiti 
vsaj do vrnitve obiska iz Sin-
gena (prvi bo že v maju) na 
podoben način v oktobru. 

Jože Miklavžin, predsed-
nik Slovenskega društva 
Radolfzell: »Za nas in dru-
štven razvoj so številni sti-
ki med Singenom in Celjem 
še posebej dobrodošli, saj 
sta nam na tujem narodni 
ponos in zveza z domovino 
kot hrana za dušo in srce.« 

Slovenija je imela po izjavi 
Mihe Čebulja predstavnika 
organizatorja Tedna iz Ljub-
ljane v Evropi letos 20 turi-
stičnih predstavitev, vendar 
je bila ta zadnja, s celjsko 
udeležbo, najboljša, najbolj 
»v živo« in ne samo s pro-
spekti in pogovori. Istega 
mnenja je tudi naš freiburški 
konzul Kostič, ki je zvesto 
spremljal dogajanje v pokra-
jini Hegau. 

MITJA UMNIK 

Slovenci ob Bodenskem jezeru so čvrsto povezani z domo-
vino, čeprav so od nje oddaljeni skoraj 800 kilometrov. Na 
posnetku je jedro društva iz Radolfzella (od leve proti 
desni stojijo) Tonček Donko, blagajnik, Cilka Miklavžin in 
Jože Miklavžin, predsednik, dve Sonji, Donkovo in 
Miklavžinovo, svojo vnukinjo objema stara mama iz 
Vrb ja pri Žalcu, sedi pa tajnica društva Marija Kurnik. 

Pogovori med delegacijami 
nadaljnjega sodelovanja med 
ospredju Heinz Rheinberger, ¡ 
podpredsednik skupščine ob^ 

Poslanstvo je opravljeno in, 
Singenu. 

v Ameriki z borcem, ki 
Zoran Weber: »disciplina Je osnovni pogoj za uspeh v življenju?^ 

Kot blisk je pridrvel na parkirišče, za-
uzdal svojega železnega konjiča in spret-
no izstopil, pripravljen na vsako presene-
čenje. Mladenič, jekleno rjavih oči, širo-
kih ramen, močan, da bi bika z enim udar-
cem na drugi svet odpravil. Borec, ki ne 
pozna ne usmiljenja, ne ša le . . . In že je 
udaril! 

Pisci romanov iz dobrega, starega divjega 
Zahoda, bi gotovo takole začeli zgodbo o 
Zoranu Vebru, članu celjskega društva za 
karate, ki se je nedavno vrnil iz uspešne 
ameriške turneje, ki jo je v okviru tekmova-
nja za svetovni pokal organiziral EMAF 
(Europa martial art federations). K temu bi 
jih spodbudili njegovi uspehi, saj se Zoran 
ni izkazal le na zahodni ameriški obali, tem-
več mu tudi na vzhodu ni bilo para. 

Ker nismo Američani, ki radi vsak uspeh 
povzdignejo do neslutenih razsežnosti, iz-
postavimo raje druge vrednote. Že sama 
beseda karateist, še zlasti izraz »fullkontak-
taš«, marsikoga odvrne od tega športa. Ni 
namreč osamljeno prepričanje: »Saj to so 
sami pretepači!« Ugotovitev morda za koga 
izmed njih tudi velja, vendar ne za Zorana 
Vebra, ki je športnik v pravem pomenu 
besede. Sam pravi: »Izogibam se vseh mož-
nih sporov, ker se resnično bojim, da bi 
moral kdaj uporabiti svoje znanje borilnih 
veščin.« 

Zoran ni le uspešen športnik, temveč tu-
di dober in prizadeven delavec in v Cinkar-
ni, kjer je zaposlen kot tehnolog, ga cenijo 
predvsem zaradi njegovega resnega odnosa 
do dela. Njegov motto je: »Disciphna je 
osnovni pogoj za kakršnikoli uspeh v živ-
ljenju, ne le v športu. 

Za zmago žrtvoval desno nogo 
čeprav je bil Zoran Veber večkratni dr-

žavni prvak in evropski vice šampion v full 
contactu, je bila ameriška turneja zanj ned-
vomno velik izziv. Prvič se mu je namreč 
ponudila priložnost, da skozi borbe preso-
di, kaj pomeni kot karateist v svetovnem 
merilu. Živci so mu tu in tam nekoliko ušli 
iz vajeti, na cedilu ga je pustila desna noga, 
vendar je kljub temu izšel iz vseh borb kot 

zmagovalec. Zaradi poškodbe se ni mogel 
udeležiti zaključnega tekmovanja, vendar 
so ga: John Betwel iz New Yorka, Rafael 
Riviera iz Miami Beacha, Kim Song iz Los 
Angelesa in Oshiro Jami iz Honolula, ohra-
nih v spominu kot dostojnega nasprotnika. 

»Zelo pomembna je bila zame prva bor-
ba, v kateri sem izgubil tremo, kar je bilo še 
kako pomembno za kasnejše borbe. Pred 
borbo, ki je trajala tri runde po tri minute, 
sta managerja uskladila pravila, da ne bi 
prišlo do poškodb. Američani namreč zelo 
ostro ukrepajo, če pride na tekmovanjih do 
namernih poškodb. Denarne kazni so zelo 
visoke, plača pa jih klub ali tekmovalec, ki 
je zadal nasprotniku namerno poškodbo. 
Temu primerno je poškodb zelo malo, tek-
movalci so korektni, pravi športniki. Uskla-
jevanje je potrebno tudi zaradi različnih 
stilov kara tej a, srečal sem se domala z vse-
mi svetovnimi stih kot so: tae kwon do, 
kung fu, goju kai, shotokan, kenpo karate, 
hap kido, ki je podoben našemu načinu 
borbe ipd. Največ poškodb nastaja pri tako 
imenovanem taivanskem boksu, ki ga to-
krat v borbah ni nihče uporabljal.« 

Še najbolj razburljiva je bila borba v Ho-
nululuju, kjer se je Zoran Veber pomeril z 
nekdanjim japonskim prvakom. Številna 
pubhka je sicer vneto navijala, za tistega 
pač, ki je bil trenutno boljši, vendar se ob 
tem ni nihče drl na vse pretege: »Ubij ga!«, 
kar priča, da Američani nekoliko drugače 
gledajo na ta šport kot pa je v navadi pri 
nas. 

Zoran Veber: »Spoznal sem vrsto novih 
tehnik, ki ne bodo koristile le meni, tem-
več vsem celjskim karateistom. Slične 
vtise so z ameriške turneje prinesli tudi 
ostali reprezentantje, kar nedvomno po-
meni, da bodo pridobljene izkušnje kori-
stile tudi nadaljnemu razvoju tega športa 
pri nas.« 

»Po prvih dveh borbah sem bil nekoliko 
razočaran, ker sem od ameriških mojstrov 
borilnih veščin pričakoval več. Že nasled-
nja borba v Lo? Angelesu pa meje kaj hitro 
postavila na realna tla. Res izredno tehniko 
je pokazal Oshiro Jami in v prvi rundi sem 
se že sprijaznil s porazom. Kasneje sem ga 

uspel zadržati! 
udarci sem ii 
zmagal, se tudi 
ti občutka ma 
bom moral de 
gotovo pa im! 
borbi sem up( 
treniram, kar i 
za zmago je pa 
ti je tudi trebi 
prazno mahar 

Računalni! 
karateisti 

Jugoslovans 
tudi najvidnej 
veščin, kajti a 
tekmovalnega 
centrov je, da 
roma majhnih 
merno bolje o 
prostorih imai 
kabinete. Tren 
pa prenaša na 
tehnike, za ka 
Še najbolj zaß 
psihofizični ! 
prek računal 

Izmed stilov 
do, ki je v Zdr 
najbolj prizna 
šest ur na daj 
na teden, me<i 
cev in Korejci 
se na ta nači" 
veliko takšniJi 
ne varnosti ali 
Združenih dn 
tohko nasilja ' 
ubraniti p r e d 
deUla tudi Ji" 
sionalna tren« 

Med klubi 
akademijo za' 
center iz 
Miami Beach^ 
ja. Karate 
ter klube, ki ° 
fessional kar» 
sa. Delo v teb' 

Jogoslovanski reprezentantje tudi sicer niso veliko počivali, vsako jutro 
so namenili dve do tri ure za trening in za pripravo na zahtevne borbe. 
Posnetek je s floridske Sunset beach. 

Zoran Veber se je v prijateljski borbi pomeril tudi z Bilom Dewartom, 
profesionalnim trenerjem iz San Francisca. Borila sta se v semi con-
tactu. 



pozna šale 
ici in z nekaj hitrimi 
imago. Čeprav sem 
i nisem uspel znebi-
Kti. Uvidel sem, da 
la psihični pripravi, 
№ tudi v tehniki. V 
iniko, ki je sicer ne 
lo poškodbe, vendar 
tk^ žrtvovati. Vede-
Ini šport ni balet ah 
mi.« 

lelanl 

lentantje so obiskali 
ške centre borilnih 
turneja ni bila zgolj 
Skupna značilnost 

^ trenirajo v razme-
'ïcah, ki pa so nepri-
e kot naše. V letnih 
>0 urejene tudi trim 

vsak izmed njih 
jence le posamezne 
^bolje usposobljen, 
l̂a vodijo podatke o 

'•losti tekmovalcev 

I razširjan tae k won 
^vah Amerike tudi 

običajno trajajo 
trenirajo petkrat 

pa je največ Japon-
W so profesionalci in 
ajo. Med gojenci je 
[fJ? zgolj zaradi last-
Ĵ l Zoran Veber: »V 
J^rike je še vedno 

če se znaš sam 
Дбоуо mnenje sta 
' «il Dewart, profe-
' francisca. 
•J^^viti Banksovo 
' S. Oyama karate 
JfKwon do klube iz 
j^sca in Honululu-
. iz San Francisca 
"^viru P.K.A. (Pro-
X ' i z Los Angele-
® Kratko zelo težko 

oceniti, še najprimernejša je Zoranova izja-
va: »Tohko, kot me je naučil Jino Kang, 
profesionalni trener K.A.U.S.A. na enem 
treningu, se nism naučil v Celju v enem 
letu«. 

Športni dosežki sami zase še 
niso dovolj 

Zoran Veber je v svoji dosedanji športni 
karieri dosegel že nekaj vidnih rezultatov, 
tako da ni presenetljivo, da so mu tudi v 
Združenih državah Amerike ponudih 
športno sodelovanje. O profesionalni šport-
ni karieri je Zoran že nekajkrat razmišljal: 
»Vse skupaj moram trezno premisliti, kajti 
niti malo ni enostavno kar naenkrt prekini-
ti z dosedanjim življenjem. Tu je družina, 
služba...« 

Tako kot ostah športniki, si tudi karatei-
sti ne morejo privoščiti udeležbe na medna-
rodnih tekmovanjih, če jim s kakšnim di-
narjem ne priskoči na pomoč združeno 
delo. 

Zoran Veber: »Vabilo za udeležbo na 
tekmov£^u za svetovni pokal me je sprva 
razveselilo, nato pa sem pomislil, saj ni 
izvedljivo. Kljub temu sem skušal zbrati 
potreben denar, ki ga ni bilo ravno malo. 
V združenem delu sem naletel na razume-
vanje, zato se zahvaljiueni pokroviteljem: 
Cinkarni, Kovinotehni, Aeru, Metki in Co-
metu, ki so mi omogočili udeležbo na ame-
riški turneji. Hvaležni so jim lahko tudi 
ostali karateisti, na katere bom skušal 
prenesti svoja nova spoznanja.« 

Pred Zoranom sta letos še dve pomemb-
ni prvenstvi, evropsko v semi contactu, ki 
bo prihodnji teden v Varšavi in mednarod-
no tekmovanje v full contactu v Zvezni 
repubhki Nemčiji. Zaradi poškodbe se 
obeh ne bo mogel udeležiti, odločitev za 
eno ali drugo pa gotovo ne bo lahka. Želi-
mo mu lahko le veliko športne sreče ali kot 
je izustil neki nebodigatreba na ameriški 
turneji: Če bi ga videla moja mama, bi 
gotovo :/.avzdihnila: > Ko bi jaz imela takš-
nega . . .! 

VILI EINSPIELER 

Izlet v naša mlada leta 
Celjski brigadirji - veterani na proslavi v Brčkom 

Po zgledu osrednjega slovenskega 
časnika »Dela« bi lahko vse opravil v 
petih, šestih vrsticah; da se je prosla-
ve 40 letnice začetka gradnje mladin-
ske delovne akcije Brčko-Banoviči 
udeležila tudi skupina brigadirjev -
veteranov s celjskega območja, se-
stavljena iz pripadnikov vseh treh ti-
stoletnih brigad, da so bili ena naj-
bolj opaženih skupin na tej proslavi 
in da so zelo hvaležni celjskim DPO, 
ki so jim s plačilom avtobusnega pre-
voza omogočili ta izlet v mlada leta. 
Zabeleženo! Še preveč za današnji 
»zgodovinski spomin« in kritično di-
stanco! 

Pa je bilo tega le nekaj več, kot za 
suho notico. Je že moralo biti, da se 
nas je večji del stlačilo v pretesne se-
deže avtobusa in se odpravilo na dolgo 
pot, tja doli do Brčkega, da smo bili 
pripravljeni odriniti nekaj cvenka od 
»usklajenih« pokojnin za topla obroka 
in posteljo, kar je v naših letih nujno za 
občutek, čeprav so nas s suho hrano 
opremih v kuhinji Aera in pri Merxu, s 
tekočo pa v Laški pivovarni in šmar-
tinskem »Vinu«. 

Zares, nekaj več mora biti, da so 
nekdanje brigadirke za dva dni shladi-
le svoja kolena od tople teže svojih 
vnukov, da so brigadirji dedki opustili 
svoj običajni dnevni ritual najrazlič-
nejših opravkov in potov, da smo si 
bili voljni pustiti medsebojno odmi-
šljanje pridobljenih kilogramov, si dali 
pod gubami in brazdami odkrivati 
mladostne poteze, domišljevati nekda-
njo barvo las in grivasta lasišča, kar je 
pri 'fantih' bilo še najlažje spričo total-
nih punkovskih pričesk, ki so nam 
pred štiridesetimi leti po striženju na 
»O« razsvetljevale betice. 

Meseci skupnega dela in življenja sb 
stkali trajno tkivo, ki smo ga, resnici 
na ljubo, kar pogosto osveževali. Pet 
mladih sopotnikov današnje mlade ge-
neracije pa khčemo za priče, da nismo 
šli na pot, ker bi nam to pomenilo 
kratek beg iz dolgočasja, da smo se 
zares vrnih k zavesti o naših mladih 
dejanjih, k mladim letom. 

Ne le mi, tudi svet Je 
menjal lice 

Dobršen del ceste »bratstva in enot-
nosti«, tri leta mlajše od naše železne 
ceste, prekriva širši, enosmeren pas 
moderne prometne lepotice. Je nedo-
končana simfonija deviznega posojila 
s parkirišči za vozila in ne za ljudi, z 
moteh in njih brezobličnimi posadka-
mi in grozi še dolgo ostati smetišče 
potujočega jugovzhoda, bližnjega in 
daljnega. 

Pri Županji zasuk na desno med 
skrbno obdelana polja, mimo novih 
zaselkov, kjer so se sodobne vile kot 
bahaška piščeta nagnetle okoli starih, 
lesenih, majhnih kočic, nekoč vsako 
leto kot pirhi prebarvanih, s sramežlji-
vo mežikavimi okenci skozi zavese sli-
vovih dreves. 

Brčko je nespoznavni znanec. Ostalo 
je tistih nekaj palač in javnih zgradb 
izrazito avstro-kolonialnega sloga, ne-
kaj secesijskih pročelij s štukaturnimi 
okraski »jugendstila« iz začetkov tega 
stoletja. Vse so skrbno zloščili, zlikali. 

osvežili. Vse drugo je novo, večje, veli-
kopoteznejše. Nič več turške kaldrme, 
nobenih uličnih obrtniških jazbin in 
na kraju nekdanje postaje ob ozkotirni 
železnici iz prejšnjega stoletja namesto 
pazarja bahata, behm jadranskim la-
djam podobna trgovsko-gostinska hi-
ša - Velma. Kdo bi po tohkih lepotnih 
operacijah spoznal znanca? 

Gostoljubno srce pa še 
vedno tiije 

Stara znanka, bosanska Posavina, 
pa je pod novim obhčjem odkrivala 
staro srce. Ko smo v šesterostopih od 
nove železniške postaje krenili v sre-
dišče mesta na slavnostni trg, se nam 
je nelagodnost, češ, кдј neki se v svo-
jih letih razkazujemo, razkadila kot ju-
tranja megla v sončni pripeki. Presne-
to, da v teh letih ločimo pristno od 
narejenega, toda pozdravljali so nas is-
kreno, z nekakim občuduj očim spo-
štovanjem. Smo si bih morda vsi sku-
paj hvaležni za poobčutenje tistih ča-
sov, ko smo imeli veliko več zato, ker 
smo imeli vsi enako malo. Brčko samo 
od proge proti Banovičem ni кгу veh-
kanskega pridobile, pa smo v tem na-
smejanem, vzklikajočem in ploskajo-
6çni špahrju začutili nekakšen zahval-
ni obred, pri starejših za srečanje z 
doživetim, pri mladih za stik z zgodo-
vino, kajti na vsakem koraku smo sh-
šali: »bilo nekad, sad se pripoveda!« 

Vidin objem nam Je orosii 
oči 

Pred postajo, ko smo čakah na pri-
hod slavnostnega vlaka iz Banovičev, 
smo bili razvrščeni po republikah in 
generacijah. Celjska skupina je bila 
med Slovenci najštevilnejša, urejena, z 
zastavo prve brigade. Naeenkrat se po-
leg brhke Bosanke, ki nam je, kot na 
ohmpijadi, nosila napis, da smo iz Slo-
venije, pojavi ženska šestdesetih let. 

precej zaokrožena in nas zvedavo gle-
da. Med prstoma drži obledelo fotogra-
fijo mlade partizanke, češ, jo poznate. 
Takrat naša Vida, Vida Mašera, zdaj že 
vdova Rozenštajnova, ostrmi in prita-
jeno krikne: To sem jaz! Sekunde tra-
ja, ko sta se gledali, iskali nekdanji 
podobi, si strgali štiri desetletja z obra-
zov, dvomiliče je res, potem pa si pla-
nih v objem in se še dolgo, prestopica-
joč kot kaki razigrani medvedki, ohra-
njali v njem. Vsem naokoli so se erosi-
le oči. Nikomur ni bilo žal, da ni videl 
brezosebne lokomotive in okrašenih 
vagonov. Srečanje med Vido iz Konji-
ške čete in Mikico Raducinovič iz ko-
smetske brigade je bilo nekaj, za kar se 
je bilo vredno peljati stotine kilome-
trov daleč. 

Pa tudi sicer. Nihče nas ni vpraševal 
kohko zaslužimo, če še kar naprej go-
vorimo slovensko in zakaj da na naše 
gostilne bojda obešamo napise: »psom 
in južnjakom vstop prepovedan!« Ti-
stih, ki jih oblegajo take miselne mu-
he, tu v Brčkem ni bilo. In če je bil 
kdo, seje potuhnil, skril glavo v pesek, 
kajti tako množičnega zanikanja last-
nih miselnih sprevržb ni lahko prena-
šati. 

Pozneje, ko smo se zbirali pri avto-
busu, ko so nas vabili v hiše na kavo in 
sladice, smo zvedeh, da je bilo Brčko 
do zadnje družine pipravljeno na spre-
jem in pogostitev gostov. Večina go-
stov ni dočakala. Kje je bil kratek stik? 
Najbrž pri tistih, ki ne verjamejo, daje 
kaj takega mogoče. 

Na celjskem območju je 47 prič v 
resnih letih in pet mladih, ki kot nad-
zorni odbor lahko takšno pozitivno bi-
lanco potrdijo. 

In na koncu? Bo petdesetletnica? 
Da bi bila za vse! Toda če pri nas ne 
bodo stvari krenile k izvirnim vredno-
tam, čez deset let ne bomo zapisali, šli 
smo na izlet v mlada leta. Vnuki bodo 
rekli, da so se babice in dedki vrnili v 
pravljico. 

JURE KRAŠOVEC 

Prve sekunde srečanja med brigadirkama: Vide iz celjske in Mikice iz kosmet-
ske brigade... potem pa dolg, čvrst, ihteč objem. 

Brigadirji - veterani celjskih brigad iz leta 1946 po 40 letih na kraju dejanj - pred železniško postajo v Brčkem. 



Pozdravi s Kop 
Dobili smo res lepe pozdrave s 

Kop. Na risbici so nam jih poslali 
učenci in tovariši osnovne šole 
Slavko Šlander, ki so bili v šoli v 
naravi. Petošolka MARJETKA 
CONRADI pa je opisala dneve 
na smučarskem tečaju takole: 

V ponedeljek, 17. marca, smo 
se ob pol osmih zbrali za šolo. 
Tam sta že čakala dva avtobusa, 
v katera smo zložili smuči in prt-
ljago. Ob osmih smo se odpeljali. 

Vozili smo se dve uri. Med vož-
njo smo prepevali. Okoli desete 
ure smo prispeli. Takoj so nas 
razporedili po sobah. Najprej 
smo zložili prtljago in se spočili. 
Nato pa je bilo kosilo. Po kosilu 
smo takoj pričeli s smučanjem. 
Razvrstili so nas v pet skupin. 
Vreme je bilo čudovito in po-
poldne je kar prehitro minilo. Ob 
18. uri smo večerjali. Po večeiji 
smo še bedeli do 22. ure. Zjutraj 
smo vstajali ob sedmih. Tako je 
bilo vse dni. Imeli smo tudi pouk 
in predavanja. V torek smo imeli 
pohod na Pungart. V petek pa je 
büo tekmovanje. 

Šola v naravi nam je vsem pre-
hitro minila. Žalostni smo po-
spravili svoje stvari in se odpelja-
li domov. 

Naš zoliozdravnii( 
Sestro Ireno in zobozdravnika 

Borisa sva s Petro naprosili, za 
i-azgovor. Izvedeli sva naslednje: 

Čakalnica ne sme biti nikoli 
polna. Prvič zato, da učenci ne 
zamudijo pouka, drugič pa zato, 
ker ima vsak določeno uro ob 
kateri mora priti v ordinacijo. 

Njun delovni čas traja 7. do 15. 
ure, ordinacijski čas pa od 7. do 
13. ure. Ob sredah delata deset 
ur, da jima ni treba delati ob so-
botah. 

Sestra Irena se veliko ukvaija z 
zdravstveno vzgojo. Uči nas, ka-
ko pravilno čistimo zobe, kdaj jih 
čistimo in katera hrana nam kori-
sti. Da bi nam dala še več, pri-
pravlja že svojo drugo pobarvan-
ko »Knjižica za najmlajše«. Upaj-
mo, da bo ta knjižica kmalu pri-
šla tudi v naše roke, in da bomo z 
njo veliko pridobili. Prvo pobar-
vanko »čuvajmo to, kar je naše 
zlato* smo radi barvali in brali. 

Zobozdravnik Boris nama je 
povedal, da se ukvaija z zdravlje-
njem zob. Delo ni lahko, vendar, 
ker si učenci redno umivajo zo-
be, bo delo vedno laije. Veliko 
pripomore čakalnica. Pred krat-
kim so naredUi štiri umivalnike. 
Tam si učenci pred pregledom 
umijejo zobe. S sestro Ireno sta 
začela delati ob otvoritvi šole. Ta-
ko delata že osem let. Zobozdrav-
nik pripravi vsako leto predava-
nje o higieni za učence tretjih, 
petih in sedmih razredov in nji-
hove starše, za učence osnovne 
šole Ljuba Mikuž, Gotovlje in 
Ponikva. Otroke z nepravilno 
rastjo zob pošilja v zdravstveni 
dom k specialistu za ravnanje 
zob - ortodontu. 

Letos bomo oddelčne skupno-
sti tekmovale v čistoči zobT zato 
se še posebej trudimo, da imamo 
vedno čiste zobe. Otroci imamo 
zobozdravnika radi, zato mu na-
rišemo veliko risbic. Nihče se ga 
ne boji, ker nam hoče dobro. 

LEA ROBIČ 
PETRA ŠOSTER, 4. a 

OŠ Peter Šprajc-Jur 
ŽALEC 

Kresničica livala 
Nekega zimskega jutra, me je 

mamica poklicala prej kot pona-
vadi. 

»Matjaž, moral boš peš v šolo, 
ker je ponoči snežUo. Zato brž 
vstani!« 

Ko je mamica odšla, sem s pri-
prtimi očmi vstal, odšel v kopal-
nico ter se po mačje umil in oble-
kel. Odšel sem proti vratom, ko 
sem opazil, da moje prijateljice 
kresničke, ki me redno spremlja 
na poti v šolo, ni na vrvici pod 
rokavom. 

»Najbrž sem jo zgubil,« sem 
pomislil, zato sem se vrnil v svo-
jo sobo in vzel rezervno. Odšel 
sem proti šoli. Brezskrbno in lah-
komiselno sem stopal enkrat po 
levi in enkrat po desni strani 
ceste. 

»Ne hodi po cesti, kot da si sam 
na njej,« zaslišim nepoznan glas. 
Obrnil sem se, toda nikogar ni 
bilo. Zamislil sem se, da mi to 
najbrž šepeče moja prijateljica« 
kresnička. Prisluhnila sem in sli-
šala: »Le kam me neseš v tem 
mrzlem jutru?« 

»Jaz grem v šolo, ti pa boš med 
potjo opozarjala voznike, da sem 
na cesti,« sem ji odgovoril. Tako 
sem sanjaril in nadaljeval pot. 
Niti opazil nisem, da se bližam 
križišču. 

»Od tu naprej hodi bolj previd-
no ob robu ceste in pazi, da naju 
kdo ne povozi,« me je spet opo-
zorila kresnička. 

»Bodi že tiho, saj naju bo še 

kdo slišal! Tako majhna kot si 
me že ne boš učila, saj že šest let 
hodim po tej poti, pa se mi ni še 
nikoli ničesar pripetilo,« sem ji 
osomo odgovoril. 

»Paglavec nesramni! Užaljena 
sem, da veš. Kar sam pazi na ne-
varnosti, ki ti grozijo na cesti!« je 
jezno rekla kresnička in se nekaj-
krat zavrtela na vrvici. 

Tako sva vsak svojih misli na-
daljevala pot. Niti opazil nisem, 
da sva že v križišču. 

Moje razmišljanje je prekinil 
soj žarometov hitro bližajočega 
se avtomobila. Zaslišal sem sun-
kovito zaviranje, vozilo pa se je, 
namesto, da bi se ustavilo, vedno 
bolj bližalo. Naravnost proti 
meni. 

»Le kam naj se umaknem?« 
sem pomislil in že tudi odskočil v 
nanovo zapadli sneg ob cesti. Ni-
česar nisem videl ali slišal. Drge-

talo je po meni, kot da me nekdo 
močno trese. Obšel me je* strah, 
zato sem se pritajil in prisluško-
val. Voznik avtomobila, ki je ob-
tičal ob meni z zadnjim levim ko-
lesom, je stopil iz avtomobila. 
Glasno je preklinjal. Opogumil 
sem se in se dvignil. Potipal sem 
se z drhtečo roko, če sem še cel. 

»A, tu si?« me je ogovoril mo-
žakar in me začudeno gledal. 
»Kako pa ti hodiš po cesti? Če ne 
bi opazil odsevajoče kresničke, si 
lahko samo misliva, kako bi se to 
srečanje končalo.« 

Sedel je v vozilu in se odpeljal. 
Jaz sem nehal sanjariti in z od-

prtimi očmi sem šel naprej proti 
šoli. Verjetno se je tudi moja pri-
jatelica prestrašila, saj od tega 
neprijetnega trenutka dalje ne 
klepeče več z mano, kadar sva na 
cesti. Neenakomerno se poziba-
va na vrvici in s svojim odsevom 
opozaija voznike, da sem tudi jaz 
prisoten v prometu. 

MATJAŽ ČEDE, 6. b 
OŠ Vera Šlander 

POLZELA 

Nepridiprav 
Dopoldan sem šel v šolo. Cesta 

je bila poledenela. 
Videl sem dečka, ki je odlomil 

prometni znak in ga odnesel na 
cesto. Ravno takrat seje pripeljal 
avtomobil in se ustavil pred po-
lomljenim znakom. Deček je za-
gledal avtomobil in zbežal. Voz-
nik je tekel za njim. Čez nekaj 
časa je dečka pripeljal nazaj. Ze-
lo ga je grajal. Voznik je vprašal 
dečka, kje je doma, da ga odpelje 
domov in pove staršem, kaj je 
naredil. Deček je пекад časa mol-
čal, nato je povedal. 

Pazil bom, da ne bom nikoli 
naredil kaj takega. 

PRIMOŽ KRAČUN, 4. b 
OŠ Edvard Kardelj 

SLOVENSKE KONJICE 

Pionirji fotografirajo 
Poizkusite tudi vi napraviti posne-

tek, kakršen je uspel na motokrosu 
Darku Skorenšku iz osnovne šole An-
tona Aškerca v Titovem Velenju. 

Pri tem morate gibagoči se predmet 
spremljati s fotoaparatom in uporabiti 
daljši čas ekspozicije, imeti pa morate 
predvsem mirno roko. Nevarnost je 
namreč zelo velika, da pri daljših časih 
osvetlitve posnetek v celoti stresemo, 
lep učinek pa dobimo, če smo ob mirni 
roki tudi pravi čas pritisnili na sproži-
lec. Zbrisano ozadje d^je shki namreč 
občutek hitrosti. Z v^jo se vam bo po-
izkus tudi posrečil. 

V Titovem Velenju pridno delajo in 
mojstrske fotografije, kakršno danes 
tudi objavljamo, so nekatere mlade av-
torje tudi že pripeljale do lepih nazi-
vov v naši foto zvezi, poleg tega pa se 
tudi potegujejo za lepe nagrade akcije 
Pionirji fotografirajo. 

Darko bo prejel nagradni kupon Fo-
tohka, vse ostale pa naprošamo, da 
svoje izdelke čimprej pošljejo, згц pri-
hajamo v zaključno fazo naše akcije. 
Do zaključka je le še nekaj več kot 
mesec dni. 

Urednik fotografije 

Atkina zanka 
Madžarska, Švedska, Praga, 
Italija, Washington, Rim, 
Budimpešta, ZDA, ČSSR 

Zgorio je napisanih pet držav in štiri glavna mesta. 
Poveži pravilne pare in ugotovil boš, katera država je 
ostala brez glavnega. Na dopisnico vpiši državo in sam 
ugotovi njeno glavno mesto. Saj ne bo pretežko, kajne? 

Dopisnico pošlji do torka, 22. aprila 1986 na NOVI TED-
NIK, Trg V. kongresa 3a, 63000 CELJE - Nagrada AERO 
že čaka na srečnega izžrebanca. 

Pa še rešitev iz prejšnje številke: PAVČEK. Če si že 
slišal za pesnika Toneta Pavčka, potem ti iz obeh besed ni 
bilo težko izbrati pravih črk. Nagrado pa dobi: Želko 
Zdolšek, M. Dobje 29, 63222 Dramme. 



HOCNE 
CVETKE 
Ф Poročali srno že o 

Zdenku K. iz Griž, ki je bil 
lačen, da je vlomil v 

ggiriopostrežno trgovino na 
p o l u l a h pri Celju, vendar 
pa so ga miličniki prehitro 
prijeli, da bi se lahko do 
sitega najedel. Tokrat je 
2denka zagrabila žeja. 
p v a k r a t je vlomil v zaseb-
no klet in odnesel 5 litrov 
vina. Pri teh dveh vlomil-
skih podvigih ni imel kaj 
prida sreče, saj so bile ste-
Iclenice že prazne, Zdenko 
pa kar precej »okrogel«, ko 
so ga prijeli miličniki. 

• Miličniki so prejšnjo 
sobo to posredovali v hote-
lu Celea, kjer je z nožem 
grozil Radenko V. Milični-
jti so vzeli nož, lastnika pa 
ohladi l i v kletnih prostorih 
Postaje milice. 

• Darko Z. iz Uhce pete 
prekomorske brigade si je 
privoščil malce divjo vož-
ГЦО po Celju in z osebnim 
avtomobilom podrl pro-
metni znak na Slandrovem 
trgu. Miličniki so ga pryeli 
malo kasneje, ko je vpil in 
razgrajal pri bratu v Can-
karjevi ulici. Iz poročila mi-
ličnikov ni razvidno ah ga 
je t£iko razjezil nesramni 
prometni znak ali кгд dru-
gega. 

• V gostilni Ob Savinji je 
prejšnji torek Marjan V. iz 
Čopove ulice v Celju napa-
del Jožeta Ć iz Čuprijske 
ulice. V pretepu jo je skupil 
Jože, Marjan pa bo zato 
moral pred sodnike. 

S. Š. 

Okvara črpalke za 
hrepleno kislino I 
Prejšrxjo soboto je prišlo do 

hujše delovne nesreče v celjski 
Cinkarni, obrat TÌO2, kjer je 32-
letni vodja izmene črpalnega 
dela Vidoje P^jić iz Celja 
vključil črpalko za prečrpava-
nje žveplene kisline iz cisterne 
v obrat TÌO2. Ker se je pokvari-
la ena izmed štirih prirobnic, 
ie začela po prostohi brizgati 
i\eplena kislina. Huje opeče-
nega Pajiča so morali prepelja-
ti v celjsko bolnišnico. 

Po dolgem iskanju so končno 
le našli nevarno jeklenko 

v petek popoldne se je 
končalo nekaj več kot eno-
dnevno iskanje defektosko-
pa, v katerem je nevaren ra-
dioaktivni iridij 192. Prei-
skovalci, delavci IMP-ja, pa 
tudi ljudje med Žalcem in 
Slovensko Bistrico so si od-
dahnili. Vseeno pa ta pri-
mer verjetno še ni zaklju-
čen; nevarno napravo so na-
šli po več kot enodnevnem 
iskanju za drevesom ob zi-
du bistriškega mestnega 
parka v Grajski ulici - le 
kakšnih 20 metrov stran od 
kraja, kjer je bil parkiran 
službeni avtomobil, v kate-
rem so prevažali defekto-
skop. Torej na kraju, ki so 
ga že v začetku temeljito 
pregledali. Gre za površ-
nost pri iskanju ali za kaj 
drugega? 

Napravo Gamamat R 30 
delavci IMP-ja uporabljajo 
za pregledovanje zvarov na 
plinovodih. Delavca Anton 
Hahlič in Ivan Petrovčič sta 
v četrtek z napravo pregleda-
la zvare na plinski podposta-
ji na Ložnici pri Žalcu. Po 
opravljenem delu naj bi oba 
defektoskopa zložila v kon-
tejner v službenem vozilu in 
se odpeljala v Slovensko Bi-
strico na gradbišče Intesove 
pekarne. Anton Hahhč je ta-
koj začel pregledovati zvare 
na phnovodu, Ivan Petrov-
čič pa je odšel po posebne 
filme v skladišče, ki je za 
ograjo gradbišča. Ko seje po 
približno petnajstih minutah 
vrnil, enega defektoskopa ni 
bilo več. 

Delavca sta najprej obve-

stila nadrejene, potem pa še 
miličnike in začelo se je sko-
raj 30 ur dolgo iskanje nevar-
ne naprave in opozarjanje 
ljudi po radiu. Zaprt Gama-
mat R 30 namreč ni nevaren. 

S£g oddaja zelo malo radioak-
tivnih žarkov, če pa bi kdo 
napravo odprl, bi bila količi-
na radioaktivnih žarkov smr-
tonosna. 

Iskanje so organizirali or-
gani za notranje zadeve z na-
šega in mariborskega ob-
močja. Pregledah so okolico 
gradbišč, kjer so tisti dan de-
lah s tema defektoskopoma, 
vendar uspeha ni bilo. V 
ÍMP-ju so začeli na glas go-
voriti o kraji. 

V petek dopoldne so prišli 
na pomoč strokovnjaki inšti-
tuta Jožef Stefan iz Ljublja-
ne z dvema merilcema radio-
aktivnosti. Pregledah so 

gradbišče na Ložnici. Ven-
dar ti merilci zaznajo napra-
vo le na oddaljenosti meter, 
n£yveč dva, zato so morali 
žalski gasilci izčrpati vodo iz 
kanala na Gradbišču. Tudi 
po temeljitem iskanju napra-
ve niso našh, zato so strokov-
njaki z inštituta odšli še na 
gradbišče v Slovenski Bistri-
ci, vendar je kmalu nato de-
lavec IMP 54-letni Ivan Križ-
nič iz Ljubljane našel napra-
vo. Bila je za drevesom. Po-
stavlja se vprašanje, kako je 
lahko naprava izginila iz av-
tomobila, ki je bil parkiran 
za ograjo, ki je okrog grad-
bišča, pri vhodu na gradbiš-
če pa je tudi varnostnik. 

Organi za notranje zadeve 
še raziskujejo, kako se je na-
prava izgubila. Potrebno pa 
je povedati, da to ni prvi tak 
primer, ki se je zgodil delav-
cem IMP, Anton Halihč je 
21. februarja letos izgubil po-
dobno, a nekohko manjšo 
napravo, v kateri je prav ta-
ko radioaktivni iridij. Napra-
vo je k sreči našel v snegu 
občan, ki je o nevarnem 
predmetu slišal po radiu. Ta-
krat so Antonu Haliliču izre-
kli ukrep o prenehanju de-
lovnega razmerja, pogojno 
za dobo 6 mesecev. 

Tudi tokratna malomar-
nost se je srečno končala, če 
seveda ne štejemo vseh iz-
gubljenih ur delavcev, ki so 
nevarno napravo iskah. 

S. ŠROT 
Foto: T. TAVČAR 

Delavci IMP obe nevarni' 
napravi prevažajo v poseb-
nem kontejnerju, ki je v 
službenem vozilu, tako da 
je sam prevoz precej varen 
tudi v primeru, če bi prišlo 
do prometne nesreče s tem 
vozilom. 

Na gradbišču na Ložnici pri Žalcu so nevarno jeklenko 
pomagali iskati tudi delavci inštituta Jožef Stefan iz Ljub-
ljane z merilcem radioaktivnosti. 

Samoupravna stanovanjska skupnost 
občine Celje objavlja 

RAZPIS 
za javno zbiranje ponudb za oddajo poslov-
nih prostorov v najem 

Oddaja v najem je razpisana v Celju za: 
- poslovni prostor v Zidanškovi 9 s površino 66 m^ in 
- poslovni prostor na Slomškoven^i t r g j 11 s površino 

47 m^. 

2. 
Pri oddaji poslovnih prostorov bodo inaeli prednost kan-

didati, ki bodo izvajali deficitarne dejavnosti, v okviru teh 
pa tisti, ki bodo opravljali dejavnosti, ki se najprimerneje 
vključujejo v okolje starega mestnega jedra. 

Stroški ureditve poslovnih prostorov bremenijo bodoča 
najemnika. 

Bodoči najemnik poslovnega prostora na Slomškovem 
'̂•gu 11 bo dolžan neodplačno sofinancirati ureditev tega 

Poslovnega prostora v znesku 5.652.791 din. 
Vsa vprašanja v zvezi z ureditvijo poslovnih prostorov in 

fijihovim financiranjem se bodo uredila s posebno po-
godbo. 

Rok za prijavo na razpis znaša petnajst dni od dneva, ko 
00 objavljen. 

Pismene prijave na razpis s podatki o vrsti in obsegu 
dejavnosti ter z dokazili o izpolnjevanju pogojev za oprav-
ljanje določene dejavnosti je treba poslati Samoupravni 
stanovanjski skupnosti občine Celje, Celje, Gledališka 
'^lica 4, kjer bodo udeleženci razpisa prejeli tudi podrob-
•̂ ejše informacije. 

SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA 
SKUPNOST OBČINE CEUE 

Po popivanju - umor 
Preiskovalni sodnik je odredil pripor za 30-letnega 

Mata Jagarja, delavca v celjski Cinkarni, ker je v 
četrtek zvečer zabodel 45-letnega sodelavca Vinka 
Jajčeviča iz Celja. 

Jagar in Jajčevič sta v četrtek skupaj popivala v 
celjskih gostilnah, zvečer, pribhžno ob 21. uri, pa sta 
odšla v JćOčevičevo stanovanje v Kraigherjevi 6 v Novi 
vasi. Tam sta se začela prepirati, nato pa je Jagar odšel. 
Pri vhodnih vratih v stolpnico je vžigalico zataknil za 
stikalo domofona, tako da je v Jajčevičevem stanova-
nju zvonil zvonec. 

Stalno zvonenje je razjezilo Jajčeviča, zato je odšel za 
Jagarjem v njegovo sanovanje na Titovem trgu 5. Tam 
sta se spet prepirala in nazadnje še stepla. Jagar je bil 
šibkejši, toda med prerivanjem je opazil kuhinjski nož 
v pomivalnem koritu. Pograbil ga je in zabodel Jajče-
viča v prsi. Hudo ranjeni Jajčevič je neredil še nekaj 
korakov po hodniku, potem pa se je zgrudil in obležal 
mrtev. 

S. Š. 

Kaj veš o prometu? 
Na občinskem tekmova-

nju v Celju »Kaj veš o pro-
metu« je sodelovalo kar 118 
osnovnošolcev. Tekmova-
nje, ki je bilo prejšnji petek, 
so zelo dobro organizirali 
na osnovni šoli Franja 
Vrunča na Hudinji. 

Najbolj se je izkazal Mat-
jaž Esih iz osnovne šole Ivan 
Kovačič-Efenko, ki bo tudi 
zastopal celjsko občino na 
republiškem prvenstvu, do-
bil pa je tudi kolo, ki ga je 
najboljšemu tekmovalcu na-
menilo AMD Šlander. 

Konec tedna je tudi Svet za 
preventivo in vzgojo v cest-
nem prometu občine Laško 
organiziral šolsko tekmova-
nje v znanju cestno promet-
nih predpisov in spretnostni 
vožnji s kolesom. 

Tekmovala je nižja in višja 
stopnja učencev iz osnovnih 
šol. V skupini od 5. do 8. razre-
da je ekipno zmagala OŠ Mar-
jana Nemca Radeče, druga je 
bila ekipa iz OŠ Antona Ašker-
ca Rimske Tophce, tretji pa iz 
Osnovne šole Primoža Trubar-
ja Laško. Med posamezniki je 
bil najboljši Primož Agrež 
pred Janijem Vranom in Zora-
nom Zorkom. V skupini do 4. 
razreda so ekipno zmagali 
učenci iz Rimskih ТорИс pred 
Radečami in Laškim. Posa-
mezno pa Alojz Košič pred 
Boštjanom Močnikom in Mat-
jažem Gorenjškom. Na tekmo-
vanju je izven konkurence so-
delovala tudi OŠ Dušana Pože-
nela Laško. 

Republiškega tekmovanja se 
bo udeležil Primož Agrež in 
OŠ Marjana Nemca Radeče. 

Med mlajšimi pionirji 
(tretji in četrti razred) so bih 
najboljši Aleš Goršak iz os-
novne šole Slavko Šlander, 
Jemej Kovač iz osnovne šo-
le Veljko Vlahovič in Mateja 

Vrečko iz osnovne šole v 
Socki. V kategoriji prvih in 
šestih razredov je zmagal 
Aleš Golouh iz osnovne šole 
Veljko Vlahovič, drugi je bil 
Aleš Kolšek iz osnovne šole 
Franja Vrunča, tretja pa 
Martina Goleš iz vojniške 
osnovne šole. Med pionirji iz 
sedmega in osmega razreda 
je zmagal Matjaž Esih, drugi 
je bil Sašo Šoštarič, tretji pa 
Gregor Avžner, oba iz os-
novne šole Franja Vrunča. 

Najboljši spis na temo o 
prometu med mlajšimi pi-
onirji je napisal Primož Kra-
mer iz osnovne šole Štore, 
med starejšimi pionirji pa 
Aljoša Šušter, prav tako iz 
osnovne šole Store. Kot naj-
boljšo risbo na temo o pro-
metu je komisija ocenila iz-
delek Sevška (med mlajšimi 
pionirji) iz osnovne šole 
Slavko Šlander in Marjete 
Amon (med starejšimi pi-
onirji) iz osnovne šole Veljko 
Vlahovič. 

S ŠROT 
Foto: EDI EINSPILER 

Goljufal delovno organizacijo in 
tudi poslovnega partnerja 

Na celjskem sodišču so obsodili na enotno kazen 2 leti 
zapora 43-letnega Franca Čakša iz Vojnika pri Celju, 
poslovodjo pri Dinosu v Celju zaradi neupravičenega 
sprejemanja daril, poneverbe, ponarejanja poslovnih 
listin in g^oljufije. 

Franc Cakš je leta 1980 in 1981 sprva kot skladiščnik, 
kasneje pa kot poslovodja v Dinosovi poslovalnici v Celju 
desetkrat neupravičeno terjal in sprejel denar od 31-letnega 
zbiralca odpadnih surovin Božidarja Mitroviče iz Smede-
reva, da mu je prodal odpadne surovine. Poleg tega si je v 
letu 1981 prisvojil še nekaj več kot 162.000 dinarjev tako, da 
je na račune, ko je Mitroviču prodajal odpadne surovine 
Dinosa, napisal manjše kohčine in manjše zneske. 

Ogoljufal pa je tudi samega Mitroviča, ko mu je zatrjeval, 
da ima za prodajo nekaj več kot 32 ton odpadnih rotorjev za 
180.000 dinarjev. Dejansko jih je bilo le nekaj več kot 29 ton, 
razhko pa je Čakš spravil v svoj žep. Pri tem poslu je poleg 
Mitroviča ogoljufal tudi svojo delovno organizacijo, saj je v 

I račun vpisal, da je bilo rotorjev samo nekaj več kot 20 ton. 
Pri sestavljanju tega računa je bil poleg tudi Božidar Mitro-
vič in ker se je strinjal, da je Čakš vpisal manjšo količino in 
znesek, ga je celjsko sodišče obsodilo za pomoč pri pone-
verbi. Obsodih pa so ga tudi za neupravičeno dajanje daril in 
mu izrekh enotno kazen leto dni zapora, pogojno na tri leta. 

Francu Čakšu so v kazen všteli čas prebit v priporu, poleg 
tega pa 4 leta po pravnomočnosti sodbe ne bo smel oprav-
ljati del s katerimi je povezano razpolaganje z družbenim 
premoženjem. S. ŠROT 



KK Celie zdaj KK Savinja 
člani delavskega sveta LIK Savinja so potrdili, da bo njihov 

kolektiv v bodoče podpiral razvoj enega n^boljših športnih 
kolektivov v Celju kegljaški klub Celje, ki zdaj nosi ime te 
delovne organizacije. 

DO Savinja je to pomembno odločitev sprejela v trenutku, ko 
je prva ženska ekipa zaključila nastop v republiški ligi z osvoji-
tvijo prvega mesta brez poraza, koje v zadnjem kolu v Mariboru 
premagala Konstruktoija 2381:2400. Za Celje so kegljale: Petak, 
Grobehk, Gobec, Razlag, Pečovnik in nć^jboljša Šeško 427. Zma-
gala je tudi druga ekipa Celja v Kamniku 2187:2208 (Šeško 
Zimšek, Ješovnik, Bajde, Krajne, Zupane). Ta ekipa bo morala v 
dodatni dvoboj s Fužinaijem iz Raven na Koroškem, kije nepri-
čakovno dobil dvoboj v Kraryu proti Triglavu. Zmagovalec bo 
ostal v ligi, poraženec pa se bo selil v vzhodno ligo. 

Moška ekipa Celja je sicer ostala v ligi, čeprav je tekmovaje 
zaključila s porazom v Mariboru proti Konstruktorju 5208:4987 
(Gmajner, Nareks, Rošar, Brglez, Čagalj /s skromnih 861 naj-
boljši/ in Urh). Celjani so med osmimi ekipami osvojili šesto 
mesto. 

Presenetljiv poraz Šoštanja 
II. zvezna rokometna liga moški: rokom^ašem Aera ni 

uspelo osvojiti vsaj točke na tekmi v Umagu. Izgubili so z 
Istraturistom 23:21. Znova je bil najboljši strelec Razgor (10). 
Celjani so na 7. mestu, v 16. kolu pa igrgjo 19. aprila doma z 
Varteksom, ki je deseti. 

II. zvezna rokometna liga ženske: Velenjčanke so dosegle v 
boju za obstanek pomembno zmago, ko so doma gladko odpra-
vile ekipo Akademca 26:21. Na lestvici so sedme, v prihodnjem 
kolu pa znova igrajo doma proti Borovu. Zmaga bi jim omogo-
čila mirno nadaJjevanje. 

Republiška liga moški: presenečenje je visok poraz vodeče 
ekipe Šoštanja v gosteh proti poprečni ekipi Usnjarja 25:15, s 
tem pa tudi padec na četrto mesto. Minerva iz Griž je v Žalcu 
doživela trinajsti poraz proti Astra Jadran in je krepko na zad-
njem mestu. Tako nimajo več možnosti, da bi se reših izpada, 
kar pa pomeni vsaj za nekaj let ponovno stagnacijo nekoč tako 
popularne in tudi kvalitetne igre v Savinjski dolini. Veliko je 
bilo mladih igralcev pa so se izgubili. Kje so vzroki? Tudi 
verjetno v nestrokovnem delu. pa v premajhni povezavi v regiji 
z ljudmi, ki nekaj o rokometu vedo. Težka bo vrnitev na tiste 
pozicije, ko so bili rokometaši Minerve med vodilnimi ekipami v 
Sloveniji. Prihodnje kolo 19. aprila: Šoštanj - Ajdovščina (mali 
derbi) in STT Rudar Trbovlje (vodeča ekipa) - Minerva griže. 

Največ smučarskih renrezentantov 
Smučarski skakalni klub v Titovem Velenju ima po izjavi 

trenerja najmlajših selekcij Slavka Škofleka že 80 članov. V 
zadnjih sezonah so dosegli nekaj izjemnih rezultatov, ki jih 
kot tovrstni klub uvrščajo med najboljše v Jugoslaviji. 

Imajo štiri člane razhčnih državnih reprezentanc in sicer 
Goloba in Miheliča, ki sta nastopila tudi na zaključni prireditvi 
za svetovni pokal v Planici ter Pušnika (poškodovan) in Tam-
šeta. Letos so v Braslovčah postali ekipni državni prvaki med 
mladinci, Boštjan Iršič in Boštjan Rednjak sta v kategorijah 
pionirjev C in B osvojila v pokalu Cocte srebrno medaljo, med 
mlajšimi mladinci paje bil Roman Tamše tretji. Prav slednji se 
razvija v odličnega skakalca, trenira vsak dan, negvečji uspeh je 
dosegel z 9. mestom na alpskem pokalu v Italiji, sicer pa poleg 
tega redno obiskuje 1. letnik strojne kovinarske šole v Titovem 
Velenju. 

Trener Slavko Škoflek: »V klubu delam že 20 let, trener pa 
sem zadnja štiri leta. Letos imamo v programu obložitev 50 
metrske skakalnice s plastiko, ob njej pa bomo začeh tudi delati 
novo 70 metrsko. Delali bomo tudi na pridobitvi čimveč mladih 
skakalcev in jih razvijah v odlične skakalce preko že sprejetih 
programov. Zelja je tudi, da bi se dobro uvrstili kot ekipa, saj 
smo bih dvakrat tretji, letos pa nam je višje mesto ušlo zaradi 
poškodb.« 

T. VRABL 

Ali bodo ostali v ligi? 
Odbmkarji Partizana Šempeter so v nadaljevanju slovenske 

hge v Žalcu gladko, s 3:0 premagali ekipo Bovca (10, 7, 7). Za 
Šempeter so nastopili: Mlakar, Šlogar, Kladnik, Randl, Dimec, 
Račnik in Cilenšek. Na lestvici so trenutno na 9. mestu. Na sliki: 
Kladnik in Mlakar sta bila pri igri na mreži tokrat uspešna. 

TONE TAVČAR 

NAKRATKO 
z malokallbrsko 
puško 

v laški občini so začeli s tek-
movanjem v ligi streljanja z MK 
puško trostav, kjer nastopa 
osem ekip. Po prvem kolu vodijo 
strelci SD D. Poženel Rečica pri 
Laškem pred SD Papirnica Ra-
deče in SD Stane Rozman Laško, 
med posamezniki pa Vinko La-
vrinc, Andrej Brunšek, Andrej 
Pader (vsi Rečica), Stane Kajič 
Papirnica Radeče, Robi Jelen 
S. Rozman Laško itd. 

Helena Lavrinc v 
Sarajevo 

Odlična strelka in državna re-
prezentantka Helenca Lavrinc 
iz Rečice pri Laškem bo jutri, v 
petek, odpotovala na prvo zvez-
no kontrolno tekmovanje v 
Split s standard MK pištolo in 
standard zračno. 

VL 
Tekstilci v kegljanju 

Na kegljišču Golovca je bilo 
tradicionalno srečanje vseh ti-
stih, ki se na celjskem območju 
ukvarjajo s tekstilom. Tokrat se 
je 150 tekmovalcev iz enajstih or-
ganizacij v dveh dneh pomerilo v 
kegljarvju. Med moškimi so bili 
najboljši predstavniki ТГ Pre-
bold, Toper СеЦе in Tovarna no-
gavic Polzela, med ženskami 
Metka, Toper in Modni salon 
T. Velenje, vseekipno Toper, sle-
dijo pa TT Prebold, Metka Celje, 
Tovarna nogavic Polzela, Modni 
salon T. Velenje, Juteks Žalec, 
Tkanina Celje, tozd predilnica 
Laško (tudi pokrovitelj in organi-
zator), Zarja Petrovče, Elkroj 
Moziije in Kors Rogaška Slatina. 
Posamezniki Slavko Jakopovič 
Prebold, Silvo Romih Vrvica, 
Stane Podkrajšek Prebold, posa-
meznice Metka Supovec Toper, 
Maijana Tovšek Modni salon 
T.Velenje, Hilda Šlogar Metka 
itd. 

Oiimočna kegljaška 
skupnost Celje 

v 1. moški ligi po 13. kolih 
vodi Ingrad Celje pred Partizan 
Šoštanjem (oba po 24 točk), sle-
dijo pa Kovinar Štore, Partizan 
Šentjur, Konus Slovenske Konji-
ce, ZKZ Mozirje, Obrtnik СеЏе, 
Dobrna, Papirničar Radeče, Ko-
vinotehna Celje, Obnova, EMO, v 
drugi A skupini СеЦе, Izletnik, 
TIM Laško, Cinkarna, Avto Ce-
lje, Železarna, Kamnosek, Emaj-
lirec in v B skupini Resevna, Ro-
gaška, Hmezad, Savinja, Žična, 
Klima, Keramična in Libela. 

MARTIN OJSTERŠEK 

Celjani tretji z 
zvenečo žogo 

• v Murski Soboti je bilo repu-
bliško prvenstvo za slepe in sla-
bovidne z zvenečo žogo (košar-
ka). Nastopilo je sedem ekip, Ce-
ljani pa so v postavi Stane Spole-
nak, Vili Ojsteršek in Matej Znu-
derl dosegM enega največjih 
uspehov v zadnjih letih, ko so 
osvojili skupaj z ekipo Ljubljane 
tretje mesto. 

Turnir v igri trojk 
Košarkarski klub Polzela je 

pripravil turnir trojk v košarki, 
kjer je v 18. kolih sodelovalo 27 
igralcev iz devetih ekip.Finale 
bo v petek, 18. aprila od 18. ure 
dalje v telovadnici osnovne šole 

Polzela, ko se bodo pomerile štiri 
najboljše ekipe: Harlem, Emer-
son, Boston in Ali Stars. 

Prvi turni smuk 
Raduha - Golte 

Planinska sekcija v Cinkarni 
bo skupaj s planinskimi vodni-
ki MDO »Savinjska« organiza-
tor 1. turnega smuka v nedeljo, 
27. aprila z Raduhe do Mozirske 
koče na Golteh. Zbor udeležen-
cev tega zanimivega turnega 
smuka (kombinacija smučanja in 
hoje) bo že v soboto, 26. aprila ob 
14. uri pri »Vrtnici« v Malgajevi 
ulici v Celju, od koder bo skupni 
odhod z avtobusom do kmetije 
Radušnik pod Raduho, od tam 
pa bo treba peš do koče na Loki, 
kjer bo tudi prenočevanje. V ne-
deljo zjutraj se bodo vsi udele-
ženci podali na okoli šest ur dol-
go pot do Mozirske koče, za var-
nost pa bodo skrbeli vodniki 
MDO »Savinjska« m gorske reše-
valne službe Celje. Prijave do 
vključno 23. aprila sprejemata: 
Ernest Stoklas (26-538 po 20. uri 
zvečer) in Adi Vrečar (dopoldne 
33-112, int. 828 med 7. in 8. uro ter 
po 20. uri doma na 32-189). Opre-
ma: smuči, palice, primerni čev-
lji za tumi smuk, nahrbtnik, dva 
para rokavic, kapa, sončna ali le-
deniška očala, rezervno perilo, 
anorak, gamaše, za vzpon pa 
»pse« ali dve pomožni konopljini 
vrvi dolžine vsaka po štiri metre, 
mali komplet za prvo pomoč in 
kremo za obraz. Prijavnina je 
1000 din. Turni smuk bo z Radu-
he preko Travnika, Komna in 
Smrekovca do Mozirske koče na 
Golteh. 

Za pokal livarja v 
Štorali ^ 

člani SD Kovinar Štore so 
pripravili tradicionalno tekmo-
vanje za pokal livarja, kjer je 
nastopilo 19 ekip. Zmagali so 
strelci iz Trboveß, četrti je bil 
Unior Zreče (Zofija Voler, Blan-
ka Gorinšek, Marjan Podgraj-
šek), domačin Kovinar Štore še-
sti (Vili Dečman, Ivan Kočevar, 
Branko Malee) in SD СеЏе sedmi 
(Tone in Barbara Jager, Jože Je-
ram). Med posamezniki je doma-
čin Branko Malee osvojil tretje 
mesto s 372 krogi. 

Strelci v Zagrebu 
v Zagrebu je bil 12. turnir ju-

goslovanskih mest, kjer so se 
pomerili z zračno puško. Nasto-
pilo je 23 moških in 15 ženskih 
ekip. Pomlajena ženska ekipa 
Celja (Saška Lamut, Vesna Ču-
ček. Barbara Jager) je osvojila 10. 
mesto, med moškimi so slavili 
strelci Novega Sada, Cetani pa 
so se uvrstili na zelo dobro tretje 
mesto (Ervin Seršen, Tone Jager, 
Jože Jeram), medtem ko je bil 
Kovinar Štore šesti (Franc Hoče-
var, Ivan Kočevar, Branko Ma-
lee). Med posamezniki sta si Ma-
lee in Jeram razdelila 13. mesto. 

Najboljši SD 
D. Poženel 

Končano je liga tekmovanje z 
zračno puško v občini Laško. 
Zadnje kolo so opravih na streliš-
ču v Rečici pri Laškem, zmagala 
pa je domača strelska družina 
Dušan Poženel (prva ekipa) pred 
SD Alojz Kerše Pivovarna La-
ško, SD Tone Bostič Zidani 
most, SD Dušan Poženel II, SD 

20GA JE OKROGIAÍ 
1 

Republiška liga: v 15. kolu so nogometaši Ingrad Kladi | 
varja iztržih dragoceno točko v Domžalah, ko so igrali г 
domačini 0:0. Veleujčani so srečar\je z Muro preložili. Ng 
lestvici je Ingrad Kladivar dvanajsti, v naslednjem kolu v 
nedeljo, 20. aprila pa igra doma na Skalni kleti ob I6.15 
pomembno tekmo z ekipo Vozil iz Nove Gorice, kije na lo 
mestu s tremi točkami več kot jih imajo Celjani. V primeru 
zmage bi v nadaljevanju lige že lažje »zadihali«. 

Vzhodna republiška nogometna liga: derbija v Mozirju 
med vodečim Elkrojem in Dravinjo ni bilo zaradi slabega 
vremena. Šmartno je presenetljivo izgubilo v Lendavi г 
Nafto 3:1, dragoceno točko pa je iztržil rogaški Steklar v 
Zagrebu proti Proletarcu 0:0. Kljub tekmi manj vodi 
Elkroj, Šmartno je zdrsnilo na 4. in Dravinja na 5. mesto 
Steklar pa je ostal na 8. mestu. 15. kolo: nov derbi bo v 
Šmartnem med domačini in Elkrojem, Dravinja bo igrala 
doma s Pekrami, Steklar pa z Nafto. 

Medobčinska nogometna liga člani: Papirničar -
Ponikva 3:0 b. b., Šmarje - Odred 3:1, Vransko - Opekar 
1:5, Ohmp - Orlica 2:0, Gomilsko - Žalec 2:9 in Rudar 
Senovo - Kovinar 0:3. 

Občinska liga mali nogomet Šentjur: 16. kolo B liga 
Primož - Eregas 5:2, Juventus - Podgrad 11:0, Jakob -
Tratna 2:3, Maratonik - Vrbno 2:3, Aero Loka - ŠD 
Cevama 1:0, zaostali tekmi Juventus - Šentjur 9:1 in 
Tratna - Primož 3:0 b. b , na lestvici pa vodi Aero Loka 
pred ŠD Cevarno, Jakobom itd. 

A. hga 12. kolo Veterani - Stopče 5:2, Prijatelji - Genera-
cija 1:4, Ponikva - Panterji 2:4, Dramme A - Blagovna 4:1, 
Magnum - Cosmos 5:0, zaostala tekma Ponikva - Prijatelj 
1:1, na lestvici vodijo Dramme A pred Generacijo, Bla-
govno itd. 

Celjska četa Male breze itd. Naj-
boljši posamezniki: Andrej 
Brunšek Rečica, Roman Matek 
Pivovarna Laško, Boris Gorišek 
Z. most, Damjan Pader, Branko 
Goluh (oba Rečica) itd. 

Pomladitev članstva 
v Braslovčah 

čeprav je zlasti v višjih pre-
delih še dovolj snega pa je smu-
čarska sezona uradno končana. 
To velja tudi za skakalce, ki se s 
celjskega območja vse bolj uve-
ljavljajo v slovenskem in jugoslo-
vanskem prostoru. V ekipni kon-
kurenci za absolutno uvrstitev je 
v sezoni 85/86 sodelovalo 20 klu-
bov, s celjskega območja šest. 
Skakalci Titovega Velenja so 
osvojili odlično 4. mesto, Bra-
slovče - Andraž zaradi pomladi-
tve skakalcev osmo, presenetlji-
vo 10. mesto so osvojili skakalci 
Unior Zbelovo iz konjiške obči-
ne po šele dveh letih načrtnega 
dela, 13. je Partizan Lopata pri 
Celju, 18. Toper СеЦе in 19. 
Ljubno. 

Tehnični vodja SK Braslovče-
Andraž Jože Oblak: »V klubu 
imamo trenutno 50 aktivnih ska-
kalcev, med njimi pa so mnogi 
takšni, ki so že po letu ukvarjanja 
s to športno zvrstjo osvojili prve 
točke za pokal Cocte. Na osmih 
skakalnicah (pet v Braslovčah in 
tri v Andražu) mlade naraščajni-
ke vadijo Iztok Hanžič, Jože Sre-
denšek, Miran Plaskan, Janez 
Tanjšek in tudi jaz. Ob koncu se-
zone vemo, da nismo dosegli lani 
načrtovanih rezultatov se pa bo-
mo z vestnim delom kmalu vmili 
na stare pozicije. Za še večji na-

predek skakalnega športa m 
Celjskem bo potrebno dobro 
medsebojno sodelovanje in zato 
tudi razmišljamo o regijski selek-
ciji. Radi bi preplastificirali večji 
skakalnico, kajti potem bi imê  
vsi odlične pogoje za vadbo in n̂  
bi bilo treba v oddaljenejše kr̂ jej 
Za prihodnjo sezono smo že do. 
bili organizacijo državnega pt: 
venstva za mlajše mladince, kje 
smo sorazmerno najmočnejši, 
ponujajo pa nam tudi organizad, 
jo alpskega pokala v kombinacip 
skoki - teki. Če bo denar, boraii 
to izvedli decembra s skoki т 
Braslovčah in naslednji dan tele 
na Rogli. Poskušamo vse, da si 
še bolj približamo Gorenjcem 1 
smučarskih skokih, zato bom( 
doma skrbeli za naraščaj, pa tudi 
tehnično bomo marsikaj postori-
li pri skakalnicah.« 

T. VRABl 

Aii bodo žalski 
šahisti uspeli? 

še vedno traja polemika okoE 
zadnjega tekmovanja za naslot 
ekipnega šahovskega prvaki 
Tekmovanje je bUo v Topoláid 
zmagali pa so šahisti mariborski 
ga Kovinarja s tremi šahisti, ki s 
dva dni pred tem še nastopili г 
svoj klub na uradnem prvenstvi 
v Srbiji. Šahovski klub Žalec j 
na tem tekmovanju osvojil drug 
mesto, zdaj pa išče zadoščenje z 
to, ker so prvo izgubUi ob nepr» 
vilno okrepljeni in zmagovali 
ekipi Kovinaija Maribor. Pritoži 
li so se že na republiško zdaj p 
še na šahovsko zvezo Jugoslav 
je. Upajo, da bodo uspeli. 

JOŽE GROBELNI 

Razvijanje družbeno koristnih akcij 
Za 6. nagradno igro Partizana smo dobili 85 odgovorov, o 

tega 66 pravilnih, ki smo jih ^ključih v zaključno žrebanje ! 
vabljivo nagrado ogled Univerziade 87 v Zagrebu pod pokrov 
teljstvom Aera in Cinkarne. Tokrat nagrajuje tovarna volneni 
odej v Ško^i vasi, nagrade pa dobijo: Robert Podhpnik, Kidt 
čeva 5, Titovo Velenje, Silva Košir, Glinsko 7, ŠkoQa vas i 
Jožica Osolnik, Pavšičeva 6, Ljubljana. 

METOD TREBIČNI 

NAGRADNA IGRA PARTIZAN 
Katera je tretja osnovna aktivnost v 
programski orientaciji organizacije 
Partizan: 

1. Razvijanje in negovanje 
tradicij NOB 
2. Ohranjanje kulturne 
dediščine 
3. Razvijanje tekmovalnih 
oblik 

Odgovore sprejemamo do petka, 25. 
aprila 1986 

Nagrajuje ŽELEZARNA ŠTORE! 

Preber i te . . . 

1. v ponedeljek. 21. aprila ob 13. 
uri prispe v Celje Zvezna štafeta 
mladosti. 

Pozivamo vse pripadnike 
organizacij Partizan, kakor tudi 
drugih društev za telesno vzgojo, 
da štafeto sprejmejo množično in 
jo s svojimi najboljšimi kadri 
ponesejo po ulicah Celja. 

2. Pred nami je mesec mladosti in 
samo še en mesec imajo čas 
celjska partizanska društva, da se 
srečajo na tradicionalnem srečanju 
v Štorah, ki bo tudi letos v 
počastitev 25. maja. Cicibani se 
bodo pomerili v preprostem 
poligonu, pionirji in pionirke v 
rekreativnih gimnastičnih vajah, vse 
ostale kategorije pa v različnih 
športnih panogah. 

POD KOŠI 
Območna liga, play off 

vzhodne skupine: v Šentjurju 
so domači košarkarji izgubili z 
ekipo Rogaške 91:102 (40:61). 
Gostje so že v 10. minuti viso-
ko povedh 30:10, potem pa so z 
rutinirano igro obdržali pred-
nost v svojih rokah. Šentjur : 
Martič Zo. 5, Božič 2, Škorjanc 
12, Zorko 8, Kukovičič 4, Po-
lutnik 44 in- Prezelj 15, Roga-
ška : Trobiš 23, Turnšek 26, Ki-
drič 14, Tišma 18, Sagadin I, 
Bruči 2, Petovar 10 in Unfer-
dorben 8. Rogaška igra v na-
slednjem kolu doma proti vo-
dečem Zagorju, ki jo je v prvi 
tekmi premagal za pet točk in 
ima zmago več. Ta tekma bo 
odločila, kdo bo novi član re-
pubhške hge. Šentjurčani v 
prihodnjem kolu gostujejo pri 
Pomuiju v Murski Soboti. 

DEAN ŠUSTER 



osnovna preskrba občanov šestih občin 
^ potrošnikovem tozdu Prodaja Celje Imajo 61 poslovalnic 

\r Prodaji Celje, ki je eden od 
sedmih tozdov delovne organiza-
r e Potrošnik, ustvarijo kar šti-
rideset odstotkov celotnega pro-
meta. Prodaja Celje pa je tudi 
jjjjjvečji tozd v tej delovni orga-
nizaciji» saj je v njem zaposlenih 
približno 550 delavcev, ki skrbijo 
ja osnovno preskrbo občanov v 
jestih občinah. Največ poslovnih 
enot imajo v celjski občini, sledi-
•j, pa Žalec, Mozirje, Slovenske 
Konjice, Maribor-Ruše in Ljub-
ljana. 

T o z d Prodaja Celje ima 61 po-
s lovn ih enot v katerih prodajajo 
blago na drobno. V okviru teh po-
s lovn ih enot imajo med drugim 
tudi tri blagovnice, sedem marke-
tov, petnajst samopostrežb, se-

dem bifejev i samostojni gostinski 
obrat Št^erski hram v Ljubljani s 
petdesetimi sedeži. Približno tri 
četrtine prodajne ponudbe v toz-
du Prodaja gre na račun prehram-
benih izdelkov, preostalo četrtino 
prodaje pa dopolnjuje tekstilno 
blago, elektrotehnični material. 

gradbeni material in ostalo blago 
za široko potrošnjo. 

Delovni kolektiv tozda Prodna 
sestavlj^o v večini ženske, saj jih 
je kar 490 od nekaj manj kot 550 
zaposlenih. Poprečna starost ko-
lektiva je nekaj manj kot trideset 
let, večina delavk pa je strokovno 
dobro usposobljenih. Za kvahfici-
ran kader skrbijo tudi z rednim 
sistemom štipendiranja, s^ vsako 
leto razpišejo kadrovske štipendi-
je za prod^alsko, poslovodsko, 
ekonomsko in komercialno usme-
ritev. Za čim boljšo strokovno 
usposobljenost skrbijo tudi z in-
ternimi izobraževalnimi tečaji, ta-
ko da znajo prodajalci podrobno 
predstaviti izdelke posameznih 
proizvajalcev. 

Popestritev prodaje v 
dobro kupcu 

Zaostrene gospodarske razme-
re, stabilizacija in zamrznitev ra-
zhk v ceni izpred petnajstih let so 
trgovce prisilile, da izkoristijo vse 
notranje rezerve za pokrivame 
stroškov blagovnega prometa. Se 
zlasti pri prodaji živil in v mešani 
trgovini dohodek ni več pokrival 

stroškov blagovnega prometa, kaj 
šele, da bi lahko nekaj sredstev 
namerili v sklad za akumulacijo. 
Korak naprej so v trgovskih de-
lovnih organizacijah sicer naredili 
lani, vendar bo potrebno za uredi-
tev razmer trgovski dejavnosti 
priznati enake ekonomske pogoje 
poslovanja kot ostalim gospodar-
skim panogam. 

V tozdu Prodaja se zavzemajo za 

čim večjo ponudbo prodajnega 
blaga, kajti le s sodobno tehnolo-
gijo prodaje bodo lahko dosegli 
večji dohodek in hkrati zadovoljili 
kupčeve potrebe. Eden od nači-
nov, da popestrijo svojo ponudbo 
so tudi akcije v katerih predstav-
ljajo nove proizvode posameznih 
proizvajalcev in akcijske prodaje, 
ki ponujajo posamezne izdelke 
pod ugodnejšimi kupnimi pogoji. 

Maks Maček, direktor tozd Pro-
daja Celje. 

V tozdu Prodaja Celje načrtuje-
jo letos 80 odstotni porast skup-
nega prometa glede na leto 1985, 
to pa bo pomenilo 11 milijard di-
n^jev prometa. V srednjeročne 
razvojne načrte tozda so zapisali 
tudi širitev prodajne mreže, ki jo 
bodo dopolnili z dvema novo-
^adnjama. Že obstoječe prodaj-
ne prostore pa v Prodaji sicer 
redno obnavljajo in posodablja-
jo, v naslednih petih letih pa na-
meravajo urediti 10 poslovnih 
enot. 

V tozdu Prodaja Celje se trudijo, da bi čimbolje skrbeli za osnovno preskrbo občanov. Tako so tudi v 
celjski Novi vasi pred leti zgradili novo blagovnico, kjer lahko krajani kupijo vse izdelke osnovne 
preskrbe. 



FRAN SALEŠKI-FINZCAR 

Pod svobodnim soncem 
Kmetje so pustili plug na njivi, rokodelci so vrgli orodje 
iz rok. Glas despotaje velel vsem v mesto. Obetale so se 
jim gostije, kakršnih še nihče ni doživel. In ker so na 
zimo barbari od vseh kr^ev in koncev šli za klicem 
»panem et circenses«, je bil Bizanc v januarju tistega leta 
nabit in natlačen ljudstev vesoljne zemlje. 

Upravda je razpisal velike nagrade zmagovalcem v 
dirkališču. Prav poseben zakon je izdal za dirkače, 
borce, metalce kopij in lokostrelce. Vse seje vadilo, vse 
urilo. Kapadocijski in arabski konji so se plačevali s kupi 
zlata. Na vežbališču je vrelo od zore do mraka, vse je 
stavilo, berači in milijonarji, kdo zmaga, zadruga zelenih 
ali višnjevih dirkačev? 

In sredi tega nestrpnega čakanja so se pojavile pred 
Bizancem v drugi noči meseca februarja tri rdeče luči na 
morju, Belizarjevo brodovje. 

Bogati Epafrodit, trgovec z dušo in telesom, je porabil 
priliko, da bi se prikupil Teodori in po njej seveda Justi-
nijanu. Zakaj prebrisani Grk je vedel, da ga utegne en 
sam trenutek, ko bi se pokazal premalo navdušenega 
hlapca mogočnemu despotu, zaplesti v pravdo zaradi 
razžaljenja veličanstva. In te pravde so sć vse in vselej 
končavale s tem, daje obtoženi izginil v globoki ječi, 
njegovo premoženje pa je pogoltnila nenasitna carska 
blagajna. 

Zato je naročil Melhiorju, naj kupi n^ boljše konje. Po 
vseh sejmih je vohal oskrbnik in ogledoval vse dirkače 
zelenih; slednjič je zasledil na vežbališču štiri arabske 
žrebce, ki so utegnili po splošni sodbi zmagati. Kupil jih 
je in plačal zanje zaboj zlata. Nato jih je podaril Teodori, 
češ naj jih spusti v tekmo pri višnjevih, ki so bili njena 
stranka. Teodora mu je poslala v zahvalo v srebrni pušici 
svilen trak, s katerim je imela spete lase v kopeli. 

Epafrodit je vprašal tudi Radovana, ali se razume nje-
gov sin Iztok na lok. Ko je Radovan pritrdil, je ukazal 
Grk dati Slovenoma lepo obleko iz platna in jima priskr-
bel tablice, da bi se v hipodromu uvrstila na prostor med 
tekmece loko^relce. 

Prišel je dan triumfa. 
Osrednja cesta se je prbudila v rano jutro okrašena 

kakor iztočna nevesta bogatega dvora. Vso noč so se 
gibale roke delavcev in sužnjev. Vsi velikaši, ki so se 
poganjali za ugled na dvoru, so trosili s periščem denar, 
da bi bila pročelja njih hiš ob cesti zadosti sijajno ozaU-

šana. Pomladni hlad je dihnil z vlažnimi vetrovi od 
morja. Kapljice tanke rose so se obesile na vence in 
nanizale nanje milijone biserov. Zdelo se je, da sta tudi 
morje in jutro pokorna despotu. Zadehtele so mirte in 
lovor, rožmarin in rože so pokrile vse ceste in vse stene. 
Z zidov je visel z močnimi dišavami napojen škrlat, v 
živih barvah so vihrale drage tkanine po zraku. Venci so 
se v globokih lokih spenjali od hiše do hiše, nad njimi so 
trepetale zlate tančice, kakor bi razpenjale meglice 
večernega sonca peruti nad cesto. Izza vseh oken so se 
svetili jasni obrazi najlepših bizantinskih krasotic. V njih 
laseh, na belih vratovih, na svili in škrlatu so počivali 
milijoni, vkovani v zlate diademe, blesteče nimbe, v 
koralde in zapestnice. In s streh je odsevalo v živo pisa-
nih barvah oblačilo služabnikov. Vsak gospodar jih je 
danes pražnje oblekel; tudi ti so morali z vzornimi telesi, 
s pisano drago obleko klicati gospodarju v čast slavo 
carskemu tri um fu. 

In tam doli pri morju si je nadel v ječi Pentapirgu 
zadnjič škrlat krog pleč in krono na glavo kralj Vanda-
lov, Gelimer. Na njegovem licu brezupna vdanost, ne jok 
ne smeh, ubit njegov ponos, ubita duša. Nič jeze, nič 
strahu, nič žalosti, samo ustnice so se trudno premikale 
in venomer izgovarjale: Vanitas vanitatum - vse je sama 
ničemurnost! 
^ Zadonele so trombe, odprla so se zlata vrata. Izza 

Črnega moija seje dvignilo sonce. Nad pročeljem zlatih 
vrat je za blestel kip Viktorije, bela giganta, mogočna 
marmorna slopa, sta prodirala s snežno beloto liste lovo-
rik, kakor bi se veselila oijaška branika ob straneh Por-
tae triumphalis slavnostnega dne. Na sredi vrat pa je 
molčal monogram Kristov in temni križ ni od veselja 
vztrepetal v mladem jutru. Mračen je gledal proti Penta-
pirgu, od koder so se usipale množice v verige vkovanih 
ujetnikov, katere je zasužnjila samogoltnost njega, ki 
zida Bogu Hagio Sofio, ki ponoči čuje in se pogovarja z 
menihi o skrivnosti sv. Trojice. Ko bi prišel On, čigar 
monogram je molčal nad vrati, o, ne molčal bi, ampak 
ponovil bi sodbo: Tvoje srce je daleč od mene, ti, pobe-
ljeni grob! 

Zunaj vrat in ob cesti seje natlačila množica. Vendar 
ni bila tako številna, kakor bi se sodilo. Bih so samo 
ostanki tistih, ki niso mogli v hipodrom. Zakaj tam seje 
zbralo vse, dvor, Upravda in Teodora, velikaši in boga-

tini, ki niso prebivali ob Osrednji cesti, bosjaštvo in 
trpini po galerijah, visoko pod škrlatnim nebesom, kije 
senčil neizmerni cirkus. Napravil je Upravda triurni 
Belizarju, a vedel je sam in vedel Bizanc, daje triumfator 
vendarle mogočni despot sam. 

Zato tudi Belizar po stari rimski navadi ni sedèl m 
vozu in se peljal v mesto, ni jahal belega, divjega konja, 
napotil se je peš od doma in šel kot patricij v triumfu 
proti cirkusu. 

Sprevod se je razprostrl od Zlatih vrat do Arkadije-
vega trga in čakal Belizarja. 

V prvi vrsti so stali načelniki mestnih zadrug, za njimi 
so se vzporedili senatorji in plemiči v belih, valovitih 
oblekah, s svečami v rokah. Za temi je prišel zlati voz s 
kipom sv. Trojice. Krog r\jega so tvorih častno stražo 
patriciji, konzularji in carski daljni sorodniki. Za njimi 
so stali ujeti Vandali v bojni opravi, z rokami, zvezanimi 
na hrbtu. Bizantinci so začudeni vzklikali, ko so zrh te 
zastavne, pgorele može. Zadnji med njimi je bil kralj 
Gelimer. Škrlatni plašč se je blestel v žlahtnih kamnih, 
zlati pasovi so oklepali ledja, na prsih je žarel oklep v, 
čistem srebru. Bizantinke so se pripogibale globoko čei. 
okna, oči so strmele na junaškega kralja, ki ni čutil vei 
ponižanja, ki ni videl več slave ne bleska; v njihovih 
srcih seje badilo sočutje. 

Za premaganim kraljem seje vzporedil vojskovodja, 
zmagalec Belizar. Prišel je peš v poveljniški opravi. Dro-
ben lovorov venec mu je krasil glavo, majhno je bilo 
njegovo spremstvo, nekaj najhrabrejših stotnikov. 

Završalo je po cesti, s streh so kipeli glasovi, z oken mu 
je pahljala svila v pozdrav. Trombe so zadonele, sprevod 
seje premaknil, in Belizar je stopal, svojemu gospodii 
ponižen hlapec, ki je storil samo kruto dolžnost in nii 
več. 













Ekologi o umiranju gozdov 
Celjski mladinci so pripravili prvo ekološko stojnico 

Celjski mladinci, ki so se-
pred nekaj meseci združili v 
ekološki skupini, so v petek 
pripravili ekološko stojnico 
o nevarnosti umiranja goz-
dov. Mednarodni akciji va-
rovanja gozdov so se pred 
kratkim poleg vseh evrop-
skih držav in nekaterih 
vzhodnoevropskih priklju-
čili tudi ekologi iz Jugosla-
vije. Osrednja prireditev ob 
tej priložnosti bo sicer juli-
ja, ko bodo slovenski ekolo-
gi organizirali pohod skozi 
najbolj ogrožene gozdove, 
že sedaj pa so s številnimi 
podatki o ogroženosti goz-

dov pripravili ekološko 
stojnico. 

Po podatkih, ki so jih zbra-
li na republiškem inštitutu 
za gozdarstvo, je v Sloveniji 
zaenkrat le še dobrih 43 od-
stotkov nepoškodovanih 
gozdnih površin. Med naj-
bolj ogrožene drevesne vrste 
vsekakor sodi jelka, ki umira 
kar v 95 odstotkih, skoriO nič 
bolje pa ni tudi z ostalimi 
drevesnimi vrstami. Naša 
ekološka zavest se je doslej 
v s ^ toliko okrepila, da goz-
darjem že verjamemo o pre-
teči nevarnosti. Vseeno pa 
smo v zadnjih letih naredili 

veliko napak in pri varova-
nju naših gozdov veliko za-
mudili. Ni še namreč tako 
dolgo, kar smo gozdarjem 
očitali nestrokovnost in ne-
sposobnost pri izbiri primer-
nih drevesnih vrst za gozdne 
sestoje. Seveda smo ob tem 

pozabljah, da takšnih dre-
vesnih vrst, ki bi bile pov-
•sem odporne proti onesnaže-
nemu zraku in škodljivim 
snovem, še ni. Poznamo na-
mreč le takšne, ki so nekoh-
ko bolj odporne od ostalih. 
Mednje pa vsekakor ne sodi-
jo jelka, smreka in bukev, ki 
jih uvšrčamo med slovenske 
avtohtone drevesne vrste. 

Na našem območju sodijo 

med najbolj ogrožene gozdo-
vi v okolici Šoštanja in Tito-
vega Velenja. Prav v Šošta-
nju se bo 21. julija tudi pričel 
pohod slovenskih ekologov, 
ki bodo krenili skozi najbolj 
o g r o ž ^ e slovenske gozdove 
proti Črni, Mežici, Ravnam 

in naprej do Dravograda in 
Ruš. Zaključek pohoda bo v 
Mariboru, udeležili pa se ga 
bodo tudi celjski mladinci, 
ki sedaj že pripravljajo mate-
rial za prihodnjo ekološko 
stojnico. Na njej nameravajo 
prikazati gradivo o najbolj 
perečih ekoloških ^фraša-
njih mesta in občine Celje. 

IVANA FIDLER 
FOTO: EDI MASNEC 

Ekološka stojnica o nevarnosti umiranja naših gozdov 
je med Celjani vzbudila kar precejšnje zanimanje. Mladi 
ekologi so sicer menili, da bi se lahko ob stojnici zausta-
vilo tudi več ljudi, a za prvič je bil odziv med občani kar 
dober. Zanimivo je predvsem to, da so se ustavljali in 
spraševali o posameznih podatkih predvsem starejši lju-
dje. Med mladimi pa je bilo največ zanimanja prav med 
srednješolci, ki so na stojnici pobrali tudi nekaj potreb-
nega gradiva za delo v krožkih. Ekologi so na stojnici 
odprli tudi posebno knjigo novih članov, prijavilo pa se je 
več posameznikov in nekaj celjskih šol usmerjenega izo-
b r a ž e v ^ a . Sicer pa se lahko vsi, ki vas ekološka vpraša-
nja zanimajo, oglasite na enem od sestankov mladih eko-
logov, ki se zbirajo vsak petek v kljubu (Centru za klubsko 
dejavnost) po 18. uri. 

Turistična sezona se 
približuje vrelišču in zno-
va bomo vsakodnevno 
ugotavljali, kako smo se 
pripravili na čimboljši 
sprejem domačih in tujih 
gostov. 

V hotelu Evropa v Ce-
lju so zelo pozorni do do-
hodka in naredijo vse, da 
^e jim ne bi izmuznil. 

Od tod tudi primer iz 
konca marca, kije vseka-
kor edinstven za vse, ki 
so vajeni prenočevati v 
naših hotelih in običajno 
zjutraj po z^trku porav-
nati hotelski račun. 

V Evropi sta v rezervi-
rani sobi hotela prenočiti 
pred naporno vrnitvijo v 
ZRN naš državljan in 
nemška državljanka, sta-
rejša človeka. Receptorka 
je ob izročitvi ključa zah-
tevala tudi takojšnjo po-
ravnavo računa. Zdomec 
je sicer plačal, tujki pa je 
bilo pozneje le težko po-
jasniti, da je to pač naša 
specialiteta, celjska seve-
da. Receptorka je pojas-
nila, da pač ima takšna 
navodila zaradi zaključka 
obračuna. 

V poznejšem pogovoru 
z direktorjem hotela 
Evorpa, smo ugotovili, da 
je res ravnala po »navo-
dilu«. 

Res je, da nekateri gosti 
»pobrišejo* brez pozdra-
va, vendar alije to način, 
kako priti do plačila? 

M.S. 

Bodice 
Poti v svetlejšo pri-
hodnost zanesljivo 
ne bomo našli z br-
canjem v temo. 

Veliko laže je reči 
bobu bob - kot pa 
pufu puf. 
Čudno, da si mnogi 
birokrati upajo na 
avto-cesto, ko tako 
radi ovinkarijo. 

Nekateri med nami 
bi še za gledanje 
resnici v oči potre-
bovali teleskop. 

Ni nujno, da je se-
stavina oblakov vo-
da, lahko so tudi sa-
moupravni spora-
zumi. 
Odgovorni očitno 
mislijo, da je samo 
po sebi umevno, če 
spomladi poleg 
cvetlic »cvetijo^ tu-
di ceste. 

Ne misli, da si že 
'ustvaril Švico, če 
paragrafì in ceste 
spominjao na švi-
carski sir. 

MARJAN BRADAČ 

f k a n c e k f r a k e u -

»Mej duš, koliko jih je oni petek čakalo na nove 
probleme!« ^ 

(Nov i t e d n i k , 18. 3. 1970) 

Pred nastopom seveda še nekaj obvezne treme... 

Frizura SO privabijale 
Urejena frizura sodi k člo-

veku, ki da nekaj nase. Pra-
vijo, da dobra in različnim 
priložnostim prirejena fri-
zura daje človeku duševno 
stabilnost. Če je temu res 
tako, potem ni naključje, da 
je v svetu vedno več irraer-
skih revij, na katerih spret-
ne roke frizerk in frizerjev 
oblikujejo modne pričeske. 

Si lahko predstavljate, da 
bi v teh težkih časih prišli v 
disko s pričesko, ki takšne-
mu okolju ni n^bo l j primer-
na? Kljub temi in barvnim 
reflektorjem, ki v ritmu pre-
kinjajo sivi dolgčas, bi vas 
sodobna srenja v disku takoj 
pogruntala, da ste korak za 
modnimi gibanji. Če date kaj 
nase, si česa takšnega skoraj 
ne smete privoščiti. 

Ni torej naključje, da je so-
botna zaključna revija pri-
česk v hotelu Golding v Žal-
cu izzvenela v stilu disko fri-
zur, pa tudi frizur, kot jih no-
sita slavni tekmici iz Dinasti-
je Aleksis in Krystle. Videh 
smo lahko frizuro, kot jo ima 
na svoji glavi monaška prin-
cesa Stephanie in nenazad-
nje tudi frizure kot so jih no-
sih na sebi v času charle-
stona. 

Le malo je bilo pričesk, ki 
bi bile primerne za naš vsak-
danjik, v katerem se na de-
lovnih mestih spoprijemamo 
s težkimi gospodarskimi raz-

merami in ukrepi za vse-
stransko stabihzacijo. Dej-
stvo pa je, da so v hotelu Gol-
ding zadeli žebljico na glavi-
co, ko so se odločili za takš-

no prireditev, saj je bil hote! 
nabito poln vse štiri sobotne 
večere. 

Revija pričesk frizerskih 
mojstric je nastala v sodelo-
vanju z Valero ter žalskim 
Obrtnim združenjem. V šti-
rih sobotnih večerih so se 
predstavile Helena Banko h 
Žalca, Fanika Grešak h 
Šempetra, Irena Kovač Ì2 
Braslovč, Ana Lukner iz Žal 
ca, Marjeta Fonda z Prebol 
da, Stanka Topovšek iz Ta 
bora. Manja Vozhč iz Prebol-
da ter Aleksandra Vučer ii 
Žalca, pa seveda tudi njiho-
ve pomočnice, vse skup?0 P« 
z zares domiselnimi modeli 
pričesk. 

^ JANEZ VEDENIK 
Foto: EDI MASNEC 

Fant in dekle sta sedaj pripravljena za odhod v disko. 


